
              Republica Moldova                                                   Республика Молдова     

  CONSILIUL MUNICIPAL BĂLŢI                СОВЕТ МУНИЦИПИЯ БЭЛЦЬ 
             

 

 

PROCESUL – VERBAL nr.9 

din 17.04.2018 – 26.04.2018 
 

”al şedinţei extraordinare a Consiliului municipal Bălţi” 
 

În total consilieri ai Consiliului municipal Bălţi – 35, din ei sunt prezenţi 27 (lista se 

anexează), sunt absenţi motivat – 8 (lista se anexează). 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

         A menționat că în lucrările şedinţei participă 27 de consilieri. În conformitate cu art. 19 al 

Legii privind administraţia publică locală, şedinţa se consideră deliberativă.  

                  În lucrările şedinţei au luat parte: 

1. Şefii direcţiilor, secţiilor și serviciilor primăriei mun. Bălți; 

2. Directorii, managerii întreprinderilor municipale, IMSP; 

3. Reprezentanţii mass-media. 

A propus onorarea drapelului de stat al Republicii Moldova, drapelului mun. Bălți, precum 

și interpretarea imnului Republicii Moldova şi imnului municipiului Bălţi la începutul ședinței.  

 

(s-au intonat imnurile, toți s-au ridicat). 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

            A menționat că, în conformitate cu art. 16, alin. 7) al Legii privind administraţia publică 

locală, consiliul local alege prin vot deschis, cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, pentru 

durata unei şedinţe, un preşedinte care o prezidează.  

A propus candidatura consilierului – Grițco Elena. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus candidatura dlui Buceațchi Pavel. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A supus votului candidatura președintelui ședinței Consiliului municipal Bălți: 

- în ordinea înaintării propunerilor, 

- dna Grițco Elena.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 13,  

   

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A supus votului candidatura președintelui ședinței Consiliului municipal Bălți, dlui 

Buceațchi Pavel. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 10,  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că este necesar de votat ”contra” și ”abținut”. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A supus votului candidatura președintelui ședinței Consiliului municipal Bălți: 



- în ordinea înaintării propunerilor, 

- dna Grițco Elena.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 14, contra – 1,    s-au abținut – 11.   

 

(consilierul și-a ocupat locul în prezidium) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat consilierii prezenţi ce obiecţii, propuneri sunt referitor la ordinea de zi 

constituită din 36 de chestiuni, 

1. Cu privire la examinarea Hotărîrii Comisiei Electorale Centrale a Republicii Moldova cu 

privire la atribuirea unui mandat de consilier în Consiliul municipal Bălți nr. 1492 din 

30.03.2018. 

Raportor – Irina Serdiuc - secretarul Consiliului mun. Bălți. 

2. Cu privire la desemnarea candidaturilor membrilor birourilor electorale ale secţiilor de 

votare.  

Raportor – Irina Serdiuc - secretarul Consiliului mun. Bălți. 

3. Сu privire la modificarea și completarea Deciziei Consiliului municipal Bălți nr. 12/2 din 

08.12.2017 “Cu privire la aprobarea bugetului municipal Bălți pe anul 2018”. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

4. Cu privire la distribuirea mijloacelor financiare din Fondul de Rezervă aprobat în bugetul 

municipal pentru anul 2018. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

5. Cu privire la implementarea proiectului „Crearea unui spațiu de interacțiune comunitară în 

cadrul Gimnaziului „A.I. Cuza” din mun. Bălți. 

Raportor – Dan Moraru - șef al Serviciului relații externe și atragerea investițiilor. 

6. Cu privire la autorizarea casării mijloacelor fixe aflate în administrare ÎM “Direcția de 

troleibuze din Bălți” cu drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

7. Cu privire la completarea Statutului ÎM “Direcția de troleibuze din Bălți”, aprobat prin 

decizia Consiliului mun. Bălți nr. 2/37 din 23.02.2012 „Cu privire la aprobarea Statutului 

Întreprinderii Municipale “Direcția de troleibuze din Bălți” în redacție nouă”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

8. Cu privire la abrogarea deciziei Consiliului Municipal Bălţi nr. 3/24 din 30.03.2017  

“Cu privire la transmiterea încăperilor locative”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

9. Cu privire la autorizarea casării mijloacelor fixe aflate în administrare ÎM „Amenajarea 

teritoriului şi spaţii verzi Bălţi” cu drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

10. Cu privire la primirea patrimoniului de la bilanţul ÎM «Asociaţia pieţelor din mun. Bălţi» în 

proprietatea municipiului la bilanţul primăriei mun. Bălţi, cu transmiterea ulterioară în 

administrare ÎM „Regia „Apă-Canal-Bălţi”” cu drept de gestiune economică. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

11. Cu privire la primire-predare cheltuielilor capitale, cu capitalizarea ulterioară a obiectelor 

proprietăţii municipale. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

12. Cu privire la acordul privind primirea patrimoniului de la bilanţul Companiei Naţionale de 

Asigurări în Medicină în proprietatea publică a municipiului Bălţi, cu transmiterea 

ulterioară IMSP „Spitalul Clinic Municipal Bălţi” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 



13. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 7/30 din 20.07.2017 „Cu 

privire la aprobarea preţului de comercializarea ½ cotei parte din bunul imobil proprietăţii 

municipal amplasat pe str.  V. Coroban,2/2”.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

14. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 14/9 din 17.05.2001 „Privind 

transmiterea în proprietate privată a loturilor de pămînt de pe lîngă casă”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

15. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 6/20 din 27.10.2011 “Cu 

privire la stabilirea în mod unilateral al plății pentru folosirea terenului” cu modificările 

ulterioare. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

16. Cu privire la permiterea ÎM „Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” de a prelungi termenele 

de valabilitate a contractelor de locaţiune cu Centrul de Poștă Bălți filiala ÎS „Poșta 

Moldovei”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

17. Cu privire la modificarea deciziei Sovetului orășenesc Bălți de deputați ai norodului 

comitetului executiv nr. 3/36 din 10.03.1988 „Cu privire la distribuția a 60 de apartamente 

din casa nr. 8 din str. Bulgară 19, pentru familii mici”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

18. Cu privire la aprobarea contractului de locațiune. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

19. Сu privire la numirea dlui V.Batîr în funcție de director al IMSP «Сentrul Medicilor de 

Familie» mun. Bălți. 

Raportor – Vitalie Balan – șef al Direcției juridice. 

20. Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat a RM nr. 

1304/OT1-229 din 19.03.2018 și abrogarea parțială a deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 13/11 

din 14.12.2017 „Cu privire la prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului și 

abrogarea punctului 3 a deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 4/28 din 27.06.2014 “Cu privire la 

prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului””.  

Raportor - Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

21. Cu privire la examinarea adresării ÎM „Regia «Apă-Canal-Bălţi»” nr. 98 din 17.01.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

22. Cu privire la examinarea petiţiei dlui Igor Gordaş Nr. G-427/23 din 07.03.2018.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

23. Cu privire la examinarea petiţiei dlui Igor Gordaş Nr. G-428/23 din 07.03.2018.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

24. Сu privire la examinarea cererii repetate a dlui Ungureanu I.V. din 22.02.2018. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

25. Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat nr. 

1304/OT1-225 din 15.03.2018. 

Raportor – Vitalie Balan – șef al Direcției juridice. 

26. Cu privire la examinarea scrisorii Consiliului Concurenței nr. ASR-15/47-556 din 

07.03.2018. 

Raportor – Vitalie Balan – șef al Direcției juridice. 

27. Cu privire la examinarea scrisorii Consiliului Concurenței nr. ASR-15/57-622 din 

16.03.2018. 

Raportor – Vitalie Balan – șef al Direcției juridice. 

28. Cu privire la examinarea cererii dlui Boris Macarciuc nr. M-664/23 din 02.04.2018. 

Raportor – Vitalie Balan – șef al Direcției juridice. 

29. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 6/2 din 02.07.2015 “Cu privire 

la aprobarea componenței comisiilor consultative de specialitate ale Consiliului municipal 

Bălți”, cu modificările ulterioare. 

Raportor – Ludmila Dovgani - șef al Secției administrație publică locală. 



30. Cu privire la modificarea deciziei CMB nr. 5/23 din 22.02.2018 ”Cu privire la desfășurarea 

consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal Bălți ”Cu privire la 

aprobarea Regulamentului privind modul de selectare și numire a administratorului 

întreprinderii municipale”. 

Raportor – Maria Ciolan - șef al Serviciului resurse umane. 

31. Cu privire la degrevarea de atribuţiile de serviciu de la locul de muncă permanent a dnei 

Irina Serdiuc. 

Raportor – Maria Ciolan - șef al Serviciului resurse umane. 

 

Răspunsuri pentru aprobare: 

32. Cu privire la aprobarea răspunsului la cererea dnei S.Acopean din 08.02.2018. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

33. Cu privire la aprobarea răspunsului la cererea dnei G. Mancaș 12.03.2018.  

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

 

Informații: 

34. Decizia Curții de Apel Bălți din 03.10.2017 (dosarul nr. 3a-26/17 privind contestarea 

deciziei nr. 1/37 din 04.02.2016 “Cu privire la transferarea spațiului locativ în nelocativ și 

schimbarea destinației construcțiilor și amenajărilor”). 

Raportor – Vitalie Balan – șef al Direcției juridice. 

 

Răspunsuri la scrisori: 

35. Răspunsul Centrului Național Anticorupție al RM nr. 12/1266 din 22.03.2018 (la nr. 03-

19/488 din 02.03.2018). 

Raportor – Irina Serdiuc - secretarul Consiliului mun. Bălți. 

36. Întrebări și interpelări ale consilierilor. 

 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 

A propus de a exclude chestiunea nr.19 din ordinea de zi deoarece nu a venit răspuns de la 

Ministerul sănătății, muncii și protecției sociale. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că în cadrul ședinței comisiei consultative de specialitate cu votul majorității 

membrilor prezenți s-a propus de a exclude din ordinea de zi chestiunea nr.19. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus: 

- de a include în ordinea de zi chestiunea nr.3 ”despre examinarea situației privind  deșeurile 

din mun. Bălți”,  

- chestiunea nr.19 ”Сu privire la numirea dlui V.Batîr în funcție de director al IMSP 

«Сentrul Medicilor de Familie» mun. Bălți” de a examina sub nr.4,  

- a exclude chestiunea nr.25 ”Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al 

Cancelariei de Stat nr. 1304/OT1-225 din 15.03.2018” ca fiind nepregătită, cu examinarea 

în cadrul ședinței ulterioare, pentru a obține o claritate juridică. 

A menționat că: 

- ședința fracțiunii s-a amînat de nenumărate ori,  

- paralel cu ședința fracțiunii s-au desfășurat comisiile consultative de specialitate,  

- consilierii n-au putut face cunoștință cu materialele prezentate,  

- d-lui consideră că chestiunea dată a fost perfectată superficial,  

- proiectul de decizie poate fi votat ”pentru”/ ”contra”, etc. 

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că d-ei are o opinie/viziune față de chestiunea nr.25. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a supune votului ordinea de zi. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că d-ei poate să-și expună opinia, deoarece este destul de clară situația reflectată. 

A solicitat răspuns la întrebare de la dl Balan Vitali, despre adresarea către Inspecția de Stat 

al Muncii, perfectată în anul 2017 de către Primăria mun. Bălți care elucidează acțiunea și anume 

”dacă era primarul în execuțiu de funcție în timpul deplasării de serviciu”, etc. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că d-lui nu cunoaște despre existența acestui răspuns.   

  

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A dat citirii adresarea din 13.10.2017 și răspunsul din 21.11.2017, se anexează. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a anunța întrerupere pentru a examina adresările, chestiunea dată adăugător 

sau de a amîna examinarea acestei chestiuni. 

 

(în sală au fost făcute comentarii din partea cetățenilor) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A solicitat menținerea ordinii publice. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- la ședința precedentă chestiunea n-a trecut deoarece s-au abținut majoritatea consilierilor,  

- conform legislației chestiunea repetat trebuie să fie inclusă în ordinea de zi a ședinței,  

- nu este necesar de amînat,  

- pe masa consilierilor este înștiințarea de la dl Romah care ne vorbește despre executarea 

titlului executoriu, privind numirea dlui Batîr în funcție,  

- consilierii vor fi atrași la răspundere administrativă, conform codului administrativ, etc.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat dacă este o amenințare din partea dlui Iordan? 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat să nu fie comentat. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat de ce d-ei nu poate comenta?  

A solicitat ca consilierii să-și expună calm opinia sa.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat: 



- conducerea ședinței,  

- finisarea comentariilor, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că: 

-  din 2015 este consilier municipal,  

- legea îi permite să-și exprime opinia la fel ca și d-lui,  

- în cazul cînd președintele conduce ședința, d-lui tot are dreptul de a se expune, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat: 

- de ce primarul-interimar n-a prezentat la ședința consiliului chestiunile propuse spre 

aprobare: modificarea Consiliilor administrative, unde sunt membri dl Șmulschii Ghenadie 

și dl Grigorișin Nicolai, ținînd cont de incompatibilitatea funcțiilor?  

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A propus de a include în ordinea de zi următoarele chestiuni, care au fost examinate în 

cadrul comisiilor consultative de specialitate și sunt însoțite de rapoartele subdiviziunilor: 

1. Aprobarea răspunsului S.A. „INCOMLAC” 

2. Cu privire la desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal 

Bălți „Cu privire la susținerea socială a cuplului familii de 50 de ani, 60 de ani de căsnicie 

comună și persoanelor care au atins vărsta de 100 de ani și mai mult prin acordarea 

ajutorului material unic” 

3. Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat a RM nr. 

1304/OT1-252 din 29.03.2018 

4. Cu privire la aprobarea sporului lunar la salariul de funcție (salariul tarifar) pentru anumite 

categorii ale angajaților din instituțiile de învățămînt general. 

5. Cu privire la desfăşurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal 

Bălţi „Cu privire la aprobarea Strategiei locale de incluziune socială a persoanelor social-

vulnerabile din mun.Bălți pentru anii 2018-2021”. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

 L-a întrebat pe dl Iordan la care întreprindere municipală d-lui este președintele Consiliului 

administrativ?  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A răspuns că d-lui nu cunoaște, a numit ÎM ”GLC Bălți”. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A răspuns că d-lui a ieșit din componența Consiliului administrativ, a solicitat confirmare 

de la directorul ÎM ”GLC Bălți”. 

 

Parascan Tatiana, directorul ÎM ”GLC Bălți”. 

A răspuns că dl Grigorișin nu este membru al Consiliului Administrativ. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat de ce d-lui n-a primit răspuns la ședința precedentă. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A răspuns că d-lui a informat consilierii că d-lui nu face parte din Consiliul administrativ 

în legătură cu incompatibilitatea funcției. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



A întrebat care este situația cu dl Șmulschii? 

 

Șmulschii Ghenadie, viceprimarul mun. Bălți. 

 A răspuns că conform legislației Consiliul municipal va aproba componențele noi ale 

Consiliilor administrative, concomitent cu regulamente, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că nu este clar dacă dl Șmulschii a ieșit din componența consiliului 

administrativ? 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- în cazul cînd nu se va lua decizie privitor la p.19, consiliul local va fi obligat să achite 200 

mii lei din bugetul municipal,  

- este necesar de examinat chestiunea nr.19,  

- pe masă este adresarea dlui Romah Oleg, executorul judecătoresc,  

- este necesar de examinat adresările date, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că: 

- adresarea citită, n-a fost luată în considerație cînd s-a perfectat avizul direcției juridice,  

- adresarea s-a citit pentru a lua act de informație,  

- în adresare este totul clar, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că: 

- cetățenii prezenți la ședință nu au dreptul la replici, comentarii, să perturbeze activitatea 

consiliului,  

- la prima încercare de încălcare a regulamentului este necesar de a lua o atitudine, etc.  

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că: 

- conform art.22 alin.(1) din Legea privind administrația publică locală, ”Problemele de pe 

ordinea de zi a şedinţei consiliului local se examinează de către acesta dacă sînt însoţite 

de avizul sau raportul comisiei de specialitate a consiliului şi, după caz, de raportul sau 

avizul primăriei şi/sau al subdiviziunii de resort a serviciului public descentralizat sau a 

celui desconcentrat, precum şi de sinteza recomandărilor recepţionate în cadrul 

consultării publice”ținînd cont că chestiunea propusă sub nr.3 ”despre examinarea 

situației privind  deșeurile din mun. Bălți” n-a fost examinată în cadrul comisiilor 

consultative de specialitate, nu este însoțit de raport de specialitate, ea nu poate fi inclusă 

în ordinea de zi. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- chestiunea a fost examinată în cadrul comisiei consultative de specialitate,  

- reprezentanții au oferit un șir de informații,  

- este necesar de primit informație financiară, pentru a avea o claritate,  

- avizul comisiei consultative va fi expus cînd se va prezenta chestiune, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că: 

- chestiunea n-a fost inclusă în ordinea de zi care a fost aprobată prin dispoziția primarului,  

- chestiunea n-a fost inclusă în proces-verbal al comisiei consultative de specialitate,  



- n-a fost perfectat avizul comisiei consultative de specialitate,  

- secretarul consiliului n-a văzut prezenta chestiune, raportul Direcției Gospodăria 

Comunală, avizul direcției juridice,  

- proiectul de decizie n-a fost repartizat consilierilor,  

- consilieri au fost informați,  

- decizia aparține consilierilor. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus: 

- de a oferi cuvîntul concesionarului pentru a ilucida faptele, pentru a afla de ce se închide/ 

se deschide terenul de depozitare a gunoiului, care este situația financiară,  

- de a crea o comisie care va examina cazul, etc. 

A menționat că în cadrul fracțiunii nu s-a prezentat nimeni de la primărie, consilierii n-au 

primit răspunsuri la întrebările puse de către ei. 

 

Șmulschii Ghenadie, viceprimarul mun. Bălți. 

A menționat că: 

- problema deșeurilor este destul de importantă,  

- astăzi iarăși va fi închis terenul de depozitare a gunoiului,  

- a fost întreprins un șir de acțiuni (adresări Prim-ministrului Republicii Moldova, 

desfășurate ședințe la nivel de minister, etc.), 

- este necesar de a se adresa către Prim-ministru de a crea o comisie guvernamentală, cu 

participarea consilierilor pentru a se clarifica cu situația creată. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că este o propunere constructivă.  

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că comisia guvernamentală va activa, dar consilierii trebuie să cunoască 

problema. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat de ce consilierii nu cunosc esența problemei? 

 

(în sală au fost făcute comentarii din partea cetățenilor) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A solicitat menținerea ordinii publice, a preîntîmpinat cetățenii că este ultimul avertisment. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- este necesar de a asculta concesionarul,  

- bălțenii trebuie să cunoască adevărul,  

- este necesar de a crea o comisie pentru a examina cazul dat,  

- nu este necesar ca unii din consilieri să plece în teren de depozitare,  

- este necesar de ridicat toate actele, problemele, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat dacă dl Povonschii cunoaște că a fost constituită astfel de comisie, etc. 

A menționat că: 



- comisia dată nu va fi funcțională cum cea creată anterior, 

- numai comisia guvernamentală va putea soluționa conflictul dat,  

- Guvernul a venit să soluționeze problema gunoiului care a fost creată artificial, etc.   

A întrebat de ce consilierii sunt împotriva comisiei guvernamentale, municipiu are    

nevoie de un nou teren de depozitare a gunoiului, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat de ce nu se poate de oferit cuvîntul concesionarilor? A menționat că Guvernul 

nu poate soluționa conflictul dintre agent economic și Primăria, ÎM ”DRCD Bălți”. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- consilierii propun de a audia pe concesionar dar nu a pune în discuție proiect de decizie,  

- consilierii pot crea comisie la nivel de municipiu cu participarea tuturor fracțiunilor,  

- comisia creată anterior era din numele majoritar al fracțiunii ”Partidul Nostru” fără 

prezența opoziției,  

- comisia n-a avut nici un rezultat,  

- este necesar de examinat deciziile adoptate, contractele, etc., 

- d-lui are un șir de întrebări pentru SRL ”Salubrity Solutions”,  

- în situația dată nu poate fi găsit un compromis, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că SRL ”Salubrity Solutions” este categoric împotrivă ca în componența 

comisiei să  fie incluși reprezentanții Primăriei mun. Bălți, fracțiunii ”Partidul Nostru”. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- dl D. Rusnac a participat la lucrările ședinței, 

- a prezentat un material voluminos care trebuie să fie examinat minuțios,  

- este necesar de constituit o comisie cu reprezentanti ai tuturor fracțiunilor, cîte două 

persoane, Direcția juridică, Direcția Generală Financiar-Economică, care vor găsi un 

compromis. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A menționat că: 

- a fost creată comisia de către dl Șeremet, 

- din comisia dată au făcut parte consilierii din toate fracțiunile, inclusiv dl Buceațchi Pavel, 

Marcoci Boris,  

- în cadrul discuțiilor SRL” Salubrity Solutions” a părăsit sala,  

- dl Marcoci poate să confirme acțiunile date,  

- au fost duse nenumărate discuții, inclusiv și la stabilirea tarifului unde au participat 

inclusiv dl Buceațchii Pavel, Marcoci Boris,  

- au fost discuții aprige între dl Rusnac și dl Marcoci,  

- la aprobarea tarifelor SRL” Salubrity Solutions” n-a participat necătînd că dl Zincovschii a 

făcut invitație oficială la dezbateri publice,  

- d-lui nu este împotriva constituirii comisiei, însă nu trebuie de șantajat,  

- în cazul cînd SRL” Salubrity Solutions” dorește acțiuni constructive, d-lui este gata să se 

așeze la masa de negocieri,  

- nu este corect de cerut 1 mln lei pentru deschiderea trecerii la terenul de depozitare a 

gunoiului, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 



A menționat că: 

-  în cadrul discuțiilor cu  SRL ”Salubrity Solutions” compania a confirmat că sunt gata să 

rezilieze contractul,  

- din 15.12.2017 serviciul dat este prestat de ÎM ”DRCD Bălți”,  

- Primăria mun. Bălți tot este gata să rezilieze contractul, etc. 

A întrebat dacă SRL ”Salubrity Solutions” este gata să rezilieze contractul? 

 

Rusnac Dmitrii, directorul SRL ”Salubrity Solutions”. 

 A răspuns că este gata să rezilieze contractul. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat care sunt acțiunile cînd ambele părți vor să rezilieze contractul? 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a include chestiunea în ordinea de zi și de a purcede la examinarea 

chestiunilor. 

 

Rusnac Dmitrii, directorul SRL ”Salubrity Solutions”. 

 A întrebat de ce el nu poate informa consilierii cum stau lucrurile în realitate? 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că ea nu i-a oferit cuvîntul. 

 

(în sală au fost făcute comentarii din partea cetățenilor) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A solicitat menținerea ordinii publice. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A menționat că nu este împotrivă ca doi businessmen să se așeze la masa de negocieri. A 

propus de a convoca ședință la 16.00 cu participarea consilierilor, a tuturor doritorilor, șefilor 

subdiviziunilor, etc.  

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A propus aprobarea ordinei de zi fără demogogii. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- în cazul cînd comisia va decurge în același fel ca în decembrie 2017, la dl Șeremet, atunci 

nu va fi lucru constructiv,  

- dl Marcoci a brutalizat agentul economic,  

- agentul economic a fost nevoit să plece, etc. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A menționat că dlui n-a brutalizat pe nimeni, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 



A supus votului ordinea de zi ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut –0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A propus de a supune votului chestiunile examinate în cadrul comisiilor consultative de 

specialitate, care sunt însoțite de rapoarte, avize. A supus votului includerea în ordinea de zi 

chestiunea, cu privere la aprobarea răspunsului S.A. „INCOMLAC” 

 

AU VOTAT: 

Pro – 22,  Contra – 1,  S-au abţinut –4.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi chestiunea, ”cu privire la desfășurarea 

consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal Bălți „Cu privire la susținerea 

socială a cuplului familii de 50 de ani, 60 de ani de căsnicie comună și persoanelor care au atins 

vărsta de 100 de ani și mai mult prin acordarea ajutorului material unic” 

 

AU VOTAT: 

Pro – 26,  Contra – 0,  S-au abţinut –1.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi chestiunea, ”cu privire la examinarea notificării 

Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat a RM nr. 1304/OT1-252 din 29.03.2018” 

 

AU VOTAT: 

Pro – 20,  Contra – 0,  S-au abţinut –7.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi chestiunea, ”cu privire la aprobarea sporului 

lunar la salariul de funcție (salariul tarifar) pentru anumite categorii ale angajaților din instituțiile 

de învățămînt general”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut –0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului includerea în ordinea de zi chestiunea, ”cu privire la desfăşurarea 

consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal Bălţi „Cu privire la aprobarea 

Strategiei locale de incluziune socială a persoanelor social-vulnerabile din mun.Bălți pentru anii 

2018-2021” 

 

AU VOTAT: 

Pro – 24,  Contra – 0,  S-au abţinut –3.    

 

 

 

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului excluderea din ordinea de zi chestiunea, sub nr.19 ”Сu privire la numirea 

dlui V.Batîr în funcție de director al IMSP «Сentrul Medicilor de Familie» mun. Bălți”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 12,  Contra – 12,  S-au abţinut –3.    

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului excluderea din ordinea de zi a chestiunii, sub nr.25, ”Cu privire la 

examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat nr. 1304/OT1-225 din 

15.03.2018”. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 13,   

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că dna președinte n-a finisat procesul de votare, nu s-a votat pentru opțiunea 

”contra” și ”s-a abținut”. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A continuat procesul de votare, a explicat că d-ei s-a pus pe gînduri. 

A supus votului excluderea din ordinea de zi chestiunea, sub nr.25, ”Cu privire la 

examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat nr. 1304/OT1-225 din 

15.03.2018”. 

 

AU VOTAT: 

Contra – 13,  S-au abţinut –1.    

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat ca secretarul consiliului să se expună cum au votat consilierii. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că d-ei anunță cîte persoane au participat în procesul de votare pentru fiecare 

opțiune. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat dacă chestiunea rămîne în ordinea de zi? 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că chestiunea va fi examinată deoarece au votat: pro – 13, contra – 13,  s-au 

abţinut –1, a menționat că este o situație neordinară. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea ca chestiunea din ordinea de zi sub nr.19 să fie examinată sub 

nr.4. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 11,  Contra – 12,  S-au abţinut –4.    

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea de a include în ordinea de zi chestiunea sub nr.3 ”despre 

examinarea situației privind  deșeurile din mun. Bălți”, menționînd că propunerea dată contravine 

legislației.  

 

AU VOTAT: 

Pro – 13,  Contra – 13,  S-au abţinut –1.    

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A întrebat ce rămîne în ordine de zi și ce se exclude? 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat pe dl Balan ce se întîmplă cînd este paritatea de voturi? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că: 

- în cazul cînd există paritatea de voturi, chestiunile se examinează în cadrul ședinței 

următoare,  

- consilierii n-au votat pentru proiectul de decizie dar pentru ordinea de zi. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat pe dl Balan unde sunt stipulate comentariile dlui? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că sunt prevederile art. 21, 22 ale Legii privind administrația publică locală, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că nu în Legea 436 dar în Legea 457 pentru aprobarea Regulamentului-cadru 

privind constituirea şi funcţionarea consiliilor locale şi raionale. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că este o altă procedură. 

 

Balan Vitalie, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că orice chestiune de pe ordinea de zi se adoptă cu votul majorităţii consilierilor 

prezenţi, în sală sunt 27, majoritatea constituie 14, adică pentru ca chestiunea să treacă, este 

necesar de 14 voturi. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că conform voturilor numărate: 

- p.19 rămîne în ordinea de zi; 

- p.25 rămîne în ordinea de zi; 

- propunerea de a include în ordinea de zi chestiunea sub nr.3 ”despre examinarea situației 

privind  deșeurile din mun. Bălți” nu este inclusă în ordinea de zi. A supus votului ordinea 

de zi în întregime. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 16,  Contra – 3,  S-au abţinut –9.   (cineva a votat de 2 ori) 



Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că în cazul cînd vor vota reprezentanții fracțiunii ”Partidul Nostru”, 

persoanele să fie nominalizate.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că d-ei îi nominalizează pe toți. A solicitat ca persoanele din sală să nu 

încurce desfășurării ședinței.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului aprobarea regulamentului ședinței Consiliului municipal, după cum 

urmează: prezentarea chestiunilor de pe ordinea de zi  – pînă la 3 minute, discuţii în cadrul 

dezbaterilor – pînă la 2 minute, replici – pînă la 2 minute. 

Se propune ca consilierii să-şi expună opinia sa în ceea ce priveşte problema ce reprezintă 

obiectul dezbaterilor doar o singură dată, se propune pauză de 30 minute după două ore de lucru.  

A supus votului regulamentul ședinței. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că, în conformitate cu art. 20, alin.1) din Legea privind administraţia publică 

locală, este necesar să fie desemnat un consilier care va semna deciziile consiliului, în cazul în 

care preşedintele şedinţei se va afla în imposibilitate de a le semna. S-a propus candidatura 

consilierului Oserbaeva Svetlana. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 20,  Contra – 0,  S-au abţinut – 7.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că d-lui are propuneri. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că conform procedurei propunerile nu pot fi făcute, se propune de a trece la 

examinarea chestiunilor de pe ordinea de zi. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că conform practicii anterioare, consiliul municipal alegea comisia de 

numărare a voturilor, care vor ajuta secretarului și președintelui executarea atribuțiilor, a propus ca 

în cadrul ședințelor să fie alese comisiile de numărare a voturilor. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că nu este o procedură corectă, deoarece conform Legii nr. 457 ”pentru 

aprobarea Regulamentului-cadru privind constituirea şi funcţionarea consiliilor locale şi raionale”, 

p. 26, lit. d) ”secretarului consiliului îi revin următoarele atribuţii principale referitor la 

organizarea şi desfăşurarea şedinţelor consiliului: numărarea voturilor şi consemnarea rezultatului 

votării, pe care îl prezintă preşedintelui şedinţei, cu excepţia cazurilor cînd consiliul formează 

comisia pentru numărarea voturilor în anumite chestiuni de pe ordinea de zi supuse votării de 

consiliu”, mai mult ca atît în legea nominalizată este un capitol separat care ne familiarizează cu 

procedura de votare. 

 



Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A menționat dacă este necesar de comisia de numărare a voturilor, d-lui poate nominaliza 

procesul de votare, a menționat că consilierii Cheptenari V., Pasat D., Rîbac E. votează în comun 

cu fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 

(în sală locuitorii mun. Bălți au început să aplaude) 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

A menționat despre intimidarea consilierului, a fost adus exemplul consilierului Cheptenari 

Vladimir. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că n-a participat la acest proces, a solicitat implicarea reprezentanților 

Inspectoratului de Poliție. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A solicitat de la colegi, consilieri, persoanele prezente la ședința consiliului municipal să 

respecte ordinea publică, a menționat că toate întrebările vor putea fi puse după ședința consiliului, 

a solicitat finisarea dezbaterilor. 

A fost menționat că toți cunosc ce se întîmplă, despre acțiunile rușinoase ale unor 

persoane, a întrebat: cum? și de ce? se procedează astfel față de unele persoane? De ce este 

confiscată marfa?  

 

(consilierul Pavel Buciațchi a părăsit sala) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat, cui nu-i place, poate părăsi sala. A întrebat ce se întîmplă cu unele persoane? 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că dna Grițco Elena nu este la miting, dar în sală de ședințe,  

 

(consilierul Pavel Buciațchi a intrat în sală, s-a închis ușa în sală de ședință. Locuitorii 

mun. Bălți au solicitat desfășurarea lucrărilor ședinței cu ușile deschise) 

 

1.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea Hotărîrii Comisiei Electorale Centrale a Republicii  

Moldova cu privire la atribuirea unui mandat de consilier în Consiliul 

municipal Bălți nr. 1492 din 30.03.2018. 

Raportor – Irina Serdiuc - secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 

S-a luat act de Hotărîrea Comisiei Electorale Centrale a Republicii Moldova cu privire la 

atribuirea unui mandat de consilier în Consiliul municipal Bălți nr. 1492 din 30.03.2018, dnei 

Zagrudnaia Ludmila i-a fost înmînată legitimația de consilier, insignă și flori. 

 

2.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la desemnarea candidaturilor membrilor birourilor electorale ale  

   secţiilor de votare”.  

Raportor – Irina Serdiuc - secretarul Consiliului mun. Bălți. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  



 A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu Legea “Cu privire la administraţia publică locală” nr. 436-XVI din 

28.12.2006, alin.(10) art. 30 din Codul electoral al RM nr.1381-XIII din 21.11.1997, în baza 

Hotărîrii Comisiei Electorale Centrale nr. 1447 din 12.03.2018 prin care a fost stabilită data de 20 

mai 2018 pentru desfăşurarea alegerilor locale noi pentru funcția de primar al municipiului Bălți, 

avînd în vedere Hotărîrea Comisiei Electorale Centrale nr. 1449 din 12.03.2018 cu privire la 

aprobarea Programului calendaristic pentru realizarea acțiunilor de organizare și desfășurare a 

alegerilor locale noi ale primarilor în unele localități din data de 20 mai 2018 și Hotărîrea nr.8 din 

11.04.2018 a Consiliului electoral al circumscripției electorale mun.Bălți nr.2 „Cu privire la 

constituirea secțiilor de votare” cu modificările ulterioare,– 

 

Consiliul municipal Bălți DECIDE: 

 

1. Se desemnează candidaturile membrilor birourilor electorale ale secţiilor de votare pentru 57 

secţii de votare pe mun.Bălţi conform anexei. 

2. Secretarul Consiliului şi mun.Bălţi dna I.Serdiuc va expedia prezenta decizie în Consiliului 

electoral al circumscripţiei electorale municipale Bălţi nr.2. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru drept şi disciplină. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

3.S-A EXAMINAT: ”Сu privire la modificarea și comletarea Deciziei Consiliului Municipal Bălți  

nr. 12/2 din 08.12.2017 “Cu privire la aprobarea bugetului municipal Bălți 

pe anul 2018”. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A oferit cuvîntul președintelui comisiei consultative de specialitate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că avizul comisiei consultative de specialitate pentru activităţi economico-

financiare, este pozitiv. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

  A întrebat cum au fost distribuite mijloacele financiare? A menționat că au fost alocate 

mijloace financiare din buget pentru perfectarea documentației de proiect pentru diferite obiecte 

care pînă în prezent nu se realizează și care devin eronate. 

 

Șmulschii Ghenadie, viceprimarul mun. Bălți. 

 A menționat că la ședința trecută dna Vera Rusu a dat citirii cele 27 de obiecte. 

  

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar-Economice. 

 A răspuns că: 

- toate propunerile făcute privind utilizarea mijloacelor din soldul disponibil, au fost 

efectuate conform deciziei Consiliului municipal, este indicată suma, numărul deciziei, etc. 



A solicitat să fie precizată întrebarea pusă de dl Buceațchi Pavel, cu indicarea destinației: 

drumuri, reparații clădirilor, etc? 

A răspuns că: 

- a fost aprobată programa privind reparația drumurilor, conform dispoziției primarului, 

unde se indică toate obiectele, devizurile de proiect, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- d--lui vorbește despre proiectul din cartierul ”Slobozia”, str. Caraciobanu, Sorocii, Sofia 

Kovalevskaia, Beleakov, proiectul ce este estimat aproximativ 10 mln lei, 510 mii lei a fost 

achitat pentru devizul de proiect,  

- conducerea Primăriei mun. Bălți a promis alocarea mijloacelor financiare pentru derularea 

proiectului dat,  

- dna Larisa Bragari poate să răspundă la întrebarea dată, etc. 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar-Economice. 

 A răspuns că: 

- dl Buceațchi Pavel a fost prezent la lucrările ședinței,  

- d-lui știe că obiectul dat n-a fost planificat pentru efectuarea lucrărilor în anul 2018, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat anunțarea pauzei de 10 minute pentru efectuarea consultărilor cu fracțiunea pe 

chestiunea dată. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că consultările trebuiau să fie făcute pînă la ședință.  

A supus votului anunțarea pauzei de 10 minute. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 10,  Contra – 13,  S-au abţinut – 2.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A propus continuarea ședinței. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că are întrebări. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A concretizat dacă întrebările sunt pe chestiunea care este pusă în dezbatere? 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că are nevoie de consultare, a generalizat că acțiunile nu sunt constructive,  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că d-lui este membrul comisiei consultative de specialitate unde s-a pus în 

discuție prezenta chestiune, d-lui votează, etc. 

 

(consilierii fracțiunii ”Pentru dezvoltarea Bălțului” au început să părăsească sala) 

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că în cazul cînd d-lor vreau să facă ”circ” d-ei pot părăsi ședința, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că consiliul municipal nu are activitate constructivă. 

 

(sala au părăsit consilierii: Buceațchi Pavel, Cheptenari Vladimir, Cojuhari Iuri, Dobrogeanu 

Vasile, Ghițu Vladimir, Iordan Serghei, Lisnic Antoniu, Pasat Dmitri, Poneatovschi Alexandru, 

Povonschii Vitalii,  Rîbac Elena, Zagrudnaia Ludmila) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat dacă pot fi adoptate decizii? 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A răspuns că în sală sunt puțini consilieri. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A făcut un apel către locuitorii mun. Bălți, că astăzi trebuia să fie supus votului acordarea 

ajutorului material veteranilor războiului, aprobarea sporului lunar la salariul de funcție (salariul 

tarifar) pentru anumite categorii ale angajaților din instituțiile de învățămînt general, pentru cei ce 

lucrează pentru 1100 lei. 

A întrebat cum consilierii se vor uita în ochi veteranilor, angajaților din instituțiile de 

învățămînt general, trădătorii, etc. 

A întrebat ce se întîmplă? 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

A informat locuitorii mun. Bălți: 

- cu ce se ocupă Fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, dl Povonschii, dl Mahu, dl 

Radion Melnic, dl Fîrfă,  

- despre intimidarea consilierilor Cheptenari Vladimir, Familia Pasat, Lisnic Antoniu,  

- despre marfa confiscată de la consilierul V.Cheptenari,  

- despre răfuiala cu soția consilierului Șvarț Mihail,  

- că Fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, lucrează împotriva locuitorilor mun. Bălți, etc. 

A întrebat dacă dl Balan Vitalii a cunoscut despre existența răspunsului Inspectoratului de 

Stat al Muncii. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A răspuns că nu cunoaște. 

 

(locuitorii mun. Bălți au pus întrebări privind legalitatea părăsirii sălii, etc.) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că locuitorii mun. Bălți au văzut cine a părăsit sala. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

A propus de a anunța pauză de 30 minute pentru a duce convorbiri cu trei consilieri, pentru 

a desfășura ședința în continuare. 

 



(locuitorii mun. Bălți: au făcut constatări privind activitatea consilierilor Iordan Serghei, 

Usatîi Alexandr, funcționarilor Balan Vitali, au solicitat să fie examinate problemele locuitorilor 

mun. Bălți, etc) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că : 

- deciziile se adoptă cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, dacă în sala de şedinţe este 

întrunit cvorumul necesar conform înregistrării, cu excepţia cazului în care, prin lege se 

cere o altă majoritate de voturi a consilierilor aleși, cum ar fi deciziile privind aprobarea 

bugetului local, administrarea bunurilor proprietate a municipiului, stabilirea cuantumului 

taxelor şi impozitelor locale, planificarea dezvoltării localităţilor şi amenajării teritoriului, 

asocierea cu alte consilii, instituţii publice din ţară sau din străinătate; 

- ședința continuă și vor fi votate cele chestiuni care nu necesită majoritatea de voturi 

consilierilor aleși; 

- ședința se va întrerupe pînă la altă dată, 18.04.2018, unde se vor aproba decizii ce necesită 

aprobarea cu votul majorității consilierilor aleși. 

 

(locuitorii mun. Bălți au propus eliberarea consilierilor, etc) 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

A răspuns că ei nu pot fi eliberați, deoarece au fost aleși de locuitorii mun. Bălți, locuitorii 

mun. Bălți trebuie să analizeze situația și să decidă pe cine ei vor alege.  

A menționat că: 

- fracțiunea ”Partidul Nostru” a fost părăsită de consilieri: Cheptenari Vladimir, Pasat Dmitri, 

Rîbac Elena, Șvarț Mihail, Balan Serghei,  după discuțiile efectuate anterior cu d-lor,  

- ședința consiliului va fi continuată,  

- vor fi examinate chestiuni care nu necesită aprobarea cu votul majorității consilierilor aleși, etc. 

 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că: 

- pentru adoptarea deciziilor este necesară prezența a majorității consilierilor prezenți, dacă 

în sala de şedinţe este întrunit cvorumul necesar conform înregistrării, 

- în cadrul ședinței din 17.05.2018 nu se vor examina chestiuni ce cer  majoritatea de voturi 

a consilierilor aleși, cum ar fi deciziile privind aprobarea bugetului local, administrarea 

bunurilor proprietate a municipiului, stabilirea cuantumului taxelor şi impozitelor locale, 

planificarea dezvoltării localităţilor şi amenajării teritoriului, asocierea cu alte consilii, 

instituţii publice din ţară sau din străinătate; 

- chestiunile menționate nu pot fi votate azi, s-a propus de a examina doar cele chestiuni ce 

necesită majoritatea voturilor din cei prezenți,  

- după ce vor fi votate deciziile, se va anunța pauză cu continuarea ședinței pe data de  

18.04.2018 . 

 

(s-a anunțat pauză, în timpul pauzei au fost efectuate dicuții cu cetățeni, schimbul de opinii dintre  

Grițco Elena, Balan Vitalii privind procesul de votare și adoptare a deciziilor, Grițco Elena a 

menționat că dl Balan Vitalii are o opinie separată, a propus examinarea obiectivă a situației) 
 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că: 

- are loc continuarea ședinței Consiliului municipal,  



- din cei 27 consilieri, înregistrați în sală, sunt 14 consilieri, ședința n-a fost întreruptă, 

ședința a fost declarată deliberativă,  

- a fost analizată ordinea de zi și se propune spre examinare următoarele chestiuni: 

• Сu privire la numirea dlui V.Batîr în funcție de director al IMSP «Сentrul Medicilor de 

Familie» mun. Bălți. 

• Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat a RM nr. 

1304/OT1-229 din 19.03.2018 și abrogarea parțială a deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 

13/11 din 14.12.2017 „Cu privire la prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului 

și abrogarea punctului 3 a deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 4/28 din 27.06.2014 “Cu privire 

la prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului””.  

• Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat nr. 

1304/OT1-225 din 15.03.2018. 

• Cu privire la examinarea scrisorii Consiliului Concurenței nr. ASR-15/57-622 din 

16.03.2018. 

• Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 6/2 din 02.07.2015 “Cu privire 

la aprobarea componenței comisiilor consultative de specialitate ale Consiliului municipal 

Bălți”, cu modificările ulterioare. 

• Cu privire la modificarea deciziei CMB nr. 5/23 din 22.02.2018 ”Cu privire la desfășurarea 

consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal Bălți ”Cu privire la 

aprobarea Regulamentului privind modul de selectare și numire a administratorului 

întreprinderii municipale”. 

• Cu privire la degrevarea de atribuţiile de serviciu de la locul de muncă permanent a dnei 

Irina SERDIUC. 

și din întrebări suplimentare: 

• Cu privire la desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal 

Bălți „Cu privire la susținerea socială a cuplului familii de 50 de ani, 60 de ani de căsnicie 

comună și persoanelor care au atins vărsta de 100 de ani și mai mult prin acordarea 

ajutorului material unic”. 

• Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat a RM 

nr. 1304/OT1-252 din 29.03.2018. 

• Cu privire la desfăşurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal 

Bălţi „Cu privire la aprobarea Strategiei locale de incluziune socială a persoanelor social-

vulnerabile din mun.Bălți pentru anii 2018-2021”. 

A propus de a examina chestiunea înregistrată în ordinea de zi sub nr.19. 

 

4.S-A EXAMINAT:”Сu privire la numirea dlui V.Batîr în funcție de director al IMSP «Сentrul  

   Medicilor de Familie» mun. Bălți”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că comisia consultativă de specialitate pentru drept și disciplină a venit cu 

propunerea de a exclude din ordinrea de zi. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A menționat că în 

cadrul comisiei consultative de specialitate comisia s-a abținut de la procesul de votare. 

A supus votului aprobarea proiectului de decizie. 

 

 



AU VOTAT: 

Pro – 0,  Contra – 0,  S-au abţinut – 14.  

 

5.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de  

Stat a RM nr. 1304/OT1-229 din 19.03.2018 și abrogarea parțială a deciziei 

Consiliului mun. Bălți nr. 13/11 din 14.12.2017 „Cu privire la prelungirea 

termenelor contractelor de arendă a terenului și abrogarea punctului 3 a 

deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 4/28 din 27.06.2014 “Cu privire la 

prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului””.  

Raportor - Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că prezenta chestiune nu poate fi votată, deoarece nu întrunește numărul 

necesar de voturi. 

 

6.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei  

   de Stat nr. 1304/OT1-225 din 15.03.2018”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate, a comentat 

notificarea Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat, a menționat că: 

- în luna octombrie 2017 Primăria mun. Bălți a perfectat o adresare către Inspecția de Stat a 

Muncii, privind comentarea situației cînd persoana se află în deplasare oficială, are loc 

executarea obligaţiilor de muncă în afara locului de muncă,  

- a dat citirii răspunsul Inspecției de Stat a Muncii din 21 noiembrie 2017,  

- comisia consultativă de specialitate consideră notificarea ca fiind nefondată,  

- a propus de a respinge notificarea Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat nr. 

1304/OT1-225 din 15.03.2018 privind abrogarea deciziilor Consiliului mun. Bălți nr. 3/25 

din 08.02.2018,  

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

În temeiul art. 14 alin. (3), 68 alin. (4) din Legea privind administrația publică locală nr. 436-

XVI din 28.12.2006; 

Examinând notificarea Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat nr. 1304/OT1-225 din 

15.03.2018 privind abrogarea deciziilor Consiliului mun. Bălți nr. 3/25 din 08.02.2018 „Cu privire 

la alegerea dlui Ghenadie Șmulschii în funcția de viceprimar al municipiului Bălți” și nr. 3/26 din 

08.02.2018 „Cu privire la alegerea dlui Nicolai Grigorișin în funcția de viceprimar al municipiului 

Bălți”; 

Având în vedere că deciziile contestate au fost adoptate în temeiul art. 14 alin. (2) lit. t), art. 31 

alin. (1) din Legea privind administrația publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, potrivit cărora 

consiliul local alege, la propunerea primarului, viceprimarul (viceprimarii) în condiţiile prezentei 

legi, - 

 

 



Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se respinge notificarea Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat nr. 1304/OT1-225 din 

15.03.2018 privind abrogarea deciziilor Consiliului mun. Bălți nr. 3/25 din 08.02.2018 „Cu 

privire la alegerea dlui Ghenadie Șmulschii în funcția de viceprimar al municipiului Bălți” și 

nr. 3/26 din 08.02.2018 „Cu privire la alegerea dlui Nicolai Grigorișin în funcția de 

viceprimar al municipiului Bălți” ca fiind nefondată. 

2. Secretarul Consiliului mun. Bălți dna I. Serdiuc va comunica prezenta decizie Oficiului 

Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru drept și disciplină. 
 

AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

7.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea scrisorii Consiliului Concurenței nr. ASR-15/57- 

   622 din 16.03.2018”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A propus de a delega la Consiliul Concurenței pe dl Balan Vitalie din partea Consiliului 

mun. Bălți la audierile organizate de Consiliul Concurenței pe data de 24.04.2018 în vederea 

examinării cazului inițiat prin dispoziția Plenului Consiliului Concurenței nr. 30 din 02.11.2017, a 

întrebat ce comisii consultative de specialitate au avizat prezentul proiect de decizie. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că proiectul a fost avizat de către comisia consultativă de specialitate pentru 

activităţi economico-financiare, conform avizului se propune de a delega pe dl Oleg Leahu, 

specialist principal al Direcției juridice, avizul se anexează. 

 

Balan Vitalie, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că conform avizului directiei juridice s-a propus de a delega pe dl Oleg Leahu, 

specialist principal al Direcției juridice, dna Ciocati Iana din partea Direcției proprietate 

municipală și relații funciare, dna Vera Rusu n-a prezentat propunerile cine va fi delegat din partea 

Direcției Generale Financiar-Economice, propunerile date au fost expuse în cadrul ședinței 

grupului de lucru, ținînd cont de compliexitatea prezentei chestiuni, pentru a reprezenta interesele 

Consiliului municipal Bălți, inclusiv și ÎM ”DRCD Bălți”. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că consideră necesar de delegat pe dl Balan Vitalie, deoarece d-lui avizează 

toate proiectele de decizie, a propus de a delega la ședința Consiliului concurenței șefii direcțiilor 

din cadrul Primăriei mun. Bălți, d-ei n-a pus la îndoială capacitățile profesionale a specialiștilor 

Primăriei mun. Bălți, dar propune de a delega nemijlocit șfii de direcții. Au fost nominalizate 

propunerile: 

-   V. Balan - șef al Direcției juridice,  

-   V. Rusu - șef al Direcției Generale financiar-economice,  

-   G. Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare,  

-   Iu. Hmarnîi – director al ÎM „DRCD Bălți”  

A supus votului proiectul de decizie, ținînd cont de modificările. 

 



S-A DECIS: 

  

În temeiul art. 14 alin. (1) din Legea privind administrația publică locală nr. 436-XVI din 

28.12.2006, art. 64 alin. (5) din Legea concurenței nr. 183 din 11.07.2012; 

Examinând scrisoarea Consiliului Concurenței nr. ASR-15/57-622 din 16.03.2018 cu privire la 

delegarea unei persoane cu funcții de răspundere din partea Consiliului mun. Bălți la audierile 

organizate de Consiliul Concurenței pe data de 24.04.2018 în vederea examinării cazului inițiat 

prin dispoziția Plenului Consiliului Concurenței nr. 30 din 02.11.2017, -  

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 
 

1. Se împuternicesc:  

-   V. Balan - șef al Direcției juridice,  

-   V. Rusu - șef al Direcției Generale financiar-economice,  

-   G. Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare,  

-   Iu. Hmarnîi – director al ÎM „DRCD Bălți”  

să reprezinte Consiliul mun. Bălți la audierile organizate de Consiliul Concurenței pe data de 

24.04.2018 în vederea examinării cazului inițiat prin dispoziția Plenului Consiliului 

Concurenței nr. 30 din 02.11.2017. 

 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru activități economico-financiare, pentru gospodărie municipală, 

administrarea bunurilor și protecția mediului, pentru drept și disciplină. 
 

AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

8.S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 6/2 din  

02.07.2015 “Cu privire la aprobarea componenței comisiilor consultative de 

specialitate ale Consiliului municipal Bălți”, cu modificările ulterioare”. 

Raportor – Ludmila Dovgani - șef al Secției administrație publică locală. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că avizul comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, 

administrarea bunurilor şi protecţia mediului este pozitiv, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 



În conformitate cu art. 14 alin. (2) lit. w) din Legea RM privind administraţia publică locală 

nr. 436-XVI din 28.12.2006; luînd în consideraţie Hotărîrea Comisiei Electorale Centrale nr. 1492 

din 30.03.2018, potrivit căreia mandatul consilierului Consiliului municipal Bălţi dlui Șaric Oleg, 

membrului comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea 

bunurilor şi protecţia mediului, i-a fost ridicat în legătură cu cererea de demisie;  

Examinînd: 

cererea consilierului Vacarciuc Vadim din 27.03.2018 (nr. de intr. 03-03/1281 din 

27.03.2018) privind includerea acestuia în componenţa comisiei consultative de specialitate a 

Consiliului municipal Bălţi pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului; 

cererea consilierului Zagrudnaia Ludmila din 10.04.2018 (nr. de intr. 03-03/1516 din 

10.04.2018) privind includerea acesteia în componenţa comisiei consultative de specialitate a 

Consiliului municipal Bălţi pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică; 

 proces-verbal al Fracțiunii Pro-europeană din 13.04.2018, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se admite cererea consilierului Vacarciuc Vadim privind includerea acestuia în componenţa 

comisiei consultative de specialitate a Consiliului municipal Bălţi pentru gospodărie 

municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

2. Se admite cererea consilierului Zagrudnaia Ludmila privind includerea acesteia în 

componenţa comisiei consultative de specialitate a Consiliului municipal Bălţi pentru 

educaţie, protecţie socială şi sănătate publică. 

3. Se modifică decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 6/2 din 02.07.2015 „Cu privire la aprobarea 

componenţei comisiilor consultative de specialitate ale Consiliului municipal Bălţi”, cu 

modificările ulterioare, după cum urmează: 

3.1. În punctul II din decizia: 

• sintagma „2. Șaric Oleg” se substituie cu sintagma „2. Vacarciuc Vadim”; 

3.2. În punctul V din decizia: 

• Se completează sintagma „7. Zagrudnaia Ludmila”. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică. 
 

AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

9.S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei CMB nr. 5/23 din 22.02.2018 ”Cu privire  

la desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului 

municipal Bălți ”Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de 

selectare și numire a administratorului întreprinderii municipale”. 

Raportor – Maria Ciolan - șef al Serviciului resurse umane. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 
  



În conformitate cu art. 14 din Legea RM nr. 436 -XVI din 28.12.2006 privind administrația 

publică locală, Legea nr. 246 din 23.11.2017 cu privire la întreprinderea de stat și întreprinderea 

municipală, - 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se modifică punctul 2 din Decizia Consiliului mun. Bălți  nr. 5/23 din 22.02.2018 ”Cu 

privire la desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului municipal 

Bălți ”Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de selectare și numire a 

administratorului întreprinderii municipale”, după cum urmează: 

- în subpunctul 2.1. sintagma ”19.03.2018” se substituie cu sintagma ”de la 20.04.2018 

pînă la 14.05.2018”; 

- în subpunctul 2.2. sintagma ”03.04.2018” se substituie cu sintagma ”de la 15.05.2018 

pînă la 29.05.2018”. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru drept și disciplină 
 

AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

10.S-A EXAMINAT:”Cu privire la degrevarea de atribuţiile de serviciu de la locul de  

   Muncă permanent a dnei Irina SERDIUC”. 

Raportor – Maria Ciolan - șef al Serviciului resurse umane. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14, art. 29 alin. (1) punctul c) din Legea nr.436-XVI din 28.12.2006 

privind administraţia publică locală, art. 21 alin (1), art 28 alin (11) din Codul Electoral al 

Republicii Moldova nr. 1381-XIII din 21.11.1997, hotărîrea Comisiei Electorale Centrale nr.1512 

din 03.04.2018 cu privire la degrevarea de atribuțiile de serviciu de la locul de muncă permanent a 

unor membri ai Consiliului electoral al circumscripției electorale municipale Bălți nr.2 și 

aprobarea statutului de personal al aparatului consiliului, Hotărîrea Comisiei Electorale Centrale 

nr. 1447 din 12.03.2018 cu privire la stabilirea datei alegerilor locale noi pentru funcția de primar 

al municipiului Bălți, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se degrevează de atribuţiile de serviciu de la locul de muncă permanent dna Irina Serdiuc, 

secretar al Consiliului municipal Bălți, pentru perioada de executare a atribuţiilor de secretar 

al Consiliului Electoral al Circumscripției electorale municipale Bălți nr. 2 în perioada de la 

18.04.2018 pînă la 22.05.2018 inclusiv. 

2. Pentru perioada de degrevare de atribuţiile de serviciu de la locul de muncă permanent al 

dnei Irina Serdiuc atribuţiile de serviciu ale dumneaei vor fi exercitate de către dna Ludmila 

Dovgani, șef al Secţiei administraţie publică locală, fără a fi scutită de exercitarea atribuţiilor 

de bază. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru drept și disciplină. 



AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

11.S-A EXAMINAT:”Cu privire la desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei  

Consiliului municipal Bălți „Cu privire la susținerea socială a cuplului 

familii de 50 de ani, 60 de ani de căsnicie comună și persoanelor care au 

atins vărsta de 100 de ani și mai mult prin acordarea ajutorului material 

unic” 

Raportor – Veronica Munteanu – șef al Direcției asistență socială și 

protecția familiei. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu Legea RM nr. 239-XVI din 13.11.2008 privind transparenţa în procesul 

decizional, Legea RM nr. 982-XIV din 11.05.2000 privind accesul la informaţii, art. 3 al. (1), art. 

8, art.14 al. (2) lit. (z¹) din Legea RM nr. 436-XVI din 28.12.2006 privind administraţia publică 

locală, art. 38 din Legea RM nr. 317-XV din 18.07.2003 privind actele normative ale Guvernului 

și ale altor autorități ale administrației publice centrale și locale, Hotărîrea Guvernului RM nr. 967 

din 09.08.2016 ”Cu privire la mecanismul de consultare publică cu societatea civilă în procesul de 

elaborare și adoptare a deciziilor”, art. 20 al Legii RM nr. 190-XV din 08.05.2003 cu privire la 

veterani, Hotărîrea Guvernului RM nr. 406 din 02.06.2014 ”Cu privire la aprobarea Programului 

pentru integrarea problemelor îmbătrînirii în politici” cu modificările și completările ulterioare,    

decizia Consiliului municipal Bălţi nr.3/6 din 14.12.2017 „Cu privire la aprobarea Planului 

municipal de acțiuni pe anii 2017-2020 privind implementarea Strategiei pentru protecția copilului 

pe anii 2014-2020”, în scopul promovării valorilor familiei pentru transmiterea lor următoarelor 

generații, precum și susținerea socială a persoanelor în etate la nivel local, și în scopul asigurării 

informării multilaterale a populaţiei despre procesul de aprobare a deciziilor Consiliului municipal 

Bălţi, -  

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se desfăşoară consultările publice la proiectul deciziei Consiliului municipal Bălţi „Cu privire 

la susținerea socială a cuplului familii de 50 de ani, 60 de ani de căsnicie comună și 

persoanelor care au atins vîrsta de 100 de ani și mai mult prin acordarea ajutorul material 

unic” prin metoda solicitării opiniei experților. 

2. Primarul interimar al municipiului Bălţi să asigure: 

       2.1.  elaborarea textului deciziei iniţiale în perioada din 18.04.2018 pînă la 20.04.2018; 

       2.2.  desfăşurarea procedurii obligatorii şi suplimentare a consultării prin metoda solicitării 

opinilor experților în perioada din 23.04.2018 până la 27.04.2018. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială și sănătate publică. 



AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

12.S-A EXAMINAT:” 

”. 

Raportor – Ghenadie Guțu - șef al Serviciului civil și evidența militară. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 din Legea RM nr.436-XVI din 28.12.2006 „Privind administraţia 

publică locală”, art. 28, 29, 44 din Legea RM nr. 1245-XV din 18.07.2002 „Cu privire la 

pregătirea cetăţenilor pentru apărarea Patriei”, examinînd notificarea Oficiului Teritorial Bălţi al 

Cancelariei de Stat a RM nr. 1304/OTı-252 din 29.03.2018 cu privire la abrogarea pct. 4 și pct. 6  

din decizia CMB nr.5/1 din 22.02.2018 «Cu privire la încorporarea în serviciul militar în termen, 

serviciul militar cu termen redus şi serviciul civil (de alternativă) a recruţilor din mun. Bălţi în 

primăvara-vara anului 2018» și luînd în considerație, că decizia respectivă a fost adoptată în 

limitele atribuțiilor specificate autorităților publice locale de către legislația în vigoare a RM ,-  

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se respinge ca neîntemeiată notificarea Oficiului Teritorial Bălţi al Cancelariei de Stat a RM 

nr. 1304/OTı-252 din 29.03.2018.  

2. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să expedieze în 

adresa Oficiului Teritorial Bălţi al Cancelariei de Stat a RM copia prezentei decizii. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate  pentru drept şi disciplină, pentru educație, protecție socială și sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

13.S-A EXAMINAT:”Cu privire la desfăşurarea consultărilor publice la proiectul deciziei  

Consiliului municipal Bălţi „Cu privire la aprobarea Strategiei locale de 

incluziune socială a persoanelor social-vulnerabile din mun.Bălți pentru anii 

2018-2021” 

Raportor – Veronica Munteanu – șef al Direcției asistență socială și 

protecția familiei. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

 În conformitate cu Legea RM nr. 239-XVI din 13.11.2008 privind transparenţa în procesul 

decizional, Legea RM nr. 982-XIV din 11.05.2000 privind accesul la informaţii, art. 3 al. (1), art. 

8, art.14 al. (2) lit. (z¹) din Legea RM nr. 436-XVI din 28.12.2006 privind administraţia publică 

locală, art. 38 din Legea RM nr. 317-XV din 18.07.2003 privind actele normative ale Guvernului 

și ale altor autorități ale administrației publice centrale și locale, Hotărîrea Guvernului RM nr. 967 

din 09.08.2016 ”Cu privire la mecanizmul de consultare publică cu societatea civilă în procesul de 

elaborare și adoptare a deciziilor”, Decizia Consiliului mun. Bălți nr. 17/2 din 07.12.2015 cu 

privire la aprobarea Strategiei de dezvoltare durabilă a municipiului Bălți pe anii 2016-2019, 

Decizia Consiliului mun. Bălți nr. 9/5 din 28.09.2018 „Cu privire la aprobarea Memorandumului 

de colaborare între Consiliul municipal Bălți și ONG People in Need Moldova”, în scopul 

implementării Strategiei locale de incluziune socială a persoanelor social-vulnerabile din 

mun.Bălți pentru anii 2018-2021, și în scopul asigurării informării multilaterale a populaţiei 

despre procesul de aprobare a deciziilor Consiliului municipal Bălţi, -  

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se desfăşoară consultările publice la proiectul deciziei Consiliului municipal Bălţi „Cu privire 

la aprobarea Strategiei locale de incluziune socială a persoanelor social-vulnerabile din mun. 

Bălți pentru anii 2018-2021” prin metoda solicitării opiniei experților. 

2. Primarul-interimar al municipiului Bălţi, dl N. Grigorișin, să asigure: 

2.1. elaborarea textului deciziei iniţiale în perioada din 18.04.2018 pînă la 30.04.2018; 

2.2. desfăşurarea procedurii obligatorii şi suplimentare a consultării prin metoda  solicitării   

opiniilor experților în perioada din 02.05.2018 până la 18.05.2018. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială și sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că: 

- au fost examinate chestiuni care au putut fi examinate conform procedurei legale,  

- s-a propus de a anunța pauză pînă la 18.04.2018. 

 

Frecăuțan Boris, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

A menționat că d-lui mîine lucrează, și nu poate participa, a propus de a efectua consultări 

cu consilieri. 

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat dacă este comod de a prelungi lucrările ședinței pe vineri, la data de 20.04.2018 

sau pe 18.04.2018, la 15.00. 

 A supus votului propunerea de a prelungi lucrările ședinței la 18.04.2018, ora 15.00. 

 

AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Prelungire, 18.04.2018, ora 15.00 

 

În total consilieri ai Consiliului municipal Bălţi – 35, din ei sunt prezenţi 14 (lista se 

anexează), sunt absenţi – 21 (lista se anexează). 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că: 

- la lucrările ședinței nu participă consilierii Fracțiunii ”Pentru dezvoltarea Bălțului”,  

- lucrările ședinței nu pot fi continuate, deoarece pentru adoptarea deciziilor este nevoie 

de un alt număr de voturi,  

- în sală sunt 14 consilieri,  

- se propune de a conduce lucrările ședinței pentru data de 20.04.2018, ora 16.00,  

- d-ei consideră că consilierii Fracțiunii ”Pentru dezvoltarea Bălțului” se vor întoarce la 

lucrările ședinței, deoarece este necesar de adoptat decizii importante, legate de 

vetaranii Marelui Război pentru Apărarea Patriei,  față de anumite categorii ale 

angajaților din instituțiile de învățămînt general, dădace, etc.  

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A familiarizat pe cei prezenți despre: 

- acțiunile întreprinse de unii consilieri,  

- manipularea acțiunilor consilierilor de către unii reprezentanți ai Consiliului 

municipal, cum ar fi consilierii: Povonschii V., Iordan S., șeful Oficiului Teritorial 

Bălți al Cancelariei de Stat al RM,  

- propunerile dlui Buceațchi Pavel de a număra voturile prin intermediul comisiei, 

pentru a vedea cine cum votează, etc. 

Primarul interimar a vrut să pună întrebare dlui  Buceațchi Pavel, președintelui AO 

”Comunitatea Rușilor din Bălți”, de ce d-lui acționează împotriva concetățenilor săi. 

A făcut un apel către Fracțiunea ”Pro-Europeană” de a participa la lucrările ședinței, s-a 

întrebat dacă Fracțiunea ”Pro-Europeană” s-a comasat cu Fracțiunea ”Pentru dezvoltarea 

Bălțului”? 

A menționat că: 

- Fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului” a solicitat prelungirea desfășurarii ședinței la 

data de 19.04.2018,  

- unii din consilieri din Fracțiunea ”Partidul Nostru” nu pot să participe la lucrările 

ședinței în ziua de 19.04.2018 de aceea se propune de a continua ședința la data de 

20.04.2018,  

- a invitat consilierii la lucrările ședinței,  

- a făcut o adresare către consilierul dl Usatîi Alexandr, de a lua parte la lucrările 

ședinței consiliului municipal Bălți pentru a soluționa problemele importante legate de 

cetățenii mun. Bălți. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea de a prelungi lucrările ședinței la 20.04.2018, ora 16.00. 



AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Prelungire, 20.04.2018, ora 16.00, 

  

În total consilieri ai Consiliului municipal Bălţi – 35, din ei sunt prezenţi 16 (lista se 

anexează), sunt absenţi – 19 (lista se anexează). 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că în sală nu este numărul necesar de consilieri. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- Fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului” propune de a desfășura ședință în zi de joi 

sau altă zi binevenită pentru majoritatea consilierilor,  

- poate fi zi de marți/miercuri, dar consiliul municipal se organizează tradițional joi,  

- se va examina chestiunile care nu s-au votat sau toate chestiunile, cum va fi 

considerat,  

- d-lui va asigura prezența consilierilor fracțiunilor ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, ”Pro-

Europeană” în sală,  

- d-lui propune de a examina chestiunile la masa de negociere,  

- propune de a organiza ședința la 26.04.2018, ora 10.00,  cu înștiințarea prealabilă, 

conform procedurei, pentru prezența maximală a consilierilor. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A solicitat ca: 

-  consilierii să aibă o atitudine serioasă făță de atribuțiile sale, deoarece primarul 

interimar trebuie să asigure semnarea proiectului „Crearea unui spațiu de interacțiune 

comunitară în cadrul Gimnaziului „A.I. Cuza” din mun. Bălți, în cazul cînd consilierii 

nu vor veni la lucrările ședinței, municipiul pierde investițiile,  

- Consilierii să-și lase ambițiile sale politice, pentru a lucra în favoarea locuitorilor mun. 

Bălți, alegătorilor, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A informat consilierii că: 

- ședințele se desfășoară lunar în zi de joi, pentru a evita ședințe un număr mare de 

chestiuni incluse pe ordinea de zi (ex: 90, 120, etc. cum au avut loc anterior),  

- data de 17.04.2018, marți, a fost stabilită, pentru a aproba candidaturile membrilor 

birourilor electorale ale secţiilor de votare, cu prezentarea ulterioară Consiliului 

Electoral al Circumscripției electorale Municipale Bălți nr.2,  

- datorită consilierilor la ziua de azi propunerile n-au fost prezentate CECEM Bălți nr.2, 

deoarece secretarul consiliului nu poate contrasemna deciziile,  

- actualmente, CECEM Bălți nr.2 trebuie să piardă timp pentru a le constitui de la 

inițial, 

- marți, miercuri, joi, trebuie să fie aleși președinții, vicepreședinții, secretarii birourilor 

electorale ale secțiilor de votare, conform planului calendaristic aprobat de către 

comisia Electorală Centrală,  

- data ședinței consiliului municipal se stabilește nu de dragul desfășurării, dar pentru a 

respecta careva planuri/prevederi,  

- datorită unei activități ”constructive” în termen de două zile trebuie de constituit 

birourile electorale ale secțiilor de votare în baza Registrului funcționarilor electorali, 

- astfel de acțiuni pun sub pericol buna desfășurare a alegerilor, etc. 



Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- nimeni nu este vinovat în situația dată creată,  

- consilierii au adoptat decizia, au solicitat pauză, care nu trebuia votată, pentru a 

discuta adăugător și de a se întoarce în sală, 

- în sală au fost condiții insuportabile pentru lucru. A întrebat cine le-a organizat: 

Buciațchi, Serdiuc?  

- nu vrea să facă careva comentarii, învinuiri,  

- secretarul consiliului, datorită experienței și profesionalismului, va depăși situația 

creată,  

- nimeni nu trebuie să fie învinuit, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că: 

- d-ei va invinui pe consilieri,  

- nu trebuie de interpretat că cineva crează situații dificile ”preelectorale”,  

- problema veteranilor este în vizorul consiliului anual și în vizorul primarului anterior 

Renato Usatîi, adausul la salariu pentru dădace, pierderea investițiilor în sumă de 600 

mii lei și multe alte chestiuni,  

- dna Serdiuc nu poate semna decizia care a fost votată unanim la data de 17.04.2018, 

deoarece ședința nu este închisă,  

- d-lui știe destul de bine, deoarece d-lor sunt consultați,  

- d-ei va invinui pe consilieri, care au întrerupt lucrările ședinței, deoarece ei poartă 

răspundere,  

- nu este necesar de vorbit despre atmosfera din sală, deoarece nici d-nei, nici consilierii 

nici secretarul consiliului nu poate să nu permită să se expună celor pe care i-au ales,  

- consilierii activează în folosul alegătorilor, și nu invers,  

- locuitorii mun. Bălți pot participa la lucrările ședințelor, poate și a fost gălăgie, dar de 

președintele ședinței au fost întreprinse toate eforturile pentru buna desfășurare,  

- pentru a depăși situația creată cu constituirea birourilor electoale ale secțiilor de 

votare, a propus de a desfășura ședința în ziua de marți, 24.04.2018,  

- ieri consilierii au propus desfășurarea ședinței sau marți, sau miercuri, etc. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că este necesar de consultat fracțiunile, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- fracțiunile pot lua pauză,  

- au fost create condiții pentru a facilita situația dată,  

- a fost perfectată o adresare de către ambele fracțiuni, unde se propune de a continua 

lucrările ședinței pe data de 26.04.2018, ora 10.00 sau orice altă zi comodă pentru toți 

consilieri. 

A propus secretarului consiliului local sau președintelui ședinței, în cazul cînd va conduce 

ședința, să facă un apel către consilieri dl Povonschii Vitalii, dl Ghițu Vladimir, privind stabilirea 

datei și orei desfășurării ședinței, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că marți va avea loc depunerea de flori. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 



 A solicitat informarea consilierilor cum a avut loc procesul de votare pentru pauză în ziua 

de 17.04.2018. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A informat consilierii că: 

- pentru anunțarea pauzei au votat: pro – 10, împotriva – 12, s-au abținut – 2. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că n-a fost decizia președintelui, dar a consilierilor. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că pot fi date comentarii de către dl Balan Vitalii. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că comentarii nu trebuie de făcut, sunt cifre care ne vorbesc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că din practica existentă, în cazul cînd se solicita pauză, ea se acorda, fără vot. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că se anunța pauză cu majoritatea voturilor prezenți, desigur dl Balan Vitalii va 

comenta. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A răspuns că: 

- președintele întotdeauna a supus votului anunțarea pauzei, care se acorda cu 

majoritatea consilierilor prezenți,  

- pentru buna desfășurarea și stimă unul față de altul, pentru a avea o activitate 

constructivă, consiliul vota pentru pauză pentru a putea primi explicații adăugătoare și 

a continua activitatea sa ulterioară, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat pe dl Balan Vitalii dacă d-lui frecventează lucrările comisiilor consultative de 

specialitate? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A răspuns că frecventează în măsura posibilităților. 

 

 Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat pe dl Balan Vitalii dacă consilierii au participat la lucrările ședinților comisiilor 

consultative de specialitate unde s-au discutat chestiunile abordate în ordinea de zi? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că unii consilieri au participat, alții nu. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat pe dl Balan Vitalii dacă d-lui duce evidență? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că d-lui nu duce evidență în tocmai ca și dna președinte al ședinței. 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că: 

- toate chestiunile se examinează în cadrul ședinților comisiilor consultative de 

specialitate,  

- fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului” a avut loc și a fost stabilit în graficul de lucru 

al Consiliului pentru  pregătirea ședinței a IX extraordinară din 17.04.2018,  

- numărul de consilieri pentru adoptarea deciziilor azi ar fi suficient dacă n-ar fi avut loc 

o situație neordinară,  

- la data de 19.04.2018, dna Ceaicovscaia Galina a fost internată la spital cu diagnoza 

insuficiență cardiacă,  

- dna Ceaicovscaia Galina, consilier din partea Fracțiunii ”Partidul Nostru”, pe parcurs 

de două zi n-a dormit, deoarece s-a aflat sub presiune psihologică, creată de șeful 

Serviciului de pază, dl Rusu Valeriu Ion, SA ”Incomlac”,  care a fost continuată în 

ziua de 19.04.2018, cînd dna Ceaicovscaia Galina a fost dusă la Chișinău, unde i-au 

fost date indicații de a se alătura la Fracțiunea”Pentru dezvoltarea Bălțului”. După 

sosirea din Chișinău dna trebuia să se apropie la 13.00 de dl Povonschii Vitalii, pentru 

a depune cerere de alăturare la Fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”,  

- convorbirea dată a fost auzită de către d-ei, deoarece se afla lîngă dna Ceaicovscaia 

Galina,     

- dna Ceaicovscaia Galina nu s-a apropiat la 13.00, deoarece se simțea rău, iar 

consilierul Pasat Dmitri, trădătorul Fracțiunii ”Partidul Nostru” a distrus-o definitiv, i-

a comandat să se coboare la etajul 2 al Primăriei, la ședința fracțiunii,  

- dna Ceaicovscaia Galina are un an pînă la pensie, datorită metodelor neumane, dna a 

fost internată la spital, etc. 

A întrebat: 

- dacă unii din consilieri așteaptă moartea altor colegi consilieri, pentru a se liniști,  

- cine a sunat la spital noaptea pentru a verifica în ce secție se află dna, cum se simte, în 

ce salon? Prezentîndu-se rude? 

A menționat că: 

-  întrebările date sunt puse, deoarece acum sunt prezenți reprezentanții mass-mediei, 

care trebuie să cunoască situația reală, 

- consilierul Rojac Nina din cauza presingului are tensiune de 220, era în stare de atac 

de cord, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că din partea d-lui nu-i nici-un fel de presing. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că informația a fost adusă la cunoștința reprezentanților mass-media și dlui 

Povonschii Vitalii.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- indiferent din ce formațiune vin consilierii d-lui consideră că este necesar de a se așeza 

la masa de negocieri,  

- d-lui a menționat ieri că va participa la lucrările ședinței și astăzi d-lui s-a prezentat, 

etc. 

 

Grigorișin Nicolai, primarul interimar al mun. Bălți. 

 A menționat că: 

- pentru d-lui nu este clar, de ce așa trafic de influență se face asupra consilierilor pentru 

a se alătura la Fracțiunea”Pentru dezvoltarea Bălțului”, etc. 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului de a prelungi lucrările ședinței pentru o altă zi, a fost anunțată pauză. A 

supus votului anunțarea pauzei. 

 

AU VOTAT: 

Pro –15,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat de ce se votează pauză? 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A oferit explicații dlui Buceațchi Pavel. 

 

A anunțaț pauza pînă la negocierea datei, ora desfășurării prelungirii ședinței consiliului 

municipal. 

 

AU VOTAT: 

Pro –15,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Prelungire, 26.04.2018, ora 10.00”  

 

În total consilieri ai Consiliului municipal Bălţi – 35, din ei sunt prezenţi 30 (lista se 

anexează), sunt absenţi – 5 (lista se anexează). 

 

14.S-A EXAMINAT:” Сu privire la modificarea și comletarea Deciziei Consiliului Municipal 

Bălți nr. 12/2 din 08.12.2017 “Cu privire la aprobarea bugetului municipal   

Bălți pe anul 2018”. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- este mulțumit că consiliul și-a reluat lucrările ședinței de azi,  

- propune de a examina chestiunile de pe ordinea de zi în felul următor, se examinează 

inițial: 

• chestiunea nr.3 ”cu privire la modificarea și comletarea Deciziei Consiliului 

Municipal Bălți nr. 12/2 din 08.12.2017 “Cu privire la aprobarea bugetului 

municipal Bălți pe anul 2018”,  

• apoi chestiunea nr.4 ”cu privire la distribuirea mijloacelor financiare din 

Fondul de Rezervă aprobat în bugetul municipal pentru anul 2018”,  

• chestiunea nr.5 ”cu privire la implementarea proiectului „Crearea unui 

spațiu de interacțiune comunitară în cadrul Gimnaziului „A.I. Cuza” din 

mun. Bălți”, 



• chestiunea nr.6, chestiunea suplimentară ”cu privire la aprobarea sporului 

lunar la salariul de funcție (salariul tarifar) pentru anumite categorii ale 

angajaților din instituțiile de învățămînt general”,  

• chestiunea nr.7 ”Întrebări și interpelări ale consilierilor”. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că, ordinea de zi a fost aprobată cu votul a 27 de consilieri, nu poate fi 

modificată. 

A întrebat dacă consilierii au întrebări față de raportor la chestiunea nr.3? 

A oferit cuvîntul dnei Oserbaeva Svetlana. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat de ce nu se oferă răspuns d-lui? 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că a fost ridicată mîna de către dna Oserbaeva Svetlana. Pentru activitate 

constructivă a solicitat ca consilierii să se expună după ce le va oferi cuvîntul președintele. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A întrebat care este soldul mijloacelor disponibele din anul 2017 pentru Direcția de 

învățămînt? 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

A răspuns că soldul disponibil din transferturi speciale pentru Direcția de învățămînt pentru 

anul 2017 constituie 2 mln 579 mii lei. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A propus de a examina situația a două instituții de învățămînt: LT”V.Maiakovskii” și 

LT”M.Lomonosov”, despre situația antisanitară în blocul alimentar al LT”V.Maiakovskii” a 

propus de a aloca 700 mii lei, și reparația sistemului de încălzire a LT”M.Lomonosov”, alocînd 1 

mln.lei, iar restul mijloacelor financiare egal de repartizat instituțiilor preșcolare,  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat dacă se examinează întrebările după ordinea de zi, din ce cauză noi nu începem 

cu examinarea întrebării nr.3 și a.m.d. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că se examinează întrebarea nr.3. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- la ședința precedentă cînd au rămas 14 consilieri, a fost votat un șir de proiecte din 

ordinea de zi cu încălcări, anume, că n-au fost votate conform ordinei de zi, ceea ce 

contravine regulamentului cu privire la consiliile locale, p.31, a fost dat citirii că 

”dezbaterea problemelor se face în ordinea strictă în care acestea sînt înscrise pe 

ordinea de zi aprobată”,  

- dna președinte a examinat chestiunile pe ”sărite”, a propus de a pune la vot schimbarea 

ordinei de examinare a chestiunilor ce ține de ”grădinițe” sub nr.6 și chestiunea 



”Întrebările și interpelările ale consilierilor” să fie examinată sub nr.7, și să închidem 

ședința,  

- celelalte decizii vor fi atacate,  

- pentru o activitate constructivă d-lui solicită supunerea votului propunerilor, expuse de 

dl Pavonschii Vitalii, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat dacă sunt propuneri la proiectul de decizie cu nr.3 de pe ordinea de zi.  

A menționat că: 

- ordinea de zi a fost votată de consilieri, inclusiv și de dl Iordan, cu 27 de voturi,  

- pe parcursul ședinței ordinea de zi nu se modifică,  

- întrebările celelalte, care n-au fost enumărate de dl Povonschii Vitalii, sunt de 

asemenea importante pentru municipiu și locuitorii mun. Bălți, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că președintele este obligat să pună la vot orice propunere înainatată de 

consilier. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că președintele pune la vot orice propunere ce se referă obiectului discuției.  

A menționat că d-lui și colegii d-lui au încălcat Regulamentul consiliului, părăsind 

lucrările ședinței. 

A întrebat, dacă cineva are întrebări la proiectul de decizie? 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- la ședința precedentă d-lui a menționat că sunt perfectate devize de cheltuieli pentru 

diferite obiecte care sunt achitate din buget, 

- D-lui propune de a examina chestiunea privind alocarea mijloacelor financiare pentru 

reparația capitală a podului din str. Gogol,  

-  alocarea mijloacelor financiare pentru instalarea sistemului de canalizare în cartierul 

Slobodzia, mijloace parțiale pentru desfășurarea lucrărilor în anul 2018, 

A întrebat ce consecințe vor fi în cazul cînd chestiunea dată va fi amînată pentru 

examinarea adăugătoare a propunerilor, expuse astăzi în cadrul ședinței? 

 

Șmulschii Ghenadie, primarul interimar al mun. Bălți. 

A răspuns că în proiectul dat este reflectată suma contribuției pentru implementarea 

proiectului la LT ”I.Cuza”, mijloace financiare pentru achitarea sporului lunar la salariul de 

funcție (salariul tarifar) pentru anumite categorii ale angajaților din instituțiile de învățămînt 

general. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- consilierii au propuneri, iar în cazul cînd va fi votat proiectul de decizie, propunerile 

nu vor putea fi acceptate. 

 

Șmulschii Ghenadie, primarul interimar al mun. Bălți. 

A răspuns că propunerile expuse de dna Oserbaeva Svetlana nu au nimic comun cu 

propunerile dlui Buceațchi Pavel, deoarece se vorbește despre soldul disponibil din transferturi 

speciale pentru Direcția de învățămînt, tineret și sport. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



A menționat că: 

- d-lui se referă la suma de 6 mln lei 200 mii lei care au fost disponibile din anul 2017,  

- insistă la alocarea mijloacelor financiare pentru reparația capitală a podului din str. Gogol,  

- alocarea mijloacelor financiare pentru instalarea sistemului de canalizare în cartierul Slobozia, 

mijloace parțiale pentru desfășurarea lucrărilor în anul 2018, în volum de 30-40%,  

- solicită implicarea dlui Golberg Igor la efectuarea lucrărilor din cartierul Slobozia (3 mln. lei), 

raionul Pușkin – Moskova – 31 august, ținînd cont de faptul că pentru acest obiect s-a alocat 3 mln 

lei,  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că: 

- este o chestiune destul de importantă, 

- este necesar de nominalizat suma pentru a supune votului propunerea, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- este necesar de 3 mln.lei pentru reparația capitală a podului din str. Gogol,  

- 3 mln lei pentru instalarea sistemului de canalizare în cartierul Slobozia. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A menționat că în anul 2017 nu s-a finisat reparația drumurilor din str. Caraciobanu, str. 

Ștefan cel Mare, str. Păcii, a întrebat dacă sunt sumele separate pe fiecare stradă? 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

A răspuns că nu are suma separată, dar în planuri ele sunt reflectate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A menționat că trebuia de finisat lucrările începute anterior, apoi de planificat altele. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A menționat că anterior a fost adoptată o decizie de participare în proiect, unde s-a 

prevăzut contrebuția pentru LT ”I.Cuza”.  

A întrebat, ce consecințe vor fi dacă astăzi nu va fi votat proiectul de decizie, fiindcă sunt 

multe întrebări. A concretizat că în proiectul de decizie se indică doar de unde de luat suma, 

deoarece suma de 200 mii a fost alocată, iar prin decizia dată noi o confirmăm. A întrebat dacă 

este o condiție necesară pentru semnarea acordului? 

 

Moraru Dan, șeful serviciului relații externe și atragerea investițiilor. 

 A răspuns că suma de 200 mii lei n-a fost alocată, astăzi suma dată se indică pentru prima 

dată. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că la aprobarea bugetului în anul 2017 d-lui a înaintat un șir de propuneri 

privind repararea drumurilor, trotuarului, acoperișurilor, instalarea terenurilor de joc pentru copii, 

a solicitat informația privind solicitările acceptate. 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

A răspuns că astăzi nu pote fi prezentată informația. 

 



Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat că trebuie să aștepte o lună? 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

A întrebat de ce o lună? A răspuns că pe pagina oficială au fost amplasate toate propunerile 

acceptate, pe fiecare obiect aparte, DGFE perfectează răspunsuri, conform legislației.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că se va obține de la votare prezentei decizii. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat, suma pentru achitarea sporului lunar la salariul de funcție (salariul tarifar) 

pentru anumite categorii ale angajaților din instituțiile de învățămînt general face parte din suma 

de 6 mln 200 mii lei? 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

A răspuns că da, este din soldul disponibil. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că: 

- ținînd cont că mun. Chișinău a alocat cîte 500 lei, iar personalul din Bălți nu este mai 

rău decît cel din Chișinău, a propus de a aloca cîte 500 lei,  

- din 20 mln lei se poate de alocat 5 mln lei pentru cei 1200 de angajați, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că la Chișinău sau alocat 50% din salariu. 

 

Șmulschii Ghenadie, primarul interimar al mun. Bălți. 

A menționat că: 

- consilierii n-au înțeles: din suma de 20 mln au rămas 6 mln lei, în care intră 2,5 mln 

lei,  

- astăzi au fost înaintate propuneri încă pe 6 mln. lei, astfel se propune de a aloca 12 mln 

lei,  

- este necesar de a se întoarce la început că suma disponibilă este de 6 mln lei,  

- bugetul nu are mai mult de 6 mln.lei, astfel se poate de distribuit numai suma dată, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat opinia șefului direcției juridice, dacă vor fi careva încălcări, dacă se vor aloca 

mijloace financiare, sporului lunar la salariul de funcție pentru personalul din instituțiile de 

învățămînt general din mun. Bălți. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că de la început trebuia de examinat chestiunea privind aprobarea sporului lunar 

la salariul de funcție (salariul tarifar) pentru anumite categorii ale angajaților din instituțiile de 

învățămînt general, apoi implementarea proiectului „Crearea unui spațiu de interacțiune 

comunitară în cadrul Gimnaziului „A.I. Cuza” din mun. Bălți și după aceea modificarea și 

comletarea Deciziei Consiliului Municipal Bălți nr. 12/2 din 08.12.2017 “Cu privire la aprobarea 

bugetului municipal Bălți pe anul 2018”. 

A menționat că: 

- d-lui a prezentat aviz la proiectul de decizie,  

- legiuitorul a comis o greșală, dreptul dat îl are consiliul raional și nu municipal,  

- mun. Chișinău a adoptat astfel de decizie,  

- nu se știe dacă ea a fost abrogată,  



- este necesar de perfectat adresare către Parlamentul RM pentru a corecta prezenta 

eroare în Lege 355,  

- sunt niște restricții în stabilirea sporului lunar la salariul de funcție (salariul tarifar) în 

mărime de 20% din salariul tarifar, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat pe secretarul consiliului municipal dacă se poate de modificat cu locul? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că pînă la ședința consiliului chestiunea dată a fost pusă în discuție cu șeful 

direcției juridice și șeful DGFE, la ce șeful direcției juridice a menționat că nu este necesar 

efectuarea modificărilor. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că secretarul duce un pic în eroare consiliul. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că fiecare va lua cuvîntul după ce va fi oferit de către președintele ședinței. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de examinat de la început chestiunile, apoi de precezat bugetul. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat dacă consilierii intenționat vreau să meargă la încălcări. A menționat că 

consilierii după adoptarea chestiunii date nu vor mai vota. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că nu este logică, deoarece se modifică mai întîi bugetul, iar apoi se alocă 

suma necesară. 

A propus de a examina la ședința ordinară a consiliului municipal alocarea mijloacelor 

financiare în sumă de 300 lei pentru angajații din instituțiile de învățămînt general către ziua 

orașului. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A propus de a supune votului anunțarea pauzei de 15 minute. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat să nu fie ignorat, a menționat că nu-i nici o încălcare în schimbarea cu locuri a 

întrebărilor, aprobate din ordinea de zi. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat dacă în sală este reprezentantul Oficiului teritorial al Cancelariei de Stat? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că la lucrările ședinței au fost invitați reprezentanții Oficiului teritorial al 

Cancelariei de Stat. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 



A menționat că va fi anunțată pauza, unde consilierii se vor putea consulta cu 

reprezentanții Oficiului teritorial al Cancelariei de Stat, dacă acțiunile date nu vor încălca 

procedura. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că președintele ședinței respectă întocmai regulamentul ședinței pe care 

anterior l-a încălcat. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că tentativele consilierilor de a crea careva emoții vor fi eșuate. A supus votului 

anunțarea pauzei de 15 minute. 

 

(a fost anunțată pauza de 15 minute) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A informat consilierii, în cazul cînd va fi necesar efectuarea modificărilor/schimbarea cu 

locuri de muncă a consilierilor în sală, consilierii să-și ia și înscripțiile, a menționat că schimbările 

date ar fi necesar de coordonat cu secretarul consiliului municipal. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A făcut un apel către consilieri de a se stima reciproc și a respecta timpul, regulamentul    

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A menționat că are o propunere, de a susține pe dna Oserbaeva Svetlana și Buceațchi 

Pavel, deoarece sunt foarte multe devize de proiect, care vor fi întărite conform normativelor noi 

aprobate. 

A propus ajustarea devizelor de cheltuieli și de a aloca cîte 50 – 100 mii lei pentru fiecare 

proiect. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat la ce proiecte se referă d-lui. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A răspuns că d-lui se referă la proiecte elaborate anterior.  

A menționat că:  

- la aprobarea bugetului s-a propus de a se întoarce la examinarea acestor proiecte după 

executarea bugetului la prima jumătate de an,  

- este necesar de alocat cîte 50 – 100 mii lei pentru fiecare proiect. 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

 A menționat că: 

- propunerea dnei Oserbaeva poate fi acceptată, deoarece sursa de finanțare sunt 

mijloace/transferturi cu destinație specială,  

- a menționat că se poate de alocat 500 mii lei pentru orice obiect nominalizat,  

- conform Legii 181 și Legii 397 consiliul nu poate aproba măsuri/politici ce nu au 

acoperire financiară,  

- sunt disponibile 586 mii lei, consilierii pot face propuneri, conform priorităților. 



Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A propus de alocat cîte 50 – 100 mii lei pentru fiecare proiect. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A dat citirii proiectele care se estimează în zeci de milioane. A întrebat dacă propunerea d-

lui poate fi înregistrată ca interpelare ”de alocat cîte 50 – 100 mii lei pentru fiecare proiect în 

derulare, de a găsi sursa de acoperire pentru implimentarea proiectelor, conform listei 

prezentate Direcției Generale Financiar-Economice (se anexează)”. A solicitat ca consilierii să 

se concentreze, pentru a examina chestiunile de pe ordinea de zi. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a aloca stabilirea sporului lunar la salariul de funcție (salariul tarifar) în 

mărime de 20% din salariul tarifar și nu 200 lei cum se propune. A motivat că astfel va fi 

respectată legislația în vigoare, iar cele 20-30 lei va fi un supliment. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat dacă dl Iordan Serghei nu este împotrivă ca propunerea d-lui să die comasată cu 

propunerea dlui Buceațchi Pavel. 

 

Dubițkaia Tatiana, șef Direcției învățămînt, tineret și sport. 

A familiarizat consilierii despre complicațiile în sistem de monitorizare, a menționat că 

conform legislației se stabilește sporul pînă la 20% care ar fi 200 lei, 20% constituie suma de 238 

lei, care crează niște dificultăți de evidență financiară. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerile dnei Oserbaeva Svetlana, de a aloca 700 mii lei pentru 

LT”V.Maiakovskii”. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerile dnei Oserbaeva Svetlana, de a aloca1 mln.lei pentru reparația 

sistemului de încălzire a LT”M.Lomonosov”. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerile dnei Oserbaeva Svetlana - restul mijloacelor financiare de 

repartizat uniform instituțiilor preșcolare, conform necesităților.  



AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a aloca 3 mln lei pentru instalarea sistemului de canalizare în cartierul 

Slobozia, ținînd cont de lipsa mijloacelor financiare. 

 

Șmulschii Ghenadie, primarul interimar al mun. Bălți. 

A menționat că suma disponibilă este de 500 mii lei, în cazul cînd se vor aloca pentru 

sistemul de canalizare Slobozia este necesar de exclus reparația drumurilor, etc. 

 

Sava Lilia, viceprimarul mun. Bălți. 

 A întrebat cum se poate de renunțat la drumuri? 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A propus de a exclude 1,5 mln lei din proiectul de canalizare: raionul Pușkin – Moskova – 

31 august, etc. cu transferarea pentru instalarea sistemului de canalizare în cartierul Slobozia, iar la 

jumătate de an de făcut ajustarea inversă. 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

 A răspuns că în cazul cînd este economie pe obiect, mijloacele financiare pot fi 

redirecționate. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A întrebat, dacă lucrările au fost finisate pe obiectul “construcția sistemului de canalizare 

Pușkin – Moskova – 31 august”, etc., a întrebat cum se poate de luat mijloace de la obiect, care nu 

este finisat? 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A familiarizat consilierii despre lucrările efectuate de ÎS IPROCOM, cum se duc lucrările, 

etc. 

 

Zincovschi Veaceslav,  șef al Direcției Gospodărie Comunală. 

 A informat consilierii că: 

- este emisă dispoziția primarului nr.63 unde este aprobat planul lucrărilor de reparație 

și întreținere a gospodăriei drumurilor și podurilor pe anul 2018, cu indicarea sursei de 

finanțare și genul lucrărilor, valoarea lucrărilor în lei, cu indicarea veniturilor: proprii 

sau transferturi cu destinație specială,  

- lucrările care n-au fost finisate în anul 2017 au fost precizate și incluse pentru anul 

2018,  

- se poate de redirecționat mijloacele financiare, dar 1,5 mln în cazul cînd este necesar 

10 mln lei - propunerea este lipsită de raționalitate,  

- vor fi efectuate numai lucrări de prelucrare a terenului. A propus de a finisa unele 

lucrări și de acceptat altele. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că locuitorii cartierului vreau să contribuie cu susținere financiară, devizul de 

cheltuieli anul acesta va avea 3 ani, a menționat că 3 mln lei nu este problemă pentru municipiu, 

și-a retras propunerea sa. 

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerile dlui Iordan Serghei și dlui Buceațchi Pavel de stabilirea 

sporului lunar la salariul de funcție (salariul tarifar) în mărime de 20% din salariul tarifar și nu 200 

lei cum se propunea anterior. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

  

 În temeiul art.14 alin.2) lit.n) din Legea RM  privind administraţia publică locală nr.436-

XVI din 28.12.2006, art.61 din Legea RM nr.181 din 25.07.2014 finanţelor publice şi 

responsabilităţii bugetar-fiscale şi conform art.26 din Legea RM  privind finanţele publice locale 

nr. 397-XV din 16.10.2003 cu modificările şi completările ulterioare, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se modifică și se completează decizia Consiliului municipal Bălți nr. 12/2 din 08.12.2017 cu 

privire la aprobarea bugetului municipal Bălţi pe anul 2018, cu ulterioarele modificări și 

completări: 

1.1. Punctul 1 se expune în redacţie nouă: ”Se aprobă: bugetul municipal pentru  anul 2018 la 

venituri în sumă de 487 443,6 mii lei şi la cheltuieli în sumă de 518 213,6 mii lei; soldul 

bugetar în sumă de -30 770,0 mii lei; sursele de finanţare în sumă de 30 770,0 mii lei din 

contul vînzării apartamentelor către cetățeni și soldurilor de mijloace bănești constituite în 

urma executării bugetului pentru anul precedent”; 

1.2. anexa nr. 1 Indicatorii generali şi sursele de finanţare ale bugetului municipal Bălţi pentru 

anul 2018, se expune în redacţie nouă, conform anexei nr. 1 la prezenta decizie; 

1.3. anexa nr. 3 Resursele şi cheltuielile bugetului mun. Bălţi, conform clasificaţiei funcţionale 

şi pe programe pentru anul 2018, se expune în redacţie nouă, conform anexei nr. 2 la 

prezenta decizie. 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălți să asigure publicarea prezentei decizii pe site-ul 

oficial al Primăriei mun. Bălţi. 

3. Controlul asupra executării  prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative  de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat, dacă dl Grigorișin este în sală, și l-a întrebat dacă d-lui va avea susținere de la 

dl primar în soluționarea problemei, legate de canalizare: raionul Pușkin – Moskova – 31 august 

1989 și de canalizare în cartierul Slobozia? 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat de ce dl Buceațchi Pavel face provocări, a menționat că primarul interimar al 

mun. Bălți este dl Șmulschii Ghenadie care se află în sală și poate răspunde la orice întrebare. 

 

15.S-A EXAMINAT:”Cu privire la distribuirea mijloacelor financiare din Fondul de Rezervă  



   aprobat în bugetul municipal pentru anul 2018”. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, cu o singură 

modificare, de majorat numărul veteranilor pînă la 31. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a efectua modificări în proiectul de decizie de nominalizat numele, prenumele 

veteranilor, suma de 5 mii de lei de substituit cu 20 mii lei. 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

A menționat că conform Regulamentului, din fondul de rezervă se poate de alocat doar 5 

mii lei, suma dată a fost aprobată în anul 2017, suma poate fi alocată numai după modificarea 

Regulamentului. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A dat citirii Decizia CMB nr. 11/51 din 29.12.2014 ”Cu privire la introducerea 

modificărilor şi completărilor în decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 9/3 din 25.12.2007,  privind 

aprobarea Regulamentului „Privind  constituirea şi utilizarea fondului de rezervă al  primăriei 

municipiului Bălţi”, în care se stipulează că, se modifică şi se completează Regulamentul “Privind 

constituirea şi utilizarea fondului de rezervă al  primăriei  municipiului  Bălţi”,  aprobat    prin    

decizia  Consiliului  municipal  Bălţi  nr.9/3  din 25.12.2007:  

- aliniatul 7 litera d) punctul 3.1. se expune în redacţie nouă:   

„- participanţilor şi invalizilor la MRAP, cetăţenilor de onoare, locuitori ai municipiului, 

cîte 10,0 mii  lei  anual  pentru  achitarea  serviciilor  comunale  (energie  electrică,  apă  şi  

canalizare,  energia termică,    gaze  naturale,  transportarea  deşeurilor  solide,  deservirea  tehnică  

a  fondului  locativ, deservirea tehnică a reţelelor inginereşti (apă şi canalizare), sanitaria 

teritoriilor  de pe înga casele de locuit etc.)”.       

 A menționat că: 

- d-lui a verificat dacă decizia dată se execută,  

- în prezent decizia nu se execută, situația dată poate fi confirmată de dl Vacarciuc 

Vadim, cetățean de onoare al mun. Bălți,  

- este necesar de a se întoarce la decizia dată, etc. 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

A menționat că: 

- în 2015 suma de 10 mii lei, conform deciziei a fost achitată, suma dată a fost achitată 

trimestrial a cîte 2,5 mii lei,  

- în anul 2015 Regulamentul fondului de rezervă a fost modificat, suma dată n-a fost 

regăsită în regulament,  

- ajutorul dat a fost acordat în baza deciziei CMB nr. 11/52 din 29.12.2014 ”Cu privire 

la susținerea socială a invalizilor și participanților celui de-al Doilea Război Mondial 

prin acordarea ajutorului material pentru achitarea serviciilor comunale”, în legătură 

cu celebrarea jubileului a 70 de ani a Victoriei  celui de-al Doilea Război Mondial, în 

scopul  susținerii sociale și îmbunătățirea calității vieții  invalizilor și participanților 

celui de-al Doilea Război Mondial, numai în anul 2015, etc. 



Vacarciuc Vadim, consilier,  

 A menționat că n-a bineficiat de ajutor material în sumă de 10 mii lei.  

 

Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

A răspuns că nu poate comenta răspunsul acum, dar dacă dl Vacarciuc se regăsește în listă 

d-lui trebuia să beneficieze de ajutor material, etc. 
 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că: 

- va perfecta o copie a Regulamentului și va prezenta dlui Vacarciuc,  

- Regulamentul a fost modificat în anul 2016,  

- pînă în 2016  cetățenii de onoare primeau doar recompensă pentru servicii comunale,  

- mijloacele financiare ajung pînă la destinatar, etc. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A propus ca suma de 5 mii să fie modificată în 10 mii lei. 

 

Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

A răspuns că astfel de proiect de decizie n-a fost perfectat și n-a fost pus în discuție, 

respectiv nu poate fi executat în prezent. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că propunerea nu poate fi acceptată azi în cadrul ședinței, deoarece este o 

procedură. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A propus ca DGFE să perfecteze modificări în Regulamentul fondului de rezervă pentru a 

substitui suma de 5 mii lei în 10 mii lei cu aprobarea ulterioară în cadrul ședinței Consiliului 

municipal Bălți. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

A întrebat, de ce este indicată cifra de 28, cine a verificat listele și cînd? 

 

Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

A răspuns că lista a fost actualizată de dna Veronica Munteanu, DASPF, cifra ”28” a fost 

substituită cu cifra ”31”. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus: 

- la ședința următoare a CMB de a modifica Regulamentul fondului de rezervă, suma 5 

să fie substituită cu 10 mii lei,  

- de a  întoarce la Decizia CMB nr. 11/51 din 29.12.2014 ”Cu privire la introducerea 

modificărilor şi completărilor în decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 9/3 din 25.12.2007,  

privind aprobarea Regulamentului „Privind constituirea şi utilizarea fondului de 

rezervă al  primăriei municipiului Bălţi”, care asigură achitarea mijloacelor financiare 

pentru achitarea serviciilor comunale, 10 mii lei pentru anul 2018, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A generalizat propunerile: 



- la ședința următoare a CMB de a modifica Regulamentul fondului de rezervă, suma 5 

să fie substituită cu 10 mii lei,  

- de a se întoarce la Decizia CMB nr. 11/51 din 29.12.2014 ”Cu privire la introducerea 

modificărilor şi completărilor în decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 9/3 din 25.12.2007,  

privind aprobarea Regulamentului „Privind constituirea şi utilizarea fondului de 

rezervă al  primăriei municipiului Bălţi”, care asigură achitarea mijloacelor financiare 

pentru achitarea serviciilor comunale, în sumă de 10 mii lei pentru anul 2018, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că nu pot fi făcute modificări în Regulamentul fondului de rezervă pentru anul 

2018, deoarece Regulamentul este document normativ și nu poate fi modificat anual. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A comentat că este act ce trece consultări publice, conform procedurei. 

 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

A dat citirii modificările la Regulament, care prevăd că cifra ”2700” a fost substituită cu 

cifra ”7000”, la înmînarea regaliilor cetățeanului de onoare se alocă 10 mii lei, după decesul 

cetățeanului de onoare se restituie suma de 10 mii lei, pentru plata serviciilor funerare, etc. 

 

Vacarciuc Vadim, consilier,  

 A menționat că n-a bineficiat de ajutor material. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A menționat că noi am aprobat lista cetățenilor de onoare. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că anual în luna decembrie secretarul consiliului municipal în comun cu Secția 

administrația publică locală perfectează lista cetățenilor de onoare pentru DGFE, care la rîndul său 

prevede mijloace financiare necesare, le alocă și le achită conform Regulamentului. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A reamintit consilierilor că a fost lichidat Fondul Municipal de susținere Socială a 

Populației, solicitările pentru acordarea ajutorului material sunt enorme, de aceea este necesar de a 

gestiona rațional mijloacele financiare din fondul dat. 

 

 Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Iordan, de a nominaliza lista veteranilor. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art.14 alin. 2) lit. n) din Legea RM  privind administraţia publică locală 

nr.436-XVI din 28.12.2006, art.26 din Legea RM  privind finanţele publice locale nr.397-XV din 

16.10.2003, Legea nr.181 din 25.07.2014 finanţelor publice şi responsabilităţii bugetar-fiscale, 

decizia Consiliului municipal Bălţi cu privire la aprobarea Regulamentului privind constituirea şi 

executarea Fondului de Rezervă a primăriei municipiului Bălţi nr. 9/3 din 25.12.2007, cu 

modificările şi completările ulterioare, dispoziţia primarului nr. 166 din 12.04.2016 cu privire la 

crearea comisiei de examinare a solicitărilor de acordare a ajutorului financiar unic din Fondul de 

Rezervă aprobat în bugetul municipal, procesul-verbal al comisiei de examinare a solicitărilor de 

acordare a ajutorului financiar unic din Fondul de Rezervă nr. 5 din 12.04.2018, –  

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se distribuie din Fondul de Rezervă aprobat în bugetul municipal pentru anul 2018, suma de 

345,6 mii lei, conform anexei. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare.  
 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

16.S-A EXAMINAT:”Cu privire la implementarea proiectului „Crearea unui spațiu de  

   interacțiune comunitară în cadrul Gimnaziului „A.I. Cuza” din mun. Bălți”. 

Raportor – Dan Moraru - șef al Serviciului relații externe și atragerea 

investițiilor. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 



Rîbac Elena, consilier, independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

colaborare cu alte autorităţi, înfrăţire, turism, culte şi activităţi social – culturale. 

A menționat că comisia consultativă de specialitate n-a fost deliberativă. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A întrebat în cazul cînd decizia va fi adoptată cînd se va semna contractul? 

 

Șmulschii Ghenadii, viceprimarul mun. Bălți. 

A răspuns că contractul urmează să fie semnat la 27.04.2018, ora 15.00 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a modifica sintagma ”N.Grigorișin” cu sintagma ”Gh.Șmulschi”. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că s-au omis indicarea numelui, prenumelui. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art. 14 alin. (2) lit. j), k) din Legea Republicii Moldova nr. 436-XVI din 

28.12.2006 privind administraţia publică locală, art. 5 alin. (1)-(3) din Legea Republicii Moldova 

nr. 435 din 28.12.2016 privind descentralizarea administrativă, întru executarea Deciziei 

Consiliului Municipal Bălți nr. 6/26 din 01.03.2018 și în conformitate cu scrisoarea Nr. 32 din 

03.04.2018 privind cofinanțarea din partea Fondului Granturilor Mici 2018 a proiectului ,,Crearea 

unui spațiu de interacțiune comunitară în cadrul Gimnaziului ,,A.I.Cuza”, și în scopul 

implementării cu succes a proiectului sus-numit -  

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se acceptă implementarea proiectului ,,Crearea unui spațiu de interacțiune comunitară în 

cadrul Gimnaziului ,,Al.I.Cuza” din mun. Bălți, în cadrul programului Reprezentanței 

Fundației Solidarity Fund PL ,,Fondul Granturilor Mici 2018 – ediția revitalizare urbană”, 

finanțat de Ministerul Afacerilor de Externe al  Republicii Polone în cadrul programului 

polonez de cooperare pentru dezvoltare  - Polish Aid 

2. Se aprobă cofinanțarea de către Primăria municipiului Bălți în sumă de 200 000 lei, ce 

constituie 23,26% din valoarea totală a bugetului proiectului, din contul mijloacelor 

bugetului municipal. 

3. Se împuternicește primarul interimar al mun. Bălți să semneze toate documentele ce țin de 

implementarea proiectului, cu aprobarea ulterioară de către Consiliul municipal Bălți, în caz 

de necesitate. 

4. Se desemnează doamna Lilia Guțalov, director al Gimnaziului ,,A.I.Cuza” din mun. Bălți, 

coordonator al proiectului. 

5. Se desemnează domnul Dan Moraru, șef al Serviciului relații externe și atragerea 

investițiilor, coordonator al procesului de revitalizare urbană în municipiul Bălți. 

6. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru activități economico-financiare; pentru gospodărie municipală, 

administrarea bunurilor și protecția mediului; pentru colaborare cu alte autorități, înfrățire, 

turism, culte și alte activități social-culturale; pentru drept și disciplină; pentru educație, 

protecție socială și sănătate publică. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.   

 

17.S-A EXAMINAT:”Cu privire la autorizarea casării mijloacelor fixe aflate în administrare ÎM  



“Direcția de troleibuze din Bălți” cu drept de gestiune economică”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

A menționat că se propune de a corecta erorile tehnice. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A propus de a modifica durata de utilizare/funcţionare utilă (norma anualăde amortizare/ 

uzură), ani (%/an) – 8 ani. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat dacă este decizia consiliilor de administrație? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

A răspuns că: 

- decizia Consiliului de Administrația a fost prezentată,  

- decizia consiliului municipal va fi completată,  

- deciziile au fost prezentate în luna martie,  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus în partea de constatare de indicat nr. procesului – verbal, data. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.   

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Iordan Serghei, în partea de constatare de indicat nr. 

procesului – verbal, data. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.   

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 



A supus votului propunerea dnei Zincovscaia Galina, de a modifica durata de 

utilizare/funcţionare utilă (norma anuală de amortizare/ uzură), ani (%/an) – 8 ani. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.   

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu alin. (1), lit. b) alin. (2) art. 14 din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; lit. g) alin. (1), alin. (3) art. 4 din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM privind administrarea şi 

deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; Hotărîrea Guvernului RM nr. 500 

din 12.05.1998 “Cu privire la aprobarea Regulamentului privind casarea bunurilor uzate, raportate 

la mijloacele fixe” cu modificări şi completări ulterioare; conducîndu-se de Regulamentul privind 

modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate municipală pe 

teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 

24.12.2012, în baza adresării ÎM „Direcţia de troleibuze din Bălţi” nr. 113 din 14.02.2018, 

procesului-verbal al ședinței Consiliului Administrativ al ÎM „Direcţia de troleibuze din Bălţi” nr. 

1 din 25.01.2018, – 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite ÎM „Direcţia de troleibuze din Bălţi” să caseze mijloace fixe ce se află în 

administrare întreprinderii cu drept de gestiune economică, conform anexei. 

2. Întreprinderea municipală „Direcţia de troleibuze din Bălţi”, în decurs de o lună, va lua la 

evidenţă materialele obţinute în rezultatul casării, conform legislaţiei Republicii Moldova în 

vigoare, şi va prezenta primarului municipiului Bălţi darea de seamă cu privire la rezultatele 

casării.  

3. Primarul interimar al municipiului Bălţi: 

3.1. să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a 

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare, 

3.2. să semneze acordul adiţional de modificare şi completare a Contractului privind 

administrarea proprietăţii municipale cu drept de gestiune economică. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 
 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.   

 

18.S-A EXAMINAT:”Cu privire la completarea Statutului ÎM “Direcția de troleibuze din Bălți”,  

aprobat prin decizia Consiliului mun. Bălți nr. 2/37 din 23.02.2012 „Cu 

privire la aprobarea Statutului Întreprinderii Municipale “Direcția de 

troleibuze din Bălți” în redacție nouă”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 



 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus că ÎM să asigure efectuarea modificărilor necesare în  statuul întreprinderii în 

conformitate cu Legea privind întreprinderile municipale. 

A menționat că la propunerea d-lui, făcută privind modificarea statutelor, s-a răspuns că 

este stabilită perioada de 12 luni, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A solicitat de la dl Iordan Serghei ca propunerea expusă se fie mai relevantă. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A repetat: 

- că a perfectat adresare anterioară privind modificarea statutelor conform noii legi, 

- că a primit răspuns că sunt 12 luni,  

- că este necesar de efectuat modificările necesare, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat, ce propune dl Iordan a modifica, a amîna examinarea proiectului de decizie? 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A răspuns de a amîna. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –28,  Contra – 2,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Iordan Serghei de a amîna examinarea acestui proiect? 

 

AU VOTAT: 

Pro –5,  Contra – 13,  S-au abţinut – 8.  

 

S-A DECIS: 

 

În temeiul art. 14 alin. (2) lit. (i) din Legea RM privind administraţia publică locală nr. 436-

XVI din 28.12.2006; art. 4 din Legea RM privind descentralizarea administrativă nr. 435-XVI 

din 28.12.2006, Regulamentului-model al întreprinderii municipale, aprobat prin Hotărârea 

Guvernului nr. 387 din 06.06.1994; în baza scrisorii ÎM «Direcţia de troleibuze din Bălţi» nr. 115  

din 15.02.2018, - 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 



1. Se completează punctul 10 din statutul Întreprinderii Municipale «Direcţia de troleibuze 

din Bălţi», aprobat prin decizia Consiliului mun. Bălți nr. 2/37 din 23.02.2012 Cu privire 

la aprobarea Statutului Întreprinderii Municipale «Direcția de Troleibuze din Bălţi» în 

redacţie nouă, cu următorul cuprins:  

(77.39.) –Activităţi de închirierea şi leasing de alte maşini,  echipamente şi bunuri tangibile 

n.c.a.; 

(33.13.) – Repararea echipamentelor electronice şi optice, 

(33.14.) - Repararea echipamentelor electrice, 

(25.62.) - Operaţiuni de mecanică generală, 

2. Se împuterniceşte directorul Întreprinderii Municipale «Direcţia de troleibuze din Bălţi», 

dl S. Avramenco, să perfecteze toate documentele necesare şi în termenul stabilit de 

legislaţia în vigoare să înregistreze modificările şi completările operate la organul 

înregistrării de stat, cu prezentarea ulterioară a documentelor înregistrate Fondatorului şi 

se deleagă cu dreptul de semnătură a documentelor necesare. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –26,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

19.S-A EXAMINAT:”Cu privire la abrogarea deciziei Consiliului Municipal Bălţi nr. 3/24 din  

   30.03.2017 “Cu privire la transmiterea încăperilor locative”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

  A menționat că apartamentul dat a fost transmis în gestiune Direcției Învățămînt, Tineret 

și Sport. A întrebat DÎTS, nu are nevoie de apartament, nu sunt tineri specialiști? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A răspuns că: 

- este prezentată explicația DÎTS, în care se menționează că un apartament este 

insuficient, ținînd cont de numărul mare de specialiști, sportivi,  

- chestiunea dată nu o singură dată a fost prezentată spre examinare consiliului 

municipal, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A  supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  



În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

descentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; în baza notei de serviciu 

Direcției învățămînt, tineret și sport al primăriei mun. Bălți nr. 02-10/111 din 23.01.2018,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se abrogă decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 3/24 din 30.03.2017 “Cu privire la transmiterea 

încăperilor locative”. 

2. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 
 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 3.  

 

20.S-A EXAMINAT:”Cu privire la autorizarea casării mijloacelor fixe aflate în administrare ÎM  

„Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi” cu drept de gestiune 

economică”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A menționat că nu 

participă în procesul de votare deoarece este în conflict de interes, fiind membrul Consiliului de 

administrație. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus în partea de constatare de indicat nr. procesului – verbal, data. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A  supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –29,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A  supus votului propunerea dlui Iordan Serghei, în partea de constatare de indicat nr. 

procesului – verbal, data. 

 



AU VOTAT: 

Pro –29,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A  supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu alin. (1), lit. b) alin. (2) art. 14 din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; lit. g) alin. (1), alin. (3) art. 4 din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM privind administrarea şi 

deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; Hotărîrea Guvernului RM nr. 500 

din 12.05.1998 “Cu privire la aprobarea Regulamentului privind casarea bunurilor uzate, raportate 

la mijloacele fixe” cu modificări şi completări ulterioare; conducîndu-se de Regulamentul privind 

modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului proprietate municipală pe 

teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 16/23 din 

24.12.2012, în baza adresării ÎM „Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi” nr. 61 din 

06.03.2018, procesului-verbal al ședinței Consiliului Administrativ al ÎM „Amenajarea teritoriului 

şi spaţii verzi Bălţi” nr. 31 din 21.08.2017, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se permite ÎM „Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi” să caseze mijloace fixe ce se 

află în administrare întreprinderii cu drept de gestiune economică, conform anexei. 

2. Întreprinderea municipală „Amenajarea teritoriului şi spaţii verzi Bălţi”, în decurs de o lună, 

va lua la evidenţă materialele obţinute în rezultatul casării, conform legislaţiei Republicii 

Moldova în vigoare, şi va prezenta primarului municipiului Bălţi darea de seamă cu privire 

la rezultatele casării.  

3. Primarul interimar al municipiului Bălţi: 

3.1. să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a    

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare, 

3.2. să semneze acordul adiţional de modificare şi completare Contractului privind   

administrarea proprietăţii municipale cu drept de gestiune economică. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități financiar-economice. 
 

AU VOTAT: 

Pro –29,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

21.S-A EXAMINAT:”Cu privire la primirea patrimoniului de la bilanţul ÎM «Asociaţia pieţelor  

din mun. Bălţi» în proprietatea municipiului la bilanţul primăriei mun. Bălţi, 

cu transmiterea ulterioară în administrare ÎM „Regia „Apă-Canal-Bălţi”” cu 

drept de gestiune economică”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 



Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate (se anexează), cu următoarele 

modificări: investitorul să înlăture toate neconformitățile, conform documentației de proiect. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat dacă ÎM este gata să primească patrimoniul în starea tehnică existentă? 

 

Zubenina Irina, directorul ÎM ”Regia „Apă-Canal-Bălţi”. 

 A răspuns că: 

- rețeaua funcționează, populația este deservită cu apă,  

- neconformitățile au fost înlăturate parțial,  

- în prezent se vor examina actele pentru a depăși situația creată. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat dacă a fost prezentată Decizia Consiliului administrativ al întreprinderilor 

municipale. A propus de a le include în partea de constatare a deciziei nr. procesului- verbal, data 

desfășurării consiliului administartiv. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A răspuns că la actele prezentate a fost anexat procesul-verbal Consiliul administrativ al 

ÎM ”Asociaţia pieţelor din mun. Bălţi” și adresarea ÎM ”Regia ”Apă-Canal-Bălţi”. A propus de a 

întreba directorul, dacă întrebarea dată a fost examinată? 

 

Zubenina Irina, directorul ÎM ”Regia „Apă-Canal-Bălţi”. 

 A răspuns că nu ține minte. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus: 

- amînarea chestiunii,  

- transmiterea deciziilor consiliului administrativ în format electronic consilierilor, 

etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A  supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A  supus votului propunerea dllui Iordan Serghei de a include în partea de constatare a 

deciziei nr. procesului- verbal, data desfășurării consiliului administartiv. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A  supus votului amînarea examinării proiectului de decizie. 

 

 



AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

22.S-A EXAMINAT:”Cu privire la primire-predare cheltuielilor capitale, cu capitalizarea  

   ulterioară a obiectelor proprietăţii municipale”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 
AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, cu modificările 

propuse de către Direcția Proprietatea Municipală și Relații Funciare. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că în proiectul de decizie se va indica anul fabricării automobilului, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat dacă a fost prezentată Decizia Consiliului administrativ al întreprinderei 

municipale? A propus de a le include în partea de constatare a deciziei nr. procesului- verbal, data 

desfășurării consiliului administartiv. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A propus ÎM să nu ajusteze bilanțul contabil transmiterii mijloacelor fixe, (ex: se primește 

că cineva ceva timp transmite bunurile, dar evidența contabilă n-a fost ajustată la situația dată). 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că directorii ÎM vor ține cont de astfel de propunere. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat, de ce numai acum se examinează prezenta chestiune?  A menționat că tehnica 

dată a fost transmisă mai demult. A întrebat dacă ea funcționează? 

 

Golberg Igor, directorul SRL „Glorin Inginering”. 

 A răspuns că: 

- bunurile au fost transmise 1,5 ani în urmă, la finele anului 2016, 

- tehnica în prezent funcționează, 

- reparația a fost efectuată de ÎM „Regia „Apă-Canal-Bălţi” și SRL „Glorin Inginering”. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că se încalcă Codul fiscal. 

 

Golberg Igor, directorul SRL „Glorin Inginering”. 



 A răspuns că astăzi se majorează valoarea mijlocului fix după reparație, în contabilitate 

toate acțiunile sunt reflectate. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea dlui Iordan Serghei de a include în partea de constatare a 

deciziei, nr. procesului- verbal, data desfășurării consiliului administartiv. 

 

 

AU VOTAT: 

Pro –29,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr.16/23 din 24.12.2012, în baza adresării ÎM „Regia „Apă-Canal-Bălţi”” nr. 99 din 

17.01.2018, procesului-verbal al ședinței Consiliului Administrativ al ÎM „Regia „Apă-Canal-

Bălţi”” din 31.10.2017, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se primesc cu titlu gratuit la bilanţul primăriei mun. Bălţi de la ÎM „Regia „Apă-Canal-

Bălţi”” cheltuielile capitale pe obiecte proprietăţii municipale, cu transmiterea ulterioară cu 

titlu gratuit SRL „Glorin Inginering” pentru capitalizarea obiectelor corespunzătoare, 

conform anexei. 

2. Primăria municipiului Bălţi împreună cu ÎM „Regia „Apă-Canal-Bălţi”” şi SRL „Glorin 

Inginering” vor institui comisiile de primire-predare a cheltuielilor şi vor asigura efectuarea 

transmiterii în cauză, cu perfectarea în ordinea stabilită a tuturor documentelor necesare, 

conform prevederilor legislației în vigoare. 

3. Primarului interimar al municipiului Bălţi: 

3.1. să modifice corespunzător registrul patrimoniului public, evidenţa contabilă a 

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare, 

3.2. să semneze cu ÎM „Regia „Apă-Canal-Bălţi”” acordul adiţional de modificarea şi 

completarea Contractului privind administrarea proprietăţii municipale cu drept de 

gestiune economică şi cu SRL „Glorin Inginering” acordul adiţional de modificarea şi 

completarea Contractului de cesiune cu modificări ulterioare. 



4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro –29,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

23.S-A EXAMINAT:”Cu privire la acordul privind primirea patrimoniului de la bilanţul  

Companiei Naţionale de Asigurări în Medicină în proprietatea publică a 

municipiului Bălţi, cu transmiterea ulterioară IMSP „Spitalul Clinic 

Municipal Bălţi” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, ținînd cont de 

modificările expuse de către Direcția Proprietatea Municipală și Relații Funciare. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că bunurile sunt din anul 2003-2004. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului efectuarea modificărilor, expuse de către direcția de profil. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 
 

În conformitate cu art. 14 din Legea RM  privind administraţia publică locală nr. 436-XVI 

din 28.12.2006; art.4 din Legea RM privind decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 



28.12.2006; alin. (2) art.8 din Legea RM  privind proprietatea publică a unităţii administrativ-

teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind administrarea şi deetatizarea 

proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; în baza scrisorilor Ministerului Sănătăţii, Muncii 

şi protecţiei Sociale RM nr. 01-1032 din 21.02.2018 şi nr. 01-1611 din 03.03.2018, scrisorii IMSP 

„SCM Bălţi” nr. 01-10/126 din 28.02.2018,-  

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se dă acordul pentru primirea cu titlu gratuit bunurilor de la bilanţul Companiei Naţionale de 

Asigurări în Medicină în proprietatea publică a municipiului Bălţi, cu transmiterea ulterioară 

IMSP „Spitalul Clinic Municipal Bălţi”, conform anexei. 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc va expedia copia prezentei decizii în 

adresa Ministerului Sănătăţii, Muncii şi protecţiei Sociale RM, Companiei Naţionale de 

Asigurări în Medicină şi IMSP „Spitalul Clinic Municipal Bălţi”. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru educaţie, protecţie socială şi sănătate publică. 
 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

24.S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului municipal Bălţi nr. 7/30 din  

20.07.2017 „Cu privire la aprobarea preţului de comercializarea ½ cotei 

parte din bunul imobil proprietăţii municipal amplasat pe str.  V. 

Coroban,2/2”.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul deciziei. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu alin. (1), p. b) alin. (2) art. 14 din Legea RM privind administraţia publică 

locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 4 din Legea RM privind decentralizarea administrativă nr. 

435-XVI din 28.12.2006, Legea RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 

121-XVI din 04.05.2007 cu modificări ulterioare, art. 352 Codului Civil al RM Nr. 1107-XV din 

06.06.2002, în baza propunerii comisiei consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, 

administrarea bunurilor şi protecţia mediului în cadrul şedinţei al V extraordinare Consiliului 



municipal Bălţi privind modificarea preţului de comercializare, susţinută de majoritatea 

consilierelor municipali, notei de serviciu Secretarului Consiliului mun. Bălţi din 06.03.2018, 

luînd în consideraţie adresările dnei Petucovscaia Emilia nr. Р-1485/84 din 22.08.2017 şi nr. Р-

43/84 din 10.01.2018, - 

Consiliul municipal Bălți DECIDE: 

 

1. În decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 7/30 din 20.07.2017 „Cu privire la aprobarea 

preţului de comercializarea ½ cotei parte din bunul imobil proprietăţii municipal amplasat pe 

str.  V. Coroban,2/2” punctul 1 se expune în redacţie nouă, după cum urmează: 

„1. Se aprobă costul ½ cota parte din bunul imobil proprietăţii municipal cu numărul 

cadastral nr. 0300213.037.01.002 în mărimea 71 211,00 (şaptezeci şi una mii două sute 

unsprezece lei 00 bani) lei”. 

2. Secretarul Consiliului mun. Bălţi dna Irina Serdiuc, în conformitate cu legislaţia în vigoare, 

va notifica coproprietarul bunul imobil cu nr. cadastral 0300213.037.01.002, expediind în 

adresa lui copia prezentei deciziei. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro –29,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

25.S-A EXAMINAT:” Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 14/9 din  

17.05.2001 „Privind transmiterea în proprietate privată a loturilor de pămînt 

de pe lîngă casă”.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că este eroare tehnică în proiectul de decizie, varianta de stat . 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că în cadrul ședinței comisiei consultative de specialitate a fost prezent un 

tînăr, a întrebat dacă s-au finisat procesele de judecată? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A răspuns că nu. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie, ținînd cont de corectarea eroarelor tehnice. 

 

S-A DECIS: 

 



În conformitate cu Legea RM privind administraţia publică locală nr. 436-XVI din 

28.12.2006, cu Regulamentul privind modul efectuării înregistrării primare masive, aprobat 

prin Hotărîrea Guvernului RM nr. 1030 din 12.10.1998 “despre unele măsuri privind crearea 

cadastrului bunurilor imobile”, cu Regulamentul privind modul de transmitere în proprietate 

privată a loturilor de pămînt de pe lîngă casă în localităţile urbane, aprobat prin Hotărîrea 

Guvernului RM nr. 984 din 21.09.1998 “cu privire la unele măsuri pentru urgentarea procesului 

de împroprietărire”, examinînd cererea dnei L. Loznean și dlui V. Loznean din 14.03.2018, 

pentru restabilirea înregistrării de stat în registrul bunurilor imobile, numărul cadastral 

0300109128, dreptului de proprietate personală a cotei-părți pe imobilul din str. Soroca, 99, înscris 

în registrul imobilelor cu nr. 238 din 13.08.1988 și luînd în considerație avizul Direcției juridice a 

primăriei mun. Bălți din 23.03.2018, – 

 

                     Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Să modifică decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 14/9 din 17.05.2001 “Privind transmiterea în 

proprietate privată a loturilor de pămînt de pe lîngă casă” în limba de stat, după cum 

urmează: 

1.1. în pct. 4 cuvîntul «acte» se substituie cu cuvîntul «documente»; 

1.2. în pct. 4 sintagma «dar a căror construcții sunt autorizate» se substituie cu sintagma «dar 

care posedă documente ce confirmă (adeveresc) dreptul de proprietate asupra clădirii»; 

1.3. în pct. 5 cuvîntul «actelor» se substituie cu cuvîntul «documentelor»; 

1.4. în pct. 5 sintagma «și a căror construcții sunt autorizate» se substituie cu sintagma «și 

care posedă documente ce confirmă (adeveresc) dreptul de proprietate asupra imobilului»; 

1.5. în pct. 5 cuvîntul «listelor» se substituie cu cuvîntul «anexei»; 

1.6. în pct. 6 cuvîntul «acte» se substituie cu cuvîntul «documente»; 

1.7. în pct. 6 sintagma «dar a căror construcții sunt autorizate» se substituie cu sintagma «dar 

care posedă documente ce confirmă (adeveresc) dreptul de proprietate asupra clădirii»; 

1.8. denumirea coloanei 5 a anexelor nr. 1, 2, 3, 4 și 5 la decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 

14/9 din 17.05.2001 în limba de stat se expune în redacţie următoare «date despre 

documentul ce confirmă dreptul de proprietate asupra casei de locuit». 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să expedieze 

în adresa Serviciului Cadastral Teritorial Bălţi al IP «Agenţia servicii publice», dnei L. 

Loznean și dlui V. Loznean copiile prezentei decizii. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 25,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

26.S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 6/20 din  

27.10.2011 “Cu privire la stabilirea în mod unilateral al plății pentru 

folosirea terenului” cu modificările ulterioare”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cudreașova Svetlana, consilier, PP”Partidul Nostru”, membrul comisiei consultative de 

specialitate pentru activităţi economico-financiare. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 



Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează,  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul deciziei.  

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu art.14 alin.(2) lit. d), art. 77 al Legii RM privind administraţia publică 

locală nr. 436 – XVI din 28.12.2006, art. 101 al Legii RM privind preţul normativ de vînzare – 

cumpărare a pămîntului nr. 1308-XIII din 25.07.1997 cu modificările şi completările ulterioare, 

Hotărîrea Guvernului RM nr. 1428 din 16.12.2008 “ Pentru aprobarea Regulamentului cu privire 

la vînzarea - cumpărarea terenurilor aferente” cu modificările şi completările ulterioare, precum şi 

în conformitate cu deciziile adoptate anterior de Consiliul mun.Bălţi nr. 7/34 din 01.08.2013 “Cu 

privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a 

terenurilor”, nr. 8/36 din 26.09.2013 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 10/28 din 31.10.2013 “Cu privire la perfectarea 

relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr.11/36 din 

28.11.2013 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de 

arenda a terenurilor”, nr. 14/31 din 26.12.2013 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin 

intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 1/30 din 27.02.2014 “Cu privire la 

perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 

2/30 din 27.03.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 3/28 din 24.04.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor 

funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 4/29 din 27.06.2014 

“Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a 

terenurilor”, nr. 5/31 din 31.07.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 6/32 din 02.10.2014 “Cu privire la perfectarea 

relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 7/12 din 

23.10.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de 

arenda a terenurilor”, nr. 9/13 din 05.12.2014 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin 

intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr.11/13 din 29.12.2014 “Cu privire la 

perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, 

nr.1/35 din 26.02.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 2/11 din 02.04.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor 

funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 3/14 din 16.04.2015 

“Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a 

terenurilor”, nr. 9/66 din 30.07.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr. 12/18 din 24.09.2015 “Cu privire la perfectarea 

relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr.15/27 din 

12.11.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de 

arenda a terenurilor”, nr.17/18 din 07.12.2015 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin 

intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, nr.19/22 din 21.12.2015 “Cu privire la 

perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arenda a terenurilor”, 

nr.1/33 din 04.02.2016 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arenda a terenurilor, modificarea contractelor  de arendă a terenurilor în vigoare”, 

nr. 3/30 din 31.03.2016 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arenda a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare”, 

nr.4/37 din 19.05.2016 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arenda a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare”, 

nr. 5/28 din 23.06.2016 “Cu privire la perfectarea relațiilor funciare prin intermediul încheierii 

contractelor de arenda a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare şi 



modificarea deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 3/30 от 31.03.2016 «Сu privire la perfectarea 

relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, modificarea 

Contractelor de arendă a terenurilor în vigoare»,   nr. 6/22 din 21.07.2016 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor  funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare şi modificarea deciziei Consiliului 

mun. Bălţi nr. 5/28 din 23.06.2016 «Сu privire la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul 

încheierii contractelor de arendă a terenurilor, modificarea contractelor de arendă a terenurilor în 

vigoare şi modificarea deciziei Consiliului mun. Bălţi nr. 3/30 din 31.03.2016 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», nr. 9/37 din 29.09.2016 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», nr. 11/21 din 04.11.2016 «Сu privire 

la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», nr. 14/13 din 22.12.2016 «Сu privire 

la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», nr. 2/16 din 23.02.2017 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare și abrogarea parțială a deciziei 

Consiliului mun. Bălți nr. 14/13 din 22.12.2016»,  nr. 3/20 din 30.03.2017 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», nr. 4/17 din 11.05.2017 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», nr. 6/32 din 29.06.2017 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», nr. 9/26 din 28.09.2017 «Сu privire la 

perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», nr. 10/25 din 26.10.2017 «Сu privire 

la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», nr. 8/26 din  29.03.2018 «Сu privire 

la perfectarea relaţiilor funciare prin intermediul încheierii contractelor de arendă a terenurilor, 

modificarea contractelor de arendă a terenurilor în vigoare», în baza cărora au fost perfectate 

contracte de arendă cu unii proprietari de garaje,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se modifică decizia Consiliului mun.Bălţi nr. 6/20 din 27.10.2011 “Cu privire la stabilirea în 

mod unilateral al plăţii pentru folosirea terenului”  cu modificările ulterioare, după cum 

urmează: 

1.1. în coloana 5 punctul 1 a anexei suprafaţa “69,84% din 2,68 ha (1,8718 hа)” se 

substituie cu suprafaţa “69,36% din 2,68 ha (1,8589 hа)”; 

1.2. în coloana 5 punctul 2 a anexei suprafaţa “71,18% din 1,7375 ha (1,2369 hа)” se 

substituie cu suprafaţa “70,52% din 1,7375 ha (1,2255 hа)”; 

1.3. în coloana 5 punctul 5 anexei suprafaţa “59,02% din 3,4827 ha (2,0553 hа)” se 

substituie cu suprafaţa “58,62% din 3,4827 ha (2,0411 hа)”; 

1.4. în coloana 5 punctul 6 anexei suprafaţa “44,99% din 1,07 ha (0,4815 hа)” se substituie 

cu suprafaţa “44,21% din 1,07 ha (0,4732 hа)”; 

1.5. în coloana 5 punctul 7 a anexei suprafaţa “73,17% din 2,9  ha (2,12325 hа)” se 

substituie cu suprafaţa “72,61% din 2,9 ha (2,10705 hа)”; 

1.6. în coloana 5 punctul 10 al anexei suprafaţa  “64,97% din 3,0 ha (1,9491 hа)” se 

substituie   cu suprafaţa  “64,45% din 3,0 ha (1,9335 hа)”; 

1.7. în coloana 5 punctul 11 al anexei suprafaţa “71,87% din 0,66 ha (0,4746 hа)” se 

substituie cu suprafaţa “71,47% din 0,66 ha (0,4720 hа)”; 

1.8. în coloana 5 punctul 14 al anexei suprafaţa “63,00% din 3,6395 ha (2,2931 hа)” se  

substituie cu suprafaţa “57,00% din 3,6395 ha (2,0761 hа)”; 



1.9. în coloana 7 punctul 1 a anexei cifra “54161,62” se substituie cu “53788,36”; 

1.10. în coloana 7 punctul 2 a anexei cifra “35790,42” se substituie cu “35460,56”; 

1.11. în coloana 7 punctul 5 al anexei cifra “69029,19” se substituie cu “68552,27”; 

1.12. în coloana 7 punctul 6 al anexei cifra “13932,48” se substituie cu “13692,32”; 

1.13. în coloana 7 punctul 7  a anexei cifra “61437,48” se substituie cu “60968,72”; 

1.14. în coloana 7 punctul 10 a anexei cifra “65462,36” se substituie cu “64938,42”; 

1.15. în coloana 7 punctul 11 a anexei cifra “13732,83” se substituie cu “13657,60”; 

1.16. în coloana 7 punctul 14 a anexei cifra “77015,93” se substituie cu “60073,16”.  

2. Secretarul Consiliului mun. Bălţi dna Irina Serdiuc să expedieze, în termen de 15 zile, 

copiile prezentei decizii în adresa Inspectoratului Fiscal de Stat şi  CCG-4, CCG-3, CCG-

19/10, CCG-04/07, CCG-15/08; CCG-10; CG „Autoamator”; CCG-13. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediul. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

27.S-A EXAMINAT:”Cu privire la permiterea ÎM „Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” de a  

prelungi termenele de valabilitate a contractelor de locaţiune cu Centrul de 

Poștă Bălți filiala ÎS „Poșta Moldovei”.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat dacă este procesul – verbal al Consiliului de administrație? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A răspuns că, conform legislației, Regulamentului nu se prezintă procesul – verbal al 

Consiliului de Administrație la prelungirea termenilor.  

 

Ciornîi Andrei, consilier. 

A întrebat dacă este contractul de deservire tehnică a încăperilor nelocative dintre ÎM 

“Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” și Centrul de Poștă Bălți filiala ÎS „Poșta Moldovei”? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că nu poate să răspundă, deoarece documentul dat nu se anexează. În proiect 

se indică cerința dată. 

 

Ciornîi Andrei, consilier. 

 A menționat că Centrul de Poștă Bălți filiala ÎS „Poșta Moldovei” n-a încheiat pînă în 

prezent astfel de contract, situația dată a fost obiectul de discuție în instanță de judecată. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 



A menționat că propunerea dlui Ciornîi Andrei va fi reflectată ca interpelare în proces – 

verbal, la care d-lui va primi răspunsul solicitat, dacă este contractul de deservire tehnică a 

încăperilor nelocative dintre ÎM “Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” și Centrul de Poștă Bălți 

filiala ÎS „Poșta Moldovei”? 

. 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A menționat că este acordul ÎM ”GLC Bălți”. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

 În conformitate cu art. 14 alin. (1), lit. b), c) alin. (2), alin. (3) al Legii RM privind 

administraţia publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006, art. 9 al Legii RM cu privire la 

proprietatea publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, art. 9 alin. 

(1), lit. h) alin. (2), art. 17 al Legii RM privind administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 

121-XVI din 04.05.2007, Legea RM privind bugetul de stat pe anul 2018 nr. 289 din 15.12.2017, 

art. 904 din Codul Civil al RM, Hotărîrea Guvernului RM “Pentru aprobarea Regulamentului cu 

privire la modul de dare în locaţiune a activelor neutilizate” nr. 483 din  29.03.2008,  cu 

modificările şi completările ulterioare, decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 6/66 din 25.09.2008 

„Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de dare în locaţiune a activelor neutilizate 

a proprietăţii municipale” cu modificările şi completările ulterioare, în baza cererilor Centrului de 

Poștă Bălți filiala ÎS „Poșta Moldovei” nr. 331 - nr. 334 din 19.03.2018, documentelor prezentate, 

avizului ÎM “Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” nr. 11/607-04 din 26.03.2018, - 

 

Consiliul municipal Bălți DECIDE: 

 

1. Se permite directorului ÎM „Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi” dnei Tatiana Parascan să 

prelungească termenele de valabilitate a contractelor de locaţiune cu Centrul de Poștă Bălți 

filiala ÎS „Poșta Moldovei” (c/f 1002600023242) a încăperilor nelocative, conform anexei. 

2. Centrul de Poștă Bălți filiala ÎS „Poșta Moldovei”, în termen de o lună, să semneze 

acordurile de modificare şi completare a contractelor de locaţiune a încăperilor, anterior 

încheiate cu ÎM „Gospodăria Locativ-Comunală Bălţi”, şi să încheie contracte de deservire 

tehnică a încăperilor nelocative şi contracte directe cu ÎM Regia „Apă-Canal-Bălţi”, SA 

„Red-Nord”, SA „Cet-Nord”, ÎM „ DR și CD Bălți” pentru asigurare cu apă, energie 

electrică, energia termică şi evacuarea deşeurilor menajere solide. 

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să transmită în adresa 

Inspectoratului Fiscal de Stat şi Serviciului Cadastral Teritorial mun. Bălţi al IP “Agenţia 

Servicii Publice” copiile prezentei decizii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 

 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

28.S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Sovetului orășenesc Bălți de deputați ai  

norodului comitetului executiv nr. 3/36 din 10.03.1988 „Cu privire la 

distribuția a 60 de apartamente din casa nr. 8 din str. Bulgară 19, pentru 

familii mici”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

 



AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

  

În conformitate cu alin. (3) art. 14  din Legea RM privind administraţia publică locală nr. 

436-XVI din 28.12.2006, Legea RM privind proprietatea publică a unităților administrativ-

teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999, Legea RM cu privire la locuințe nr. 75 din 30.04.2015, în 

baza cererii dlui Anatoli Lacusta nr. О-76 din 10.11.2017 şi documentelor examinate la şedinţa 

comisiei obşteşti pentru probleme locative (procesul-verbal nr. 1 din 15.03.2018), - 

 

Consiliul municipal Bălți DECIDE: 

 

1. Se modifică decizia Sovetului orășenesc Bălți de deputați ai norodului comitetului 

executiv nr. 3/36 din 10.03.1988 „Cu privire la distribuția a 60 de apartamente din casa 

nr. 8 din str. Bulgară 19, pentru familii mici ”, după cum urmează:  

- în p. 1.1  sintagma «apartamentul nr. 53» se substituie cu sintagma «apartamentul nr. 

33». 

2. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc va expedia în adresa 

solicitantului şi ÎM „GLC Bălţi” copia prezentei decizii. 

3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 
 

AU VOTAT: 

Pro –30,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

29.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea contractului de locațiune”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 



S-A DECIS: 

 

În conformitate cu alin. (3) art. 14  din Legea RM privind administraţia publică locală nr. 

436-XVI din 28.12.2006, Hotărîrea Guvernului RM  № 1224 din 21.12.1998 an., Legea RM nr. 

1402 din 24.10.2002 serviciilor publice de gospodărie comunală, Legea RM cu privire la locuințe 

nr. 75 din 30.04.2015, în scopul respectării cadrului legal în ceea ce privește atribuirea locuințelor, 

reîntocmirea și eliberarea contractelor de locațiune,- 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă contractul de locațiune conform anexei. 

2. Directorului ÎM „GLC Bălţi” (dnei T. Parascan): 

2.1. să asigure încheierea și eliberarea contractelor de locațiune; 

2.2. să asigure înregistrarea contractelor de locațiune la Serviciul Cadastral Teritorial mun. 

Bălți al IP „Agenția Servicii Publice”. 

3. Secretarul Consiliului  municipal Bălţi, dna Irina Serdiuc, va expedia în adresa  ÎM „GLC 

Bălţi” copia prezentei decizii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de  

specialitate pentru gospodărie municipală,  administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

 

AU VOTAT: 

Pro –29,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

30.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de  

Stat a RM nr. 1304/OT1-229 din 19.03.2018 și abrogarea parțială a deciziei 

Consiliului mun. Bălți nr. 13/11 din 14.12.2017 „Cu privire la prelungirea 

termenelor contractelor de arendă a terenului și abrogarea punctului 3 a 

deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 4/28 din 27.06.2014 “Cu privire la 

prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului””.  

Raportor - Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat dacă sunt întrebări pe subiectul discuțiilor? 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A solicitat de a examina ordinea de zi așa cum ea a fost aprobată. A propus de a examina 

chestiunea ”Сu privire la numirea dlui V.Batîr în funcție de director al IMSP «Сentrul Medicilor de 

Familie» mun. Bălți”, apoi chestiunea ”Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți 

al Cancelariei de Stat a RM nr. 1304/OT1-229 din 19.03.2018 și abrogarea parțială a deciziei 

Consiliului mun. Bălți nr. 13/11 din 14.12.2017 „Cu privire la prelungirea termenelor contractelor 

de arendă a terenului și abrogarea punctului 3 a deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 4/28 din 

27.06.2014 “Cu privire la prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului”. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că chestiunea a fost examinată. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că: 

- pe data de 17.04.2018, 14 consilieri n-au putut să primească decizii,  



- este necesar de a continua lucrările ședinței cu chestiunea nr.19. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că dl Balan nu este ultima instanță de judecată, este Oficiul Teritorial al 

Cancelariei de Stat, Instanța de Judecată, care se vor expune față de legalitatea sau ilegalitatea 

acțiunilor, actelor, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că: 

- deciziile vor fi contestate, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că în cadrul ședinței subiectul nu poate fi supus discuțiilor repetat. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că, după opinia consilierilor, trebuie să fie examinată chestiunea nr.19. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că Oficiul Teritorial al Cancelariei de Stat, Instanța de Judecată, se vor expune 

față de legalitaea sau ilegalitatea actelor adoptate. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că dna Grițco își va asuma resposabilitatea pentru consecințele care vor fi.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat, dacă d-ei este amenințată? 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A răspuns că nu. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a examina chestiunea sub nr.19. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că se examinează chestiunea ”Cu privire la examinarea notificării Oficiului 

Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat a RM…”, a solicitat avizurile comisiilor consultative de 

specialitate. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat anunțarea pauzei 30 minute. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că: 

- sunt consilierii care trebuie să plece la serviciu, 

- este necesar de a lucra constructiv,  

- Oficiul Teritorial al Cancelariei de Stat se va expune,  

- În cazul prezentării notificărilor ele vor fi examinate, etc. 

 



Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat anunțarea pauzei 30 minute. 

 

(a fost anunțată pauză de 30 minute conform regulamentului) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că se examinează chestiunea ”Cu privire la examinarea notificării Oficiului 

Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat a RM…”, a solicitat avizurile comisiilor consultative de 

specialitate. 

 

(Cojuhari Iuri a vrut să prezinte avizul comisiei consultative de specialitate, dar dl Povonschii l-a 

oprit, deoarece după opinia dlui trebuia să se expună dl Ghițu Vladimir) 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că: 

- vrea să afle opinia șefului direcției juridice, dacă 14 consilieri puteau să primească 

decizii, dacă a fost totul legal, și să fie examinată ordinea de zi, conform aprobării. 

 

Balan Vitalie, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că : 

- după ședința din 17.04.2018 d-lui a perfectat o notă de serviciu către primarul 

interimar al mun. Bălți și secretarul consiliului municipal; 

- ședința din 17.04.2018 este ilegală,  

- art 19, alin 2 al Legii privind administrația publică locală stipulează că ”ședinţa 

consiliului local este deliberativă, dacă la ea sînt prezenţi majoritatea consilierilor 

aleşi”, pentru examinarea chestiunilor în ședință este necesar să fie prezenți 18 

consilieri,  

- a fost încălcat Regulamentul de funcționare a Consiliului municipal, care menționează 

că întrebările trebuie să fie examinate, conform ordinei de zi aprobate,  

- d-lui a recomandat primarului de a sesiza în  instanţa de contencios administrativ în 

cazul cînd ele vor fi semnate, iar secretarului consiliului de a le nu contrasemna. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat de a se expune pe cazul dat, că au votat 14 persoane. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că: 

- ședinţa consiliului se desfăşoară, conform ordinei de zi propuse de primar sau de 

consilierii care întrunește condiţiile art.22, că problemele de pe ordinea de zi a şedinţei 

consiliului local se examinează de către acesta dacă sînt însoţite de avizul sau raportul 

comisiei de specialitate a consiliului şi, după caz, de raportul sau avizul primăriei 

şi/sau al subdiviziunii de resort a serviciului public descentralizat sau a celui 

desconcentrat, precum şi de sinteza recomandărilor recepţionate în cadrul consultării 

publice,  
ședinţa consiliului local este deliberativă dacă la ea sînt prezenţi majoritatea 

consilierilor aleşi,  

- la începutul ședinței s-au înregistrat 27 de consilieri, ceea ce prezintă majoritatea 

consilierilor,  

- consiliul local adoptă decizii cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, cu excepţia 

cazurilor în care legea sau regulamentul consiliului cere un număr mai mare de voturi. 

În cazul parităţii de voturi, nu se adoptă nici o decizie, dezbaterile fiind reluate în 

şedinţa următoare, astfel de situație a fost cînd s-a aprobat ordinea de zi,  



- deciziile privind aprobarea bugetului local, administrarea bunurilor proprietate a 

satului (comunei), oraşului (municipiului), stabilirea cuantumului taxelor şi 

impozitelor locale, planificarea dezvoltării localităţilor şi amenajării teritoriului, 

asocierea cu alte consilii, instituţii publice din ţară sau din străinătate se adoptă cu 

votul majorităţii consilierilor aleşi, în cazul nostru din 35 de consilieri cifra necesară ar 

fi 18 consilieri,  

- conform regulamentului de funcționare a consiliilor locale, p.47 stipulează că, 

”deciziile se adoptă cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, cu excepţia cazului în 

care, prin lege sau regulament, se cere o altă majoritate de voturi, dacă în sala de 

şedinţe este întrunit cvorumul necesar conform înregistrării, consiliul purcede la 

examinarea chestiunilor de pe ordinea de zi”, 

- cvorumul din 17.04.2018 a fost întrunit, în sală au fost 27 de consilieri înregistrați, din 

sala au ieșit 13 consilieri, 14 au rămas să voteze, ceea ce a fost majoritatea; 

- a fost primită consultație de la Chișinău de procedură, care a confirmat legalitatea 

acțiunilor din 17.04.2018,  

- interpretarea actelor legislative nu poate fi efectuată de către secretarul consiliului, 

deoarece nu are dreptul,  

- actele adoptate de Parlamentul RM pot fi interpretate de Parlamentul RM, etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că secretarul n-a citit corect, a omis unele sintagme. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A dat citirii din nou actele legislative, comunicînd că n-a fost efectuată nici o abatere. A 

menționat că a fost consultat dl Tudor Deliu, profesor al academiei de Administrație publică pe 

lîngă Guvernul Republicii Moldova, deputat în Parlament, care cunoaște procedurele. 

 

(consilierul Pavonschii Vitalii a început să comenteze acțiunile) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că dl Pavonschii Vitalii vorbește fără a i se oferi cuvîntul, a oferit cuvîntul 

consilierului Usatîi Alexandr. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

 A întrebat, dacă în sală a fost cvorum, apoi consilierii au părăsit sala, - deciziile se adoptă 

cu votul a 3 consilieri? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că consilierii nu pot adopta decizii cu 3 voturi,  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că deciziile se adoptă cu votul majorității consilierilor înregistrați. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

  A menționat că: 

- la ședința cînd au rămas 14 consilieri, președintele a încălcat ordinea de zi, p.31 al 

Regulamentului, dezbaterea problemelor se face în ordinea strictă în care acestea sînt 

înscrise pe ordinea de zi aprobată,  

- au fost adoptate decizii la alegere, cu votul a 14 persoane,  

- ținînd cont că președintele a încălcat regulamentul se propune de a realege 

președintele ședinței,  



- secretarul consiliului trebuie să pună la vot propunerea de a realege președintele 

ședinței,  

- consilierii vreau să examineze chestiunile de pe ordinea de zi, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că: 

- este ”o surpriză”, o situație neordinară. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că, pînă cînd dna Serdiuc Irina se consultă cu legislație, d-lui solicită ca dl 

Balan Vitalie să răspundă…. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că: 

- dl Povonschii Vitalii încalcă Regulamentul care a fost aprobat,  

- este necesar de așteptat pentru a afla ce ne spune legislația,  

- a fost ridicată mîna de către dl Ciornîi Andrei, Buceațchi Pavel, pînă la dl Povonschii 

Vitalii,  

- dl Povonschii Vitalii vorbește fără permisiunea președintelui ședinței,  

- îi mulțumește pe cei ce respectă Regulamentul, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A dat citirii: 

- art.20, alin. 1 din Legea privind administrația publică locală, ce stipulează că ”pentru 

fiecare şedinţă, consiliul desemnează un consilier care va semna decizia consiliului în 

cazul în care preşedintele şedinţei se va afla în imposibilitatea de a o semna”, a 

menționat că în ziua de 17.04.2018 consiliul a stabilit candidatura,  

- p.23 din Regulamentul de activitate a consiliului… aprobată prin Legea 457, care 

stipulază că ”consiliul local alege, prin vot deschis, cu votul majorităţii consilierilor 

prezenţi, pentru durata unei şedinţe, un preşedinte care o prezidează, asistat de 

secretarul consiliului. Votarea este organizată de secretarul consiliului. Rezultatul 

alegerii preşedintelui şedinţei se consemnează în procesul-verbal  al şedinţei. În 

fiecare şedinţă, consiliul desemnează un consilier din cei prezenţi, care semnează 

decizia consiliului în cazul în care preşedintele şedinţei se află în imposibilitatea de a 

o semna”, menționînd că procedura a fost respectată,  

- p. 25 din Regulamentul de activitate a consiliului… aprobată prin Legea 457, care 

stipulază că ”în cazul în care, pe parcursul şedinţei consiliului, preşedintele ales 

pentru şedinţa respectivă, nu îşi poate exercita atribuţiile sale, consiliul procedează la 

alegerea unui alt preşedinte al şedinţei, fapt care se consemnează în procesul-verbal 

al acesteia”. 

A întrebat dacă dna Grițco Elena poate să-și exercite atribuțiile? 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A răspuns că da. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- ținînd cont că președintele a încălcat regulamentul consiliului se propune de a realege 

președintele ședinței,  

- secretarul consiliului trebuie să pună la vot propunerea de a realege președintele ședinței, 

etc. 

A întrebat:secretarul refuză să execute sarcina pusă de consilier? 



Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că ea nu poate executa însărcinări care nu sunt stipulate de legislație. 

 Au fost date citirii atribuțiile executate de către președintele ședinței. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat că toți au s-o asculte pe ”dînsa”? care încalcă regulamentul, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că ce nu prevede legislația poate fi executat. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că ea poate pune la vot modificarea președintelui cînd dna Grițco s-a îmbolnăvit, 

sau altceva. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A răspuns că dna Grițco a încălcat Regulamentul. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că în Regulament nu este stipulat astfel de amendament. 

 

(în sală consilierii au început să comenteze) 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat de ce dna președinte nu face observație consilierului care încalcă regulamentul. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat pînă în prezent cum se desfășura procedura? A menționat că pînă acum totul a 

fost bine, acum nu. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A răspuns că dna președinte a încălcat procedura, a ”sărit” peste chestiunea nr.19. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat de ce d-lor n-au examinat chestiunea dată anterior? 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A răspuns că dna președinte l-a ofensat 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat cum? 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A răspuns că dna președinte a uitat? 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat de la dl Povonschii Vitalii de a-l liniști pe dl Iordan Serghei, deoarece 

președintele ședinței tace, iar consilierul se erită. 

 

(dl Iordan Serghei încălcînd Regulamentul ședinței, în permanență provoca consilierii) 

 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că în cazul cînd dl Iordan nu va respecta Regulamentul d-ei va fi nevoită să 

aplice sancțiunea: eliminarea din sala de şedinţe. 

 

(dl Iordan Serghei încălcînd Regulamentul ședinței, în permanență provoca președintele ședinței 

că nu cunoaște regulamentul, că tebuie să pună la vot sancțiunea, etc.) 

 

Ciornîi Andrei, consilier,  

 A menționat că: 

- de la începutul ședinței a fost expus că nu se poate de modificat ordinea ședinței în 

cadrul ședinței,  

- care a fost necesitatea încălcării procedurei,  

- în cadrul ședinței cînd d-lui a părăsit sala, dar dna Grițco Elena a fost președinte al 

ședinței, d-ei a dat indicație de a notifica situația dată în proces – verbal, a întrebat 

dacă situația dată a fost efectuată și în cazul ședinței din 17.04.2018? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că: 

- în proces-verbal se va reflecta situația dată. În cadrul ședinței din 17.04.2018,  

- după ieșirea  unor consilieri din sală s-a discutat situația dată,  

- au fost supuse votului, consilierii au votat. 

  

Ciornîi Andrei, consilier,  

 A menționat că: 

- președintele ședinței trebuie să respecte procedura și să nu impună consilierii de a face 

careva acțiuni, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că: 

- chestiunile examinate în ziua de 17.04.2018 au fost importante, și necesitau 

examinarea urgentă,  

- au fost votate chestiunile cu majoritatea consilierilor prezenți, etc. 

 

Ciornîi Andrei, consilier,  

 A menționat că: 

- astăzi a fost găsit compromisul, 

- este necesar de votat toate chestiunile, pentru a închide ședința, etc. 

  

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că este necesar de adoptat decizii importante pentru locuitorii municipiului,  

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A menționat că: 

- lucrările ședinței sunt urmărite de locuitorii municipiului,  

- astăzi în sală se petrec acțiuni care repetă situația din 17.04.2018,  

- în permanență se văd careva obstacole,  

- este necesar de a lucra constructiv, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a examina chestiunea nr.19. 

 



Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A menționat că: 

- s-a citit un șir de acte legislative, de nenumărate ori, 

- opinia unor consilieri nu poate fi impusă altor consilieri,  

- nimeni n-a împiedicat consilierilor să examineze aceste chestiuni în cadrul ședinței din 

17.04.2018,  

- la o ședință nu se examinează aceeași chestiune, care a fost adoptată de majoritatea 

consilierilor prezenți,  

- în cazul cînd cineva nu este de acord cu opinia altora ea poate fi examinată conform 

procedurei,  

- nu pot unii consilieri să decidă, este legală sau ilegală acțiunea, etc. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că acțiunile de azi sunt efectuate pentru a nu fi contestate, s-a adresat la dl 

Balan Vitalii 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că: 

- cum a spus secretarul consiliului, legislația nu prevede expres, doar în p.25 se prevede 

că ”în cazul în care, pe parcursul şedinţei consiliului, preşedintele ales pentru şedinţa 

respectivă, inclusiv prima şedinţă (de constituire), nu îşi poate exercita atribuţiile 

sale, consiliul procedează la alegerea unui alt preşedinte al şedinţei, fapt care se 

consemnează în procesul-verbal al acesteia”,  

- consilierii pot pune la vot schimbarea președintelui, în caz cînd cineva consideră că nu 

este corect, ea poate fi atacată în instanța de judecată. 

  

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A solicitat ca dl Balan Vitalii să explice termenul ”în imposibilitate” în punct de vedere 

juridic și în contextul ședinței de astăzi. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că: 

- în prezent d-lui nu poate explica noțiunea dată,  

- se poate de presupus noțiunea de ”imposibilitate”, în caz de boală, arest, reținere, și a. 

- actele legislative pot fi interpretate doar de cel care a adoptat actul dat,  

- Parlamentul poate să interpreteze, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că : 

- dl Balan se contrazice,  

- în prima etapă d-lui a menționat că în cazul cînd președintele încalcă regulamentul 

ședinței, el poate fi reales,  

- în al doilea discurs d-lui spune că Parlamentul poate interpreta actele legislative,  

- dl Balan Vitalii  duce în eroare consilierii, etc. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A răspuns că d-lui nu duce în eroare consiliul, d-lui a expus opinia sa întocmai ca și 

președintele ședinței. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 



A menționat că consiliul nu este organul care poate să se expună privind legalitatea actelor 

adoptate, există Oficiul Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat, judecătoria prima, a doua instanță, a 

propus de a trece la ordinea de zi. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

-  majoritatea consilierilor solicită schimbarea președintelui,  

- acțiunile consilierilor să nu fie interpretate ca uzurparea puterii, etc, a solicitat de a 

pune la vot de către secretarul consiliului întrebarea privind schimbarea președintelui, 

etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat dacă dl Povonschii știe ce înseamnă uzurparea puterii? 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că președintele nu poate conduce, strigă, se compoartă indecit, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat dacă dl Povonschii îi dă apreciere privind imposibilitatea conducerii ședinței?  

A întrebat ce poate spune despre moralitate dl Povonschii, Iordan, Ciornîi? 

A întrebat că d-ei ca și consilierii nu poate să-și expună opinia sa? 

A întrebat că consilierii pot să închidă gura altui consilier? 

A menționat că dna Grițco trebuie să tacă pentru că nu-i place dlui Povonschii, fiindcă d-ei 

nu se teme de a vorbi. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că nu va pune astfel de întrebare la vot pentru că legislația stabilește atribuțiile 

secretarului, au fost date citirii atribuțiile din Legea 436, 457, etc. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

A propus de a trece la examinarea chestiunii nr.19. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A propus de a trece la examinarea chestiunii nr.20, iarăși au fost expuse opiniile expuse 

anterior.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că este o ”încăpățînare”, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că dl Iordan a încurcat ”încăpățînarea” cu legea. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A făcut un șir de comentarii. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat cum pot fi apreciate acțiunile, adecvate? 

 

 



Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că președintele este inadecvat. 

 

Zagrudnaia Ludmila, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”.  

A menționat că : 

- consilierii trebuie să activeze pentru locuitorii mun. Bălți,  

- este necesar de găsit un compromis,  

- nu este clar, de ce nu se votează proiectul de decizie, care a fost votat de 14 persoane,  

- chestiunea nu se hotărărăște în decurs de un an,  

- sunt procese de judecată, IMSP ”CMF” este fără director, 

- fiecare are dreptul să-și expună poziția sa, nimeni nu poate încălca dreptul la vot ; 

- a propus de a examina chestiunea nr.19, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A întrebat pe secretarul consiliului ce se încalcă, în cazul cînd se vor examina toate 

chestiunile conform ordinei de zi și se va finisa ședința. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că: 

- astăzi au fost date citirii actele legislative,  

- astăzi au fost comentate procedurele de desfășurare a ședinței,  

- o chestiune nu poate fi votată de două ori în cadrul unei ședințe, dacă ea s-a votat cu 

un număr de 14 consilieri din 27 prezenți,  

- prezenta legislație nu prevede situațiile, prin care trece consiliul municipal astăzi,  

- dl Balan a perfectat notă de serviciu, în prezent se perfectează adresarea în Parlament, 

- Parlamentul se va expune la situația creată,  etc.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a examina chestiunea nr. 39 ”Cu privire la aprobarea sporului lunar la salariul 

de funcție (salariul tarifar) pentru anumite categorii ale angajaților din instituțiile de învățămînt 

general” și a închide lucrările ședinței. A menționat că chestiunea dată a fost intenționat inclusă la 

sfîrșitul ordinei de zi. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că n-a fost o acțiune intenționată, chestiunea a fost adusă spre multiplicare și 

includerea în ordinea de zi a comisiilor consultative de specialitate înainte de ședințe, pe 13.04.18. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că înainte ordinea de zi se modifica și nu era o problemă. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A propus de a vota conform procedurei. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a examina chestiunea nr. 39 ”Cu privire la aprobarea sporului lunar la salariul 

de funcție (salariul tarifar) pentru anumite categorii ale angajaților din instituțiile de învățămînt 

general” și a închide lucrările ședinței. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat care va fi soarta altor chestiuni? 

 



Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A întrebat cîți consilieri sînt în sală? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că sunt 29, în proces se va reflecta numărul de consilieri. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că fiecare va vota, cum consideră de cuviință. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

L-a întrebat pe dl Ghițu Vladimir, avînd o practică în activitate de consilier, a votat cîndva 

d-lui de două ori unul și același proiect? 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A răspuns că nu. A menționat că d-lui consideră că ședința din 17.04.18 a fost ilegală. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A răspuns că d-ei are o altă opinie ca și dl Iordan. A propus de a vota chestiunile care n-au 

fost votate în cadrul ședinței, pentru că ședința n-a fost închisă. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

 A vorbit despre transparența Primăriei, a propus de a verifica cît de democrat este consiliul 

local, a propus de a supune votului examinarea chestiunii nr.19. 

  

Ciornîi Andrei, consilier, PCRM. 

 A întrebat, dacă au fost situații cînd s-a votat de două ori o chestiune? 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că nu dar au fost situații cînd se supunea votului….(președintele nu reușea să 

numere voturi și ruga să voteze din nou, pentru a număra voturile: pro, contra, abținut.) 

 

Ciornîi Andrei, consilier, PCRM. 

 A răspuns că secretarul consiliului minte, etc. 

 

(consilierii din nou au început comenta problema discuției: Grădinaru Renata, Ghițu Vladimir, 

etc.) 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a vota chestiunea nr.19, deoarece astăzi în sală sunt prezenți 29 de consilieri, 

la care nu trebuie să fie votat dreptul de a vota, de a se exprima, etc. A răspuns că nu este corect. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A răspuns că: 

- nimeni n-a alungat consilierii din sală,  

- consilierii au putut să-și exercite dreptul său,  

- a fost dreptul fiecăruia,  

- consilierii, care au votat, nu vor vota repetat chestiunea nr.19, pentru a nu încălca 

legislația,  



- consilierii care au părăsit sala au încălcat legislația și insistă astăzi încălcarea 

legislației,  

- d-ei conștientizează care vor fi acțiunile unor consilieri, vis-a-vi de d-ei personal,   etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat de a găsi compromis. 

 

Ciornîi Andrei, consilier, PCRM. 

A propus de a examina chestiunea nr.19.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că președintele ședinței s-a expus ”cui nu-i place, poate pleca”, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat dacă d-ei a alungat consilierii din sală? 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că este necesar de găsit un compromis. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A răspuns că compromisul este Cancelaria de Stat. 

 

Balan Vitalie, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că: 

- președintele ședinței trebuie să pună la vot propunerile consilierilor,  

- pe data de 17.04.2018 a avut loc a acțiune ilegală,  

- consilierii se vor expune prin vot,  

- orice abatere legală poate fi depășită de consiliu, în cazul dat votînd chestiunea care a 

fost votată de 14 consilieri, repetat,  

- președintele trebuie să supună votului propunerile consilierilor, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că în calitate de consilier d-ei nu va vota de două ori una și aceeași chestiune, 

etc. 

 
Zagrudnaia Ludmila, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”.  

A menționat că: 

- părerea președintelui încalcă drepturile la cei 15 consilieri să se expună pe subiectul 

dat,  

- toți consilierii au dreptul să se expună, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că conform argumentelor expuse, consiliul trebuie să examineze repetat 

chestiunile care au fost examinate în lipsa consilierilor Povonschii V., Ghițu V., Ciornîi A., pentru 

ca consilierii să poată să se expună. A propus de a examina toate  chestiunile examinate pe parcurs 

de trei ani, etc. A menționat că a fost alegerea fiecărui consilier în parte, nimeni n-a lipsit de drept 

consilierii să voteze, nimeni n-a alungat consilierii din sală, a fost alegerea fiecăruia să rămînă la 

lucrările ședinței sau să plece, etc. A propus revotarea deciziilor Consiliului municipal Bălți la 

care n-au asistat consilierii, etc. 

 



Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A comentat poziția sa repetat.  

A propus : 

- de a purcede la procesul de votare, pentru a observa poziția altor consilieri,  

- ca consilierii care au votat să nu mai voteze, sau să se expună pentru proces-verbal că 

deja au votat,  

- de a se respecta reciproc, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat, în ce situație sunt puși alți consilieri? 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că deciziile vor fi contestate. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A menționat că este o absurditate, cînd 14 consilieri votează pro, iar 15 iesă din sală, apoi 

inițiază procesul de revotare a deciziei. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A propus de a supune votului chestiunea nr.19. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că de fiecare dată se găsea un compromis,  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că: 

- nu este vorba de compromis, dar de încălarea a procedurei, cînd majoritatea impune 

încălcarea legislației,  

- în expunerea sa la 17.04.2018 d-ei s-a expus în calitate de consilier, și-a expus părerea 

sa personală, și d-ei nu vrea ca această părere să fie catalogată ca una comună,  

- d-ei intuiește care sunt acțiunile unor consilieri viz-a-vi de d-ei, etc. 

- nu va vota de două ori  una și aceeași decizie, etc. 

 

Ciornîi Andrei, consilier, PCRM. 

 A menționat că: 

- consideră explicațiile ambelor părți argumentate,  

- este necesar de supus votului chestiunea nr. 19 

- va fi sau nu va fi încălcată procedura, se va expune Oficiul Cancelariei de Stat. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A dat citirii p. 24, lit. e) supune votului consilierilor în şedinţă orice problemă care intră în 

competenţa de soluţionare a consiliului din Legea 457, a propus de a supune votului chestiunea 

nr.19,  a solicitat continuarea ședinței, etc. 

 

Vacarciuc Vadim, consilier,  

A propus de a organiza votarea nominal pentru chestiunea nr.19, pentru a depăși situația 

creată. 

 

Grădinaru Renata, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 



A menționat că decizia dată a fost votată, și se propune de a prelungi, conform procedurei, 

etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a face pauză de 15 minute, de invitat reprezentantul Oficiului Teritorial al 

Cancelariei de Stat pentru a comenta situația creată. 

 

AU VOTAT: 

Pro –27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

 (a fost anunțată pauză de 15 minute) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat, de ce în cadrul  ședinței n-a fost asigurată prezența reprezentantului Cancelariei 

de Stat? A întrebat cine este responsabil de mun. Bălți? 

 

Irina Zarevski, reprezentantul Oficiului Teritorial al Cancelariei de Stat. 

 A răspuns că s-a aflat în proces de judecată, d-ei este responsabilă de mun. Bălți, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A familiarizat reprezentantul Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat despre 

situația, în care se află Consiliul municipal, și anume: 

- examinînd chestiunea nr.19, care a fost votată cu votul a 14 consilieri în prima parte a 

ședinței din cei prezenți 27, președintele ședinței nu dorește să supună votului 

propunerile consilierilor, 

- se expune opinia președintelui, 

- consiliul propune revotarea chestiunilor de pe ordinea de zi, etc. 

 

Irina Zarevski, reprezentantul Oficiului Teritorial al Cancelariei de Stat. 

 A răspuns că: 

- conform Legii 457, pentru aprobarea Regulamentului-cadru privind constituirea şi 

funcţionarea consiliilor locale şi raionale, p. 31 care stipulează că ”Dezbaterea 

problemelor se face în ordinea strictă în care acestea sînt înscrise pe ordinea de zi 

aprobată. Dezbaterea începe cu prezentarea succintă de către raportor a problemei 

înscrise pe ordinea de zi şi a proiectului de decizie asupra ei”,  
- examinarea chestiunilor de pe ordinea de zi trebuie să fie votată astăzi, conform 

ordinei de zi aprobate, în consicutivitate,  
- ceea ce a fost la data de 17.04.2018 contravine prevederilor legislației, și anume 

art.19, care ne vorbește că ședința este deliberativă, dacă la ea sînt prezenți majoritatea 

consilierilor prezenți în sală, nu înregistrați,  
- în cazul dat se vorbește de 18 consilieri,  
- deciziile adoptate pe data de 17.04.18 sunt illegal examinate și adoptate,  

- astăzi deciziile pot fi revotate, deoarece este cvorumu, 30 consilieri în sală, votarea, 

conform ordinei de zi adoptate, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- legislația în vigoare nu prevede schimbarea președintelui, care a încălcat p.31 al 

Regulamentului, n-a asigurat ordinea publică a ședinței din 17.04.2018, etc. A 

întrebat, poate consiliul să  realeagă președintele ședinței, dacă nu este prevăzut în lege 

promt. 

 

Irina Zarevski, reprezentantul Oficiului Teritorial al Cancelariei de Stat. 



 A răspuns că: 

- consiliul poate schimba președintele, chiar dacă nu este prevăzut de legislație,  

- dacă consiliul alege,- consiliul poate revoca, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A răspuns că Oficiul Teritorial al Cancelariei de Stat asigură respectarea legislației, a 

întrebat cum poate fi comentat ”chiar dacă nu este prevăzut de legislație”? A întrebat cum este 

interpretat actul, în care nu se reglementează o situație? Cum se dă o apreciere? A întrebat, dacă 

este opinia d-ei sau interpretarea legii? 

 

Irina Zarevski, reprezentantul Oficiului Teritorial al Cancelariei de Stat. 

 A răspuns că, conform Legislației, p.23, al Legii 457, ”Consiliul local, alege, prin vot 

deschis, cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, pentru durata unei şedinţe, un preşedinte care o 

prezidează, asistat de secretarul consiliului”, respective după normele generale…  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A întrebat care? Norme generale de drept? 

 

Ciornîi Andrei, consilier, PCRM. 

 A propus: 

- de a trece la examinarea ordinei de zi,  

- ca președintele ședinței să nu impună opinia sa. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat de la dl Povonschii să-l liniștească pe colegul său. 

 

Ciornîi Andrei, consilier, PCRM. 

 A menționat că d-ui nu-i coleg, d-ui este consilier independent (1:22:35). 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A menționat că dna Grițco poate să pună întrebări reprezentantului OT Bălți al CS la fel ca 

și dl Iordan. 

A întrebat care act normativ, lege reglementează situația în cauză.  

 

Irina Zarevski, reprezentantul Oficiului Teritorial al Cancelariei de Stat. 

 A răspuns că, d-ei are nevoie de pregătire. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A menționat că dna este pregătită, răspunzînd la întrebările dlui Iordan. 

 

Irina Zarevski, reprezentantul Oficiului Teritorial al Cancelariei de Stat. 

 A răspuns că, d-ei a privit ședința... 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A dat citirii p. 47 dli Legea 457 ”deciziile se adoptă cu votul majorităţii consilierilor 

prezenţi, cu excepţia cazului în care, prin lege sau regulament, se cere o altă majoritate de voturi, 

care nu se referă la cazul dat. 



Dacă în sala de şedinţe este întrunit cvorumul necesar, conform înregistrării, consiliul 

purcede la examinarea chestiunilor de pe ordinea de zi”.  

A întrebat: 

- în sală erau 27 de consilieri, s-a purces la examinarea ordinei de zi, din sală au ieșit 

nemotivat un număr de consilieri, ce ilegal este în procedură de vot, conform 

legislației, nu în interpretarea personală, etc.? 

 

Irina Zarevski, reprezentantul Oficiului Teritorial al Cancelariei de Stat. 

 A răspuns că ședința este deliberativă, dacă la ea sunt prezenți majoritatea consilierilor. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A răspuns că la ea au fost prezenți 27, de consilieri. La început ședința a fost deliberativă? 

 

Irina Zarevski, reprezentantul Oficiului Teritorial al Cancelariei de Stat. 

 A răspuns că ședința a fost deliberativă. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că: 

- sunt două legi care reglementează acțiunile consiliului nr.436, 457,  

- deciziile se adoptă cu majoritatea consilierilor prezență și în ordinea înscrierii în 

ordinea de zi,  

- Oficiul Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat s-a expus, a solicitat expunerea opiniei 

președintelui ședinței, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A răspuns că opinia a fost prezentată, urmează să fie prezentată în scris, a propus de a 

purcede la examinarea chestiunii nr. 20 de pe ordinea de zi, a fost dată citirii, s-a solicitat avizul 

comisiei consultative. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că a fost prezentată opinia Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat, 

privind nerespectarea procedurei de votare precum și desfășurarea ședinței. A solicitat anunțarea 

întreruperei de 20 minute pentru a lua o decizie privind procedura de votare. 

 A menționat că ședința din 17.04.2018 a fost organizată cu încălcarea normelor legale, 

orice persoană putea să vorbească, în sală nu era clar ce se petrece, secretarul s-a purtat 

iresponsabil, deoarece trebuie să pună votului propunerile consilierilor, ce sunt în majoritate 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A supus votului anunțarea pauzei de 20 minute. 

 

AU VOTAT: 

Pro –16,  Contra – 11,  S-au abţinut – 0.  

 

(a fost anunțată pauză de 20 minute) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A oferit cuvîntul dlui Ghițu Vladimir.      

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că: 



- ținînd cont că a fost expusă opinia  Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat, 

privind nerespectarea procedurei de votare, precum și desfășurarea ședinței, care 

corespunde cu opinia șefului direcției juridice,  

- nedorința de a supune votului de către secretarul consiliului local numirea altui 

președinte a ședinței,  

- președintele ședinței n-a asigurat buna desfășurare a ședinței, a încălcat Regulamentul 

de nenumărate ori,  

- d-lui ca președintele Fracțiunii, solicită să fie numit alt președinte, cu experiență în 

administrare publică, ținînd cont că fiecare consilier este în drept să ia decizii în cadrul 

ședinței.  

A solicitat de a pune votului de către secretarul consiliului realegerea președintelui 

ședinței. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A menționat că opinia consilierilor nu este argumentată și a propus de a lăsa pe dna Grițco 

să finiseze lucrările ședinței consiliului municipal. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A solicitat supunerea votului realegerea președintelui ședinței. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că atribuțiile secretarului au fost date citirii, secretarul nu dorește să se implice 

în acțiuni ilegale. 

 

Oserbaeva Svetlana, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială, sănătate publică. 

A menționat că: 

- astăzi s-a creat o situație cînd Fracțiunea ”Partidul Nostru” se află în minoritate, și 

astăzi majoritatea consilierilor pot impune opinia sa,  

- opinia sa fracțiunea PP”Partidul Nostru” va apăra. 

 

Bînzari Igori, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

 A răspuns că consilierii din Fracțiunea PP”Partidul Nostru” sunt luați ostatici. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- cînd Fracțiunea ”Partidul Nostru” se află în majoritate ei impuneau opinia sa,  

- astăzi s-a schimbat situația... 

 

Bînzari Igori, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

 A răspuns că situația e de alt gen: se votează decizii pe care  nu le doresc locuitorii mun. 

Bălți. 

 

(în sală s-au început discuții, lipsite de sens ) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

 A solicitat ordine în sală. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- în cazul cînd președintele ședinței, secretarul consiliului nu vreau să pună la vot 

propunerea consilierilor, este nevoie ca întrebarea să fie pusă la vot de consilieri. 



Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A supus votului propunerea de a alege președintele ședinței pe dl Ciornîi Andrei. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că este necesar de a destitui pe dna Grițco Elena, iar apoi a alege pe Ciornîi  

Andei. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus ca dl Iordan să supună votului propunerea sa. 

 

Bînzari Igori, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

 A făcut o replică că este uzurparea puterii. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că pentru încălcarea Regulamentului, pentru ignorarea opiniei consilierilor, d-

lui propune de a destitui din funcție de președinte al ședinței pe dna Grițco Elena. 

 

Cheptenari Vladimir, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că persoanele din spate vorbesc cuvinte necenzurate, împiedică în buna 

desfășurare a ședinței. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat de ce în sală vorbesc persoane străine? 

 

(în sală s-au început discuții lipsite de sens ) 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent. 

 A făcut o replica, precum că în sală se efectuează planul ”B” , a fost adus o persoană 

”nebună” (чокнутый), care împiedică desfășurării lucrărilor. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A făcut observațiie dlui Ciornîi să se comporte, conform statutului, fără ofensă. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent. 

 A menționat că președintele trebuie să asigure ordine publică în sală, etc.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A făcut observațiie celor prezenți în sală, că nimeni nu poate să se expună fără permisiunea 

președintelui ședinței. 

 

(în sală s-au început discuții lipsite de sens ) 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A supus votului propunerea de a destitui din funcție de președinte al ședinței pe dna Grițco 

Elena  

 

AU VOTAT: 

Pro – 16,   Contra -0,         S-au abținut – 0.  

 

Bînzari Igori, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

 A menționat că : 

- astăzi consilierii, locuitorii mun. Bălți sunt martorii uzurpării puterii în consiliu,  



- nimeni n-a alungat consilierii din cadrul ședinței din 17.04.2018, etc. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat dacă acțiunile consilierilor sunt legale, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A comentat că Oficiul Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat va comenta în scris, etc. 

 

(în sală s-au început discuțiiîntre dna Grițco Elena și Iordan Serghei) 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat dacă acțiunile consilierilor sunt legale, etc 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A comentat că dna Grițco Elena ocupă ilegal funcția de președinte al ședinței. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A răspuns că d-ei se află legal în postur de președinte al ședinței, pentru d-ei au votat 27 de 

consilieri, etc. 

 

Irina Zarevski, reprezentantul Oficiului Teritorial al Cancelariei de Stat. 

 A răspuns că va răspunde în scris, a dat citirii p.24 din Legea nr 457 din 14.11.2003. 

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină, președintele ședinței. 

A întrebat ce prevederi legale au fost încălcate, etc. 

 

Irina Zarevski, reprezentantul Oficiului Teritorial al Cancelariei de Stat. 

 A răspuns că: d-ei nu poate să facă apriciere, deciziile ilegale pot fi notificate, etc. . 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A mulțumit reprezentantul Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de Stat, a propus de a 

supune votului alegerea noului președinte al ședinței pe dl Ciornîi Andrei. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 15,   Contra -0,         S-au abținut – 1.  

 

Bînzari Igori, consilier, PP”Partidul Nostru”. 

 A felicitat bălțenii cu uzurparea puterii în Consiliul municipal de către Partidul Democrat, 

etc. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A propus examinarea chestiunii nr.19 ”Сu privire la numirea dlui V.Batîr în funcție de 

director al IMSP «Сentrul Medicilor de Familie» mun. Bălți”. A solicitat prezentarea avizurilor. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că se încalcă regulamentul. 

 

(consilierii Fracțiunii ”Partidul Nostru” au părăsit sala: Badiuc Evghenia, Bînzari Igori, 

Bondari Olga, Cudreașova Svetlana, Grădinaru Renata, Grițco Elena, Dilion Diana, Lefter 

Marcel, Oserbaeva Svetlana, Popenco Raisa, Rojac Nina, Tuceac Boris). 



În sală au rămas: Buceațchi Pavel, Cheptenari Vladimir, Ciornîi Andrei, Cojuhari Iuri, 

Ghițu Vladimir, Dobrogeanu Vasile, Iordan Serghei, Lisnic Antoniu, Pasat Dmitri, 

Poneatovschi Alexandru, Povonschii Vitalii, Rîbac Elena, Șvarț Mihail, Usatîi Alexandr, 

Vacarciuc Vadim, Zagrudnaia Ludmila – 16 consilieri) 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A propus de a verifica cine a rămas în sală. A menționat că opinia lui nu s-a schimbat, 

pentru a primi decizii este nevoie de 18 consilieri, deciziile adoptate pot să nu fiu votate. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus pauză de 15 minute. 

 A fost anunțată pauză de 15 minute. 

(pauză de 15 minute) 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A propus de a asculta opinia șefului direcției juridice privind valabilitatea ședinței. 

 

Balan Vitalie, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că conform art.19 al Legii 436 din 28.12.2006 ședința poate fi considerată 

deliberativă. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că în sală sunt prezenți 18 consilieri (la lucrările ședinței s-au alăturat: 

Marcoci Boris, Balan Serghei) 

 

30.S-A EXAMINAT:”Сu privire la numirea dlui V.Batîr în funcție de director al IMSP «Сentrul  

   Medicilor de Familie» mun. Bălți”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A menționat că în avizul comisiei consultative de specialitate pentru educație, protecţie 

socială, sănătate publică se stipulează că 5 membrii ai comisiei consultative s-au abținut, membrii  

comisiei consultative de specialitate pentru drept şi disciplină s-au abținut, astfel proiectul de 

decizie nu are nici un aviz pozitiv, chestiunea dată a fost examinată pe data de 17.04.2018. 

 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM. 

 A propus de a supune votului. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A propus de a exclude din ordinea de zi. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –16,  Contra – 0,  S-au abţinut – 2.  

 



Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

L-a întrebat pe dl Balan cum de supus votului chestiunea, dacă a fost supusă ca bază ? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A menționat că trebuia să fie votat, conform propunerilor prezentate. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

L-a întrebat pe dl Marcoci dacă dlui își retrage propunerea ? 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A răspuns că chestiunea n-a fost votată. 

 

iornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A supus votului proiectul de decizie în întregime. 

 

AU VOTAT: 

Pro –13,  Contra – 0,  S-au abţinut –5. 

 

(proiectul de decizie n-a acumulat numărul necesar de voturi) 

 

31.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei de  

Stat a RM nr. 1304/OT1-229 din 19.03.2018 și abrogarea parțială a deciziei 

Consiliului mun. Bălți nr. 13/11 din 14.12.2017 „Cu privire la prelungirea 

termenelor contractelor de arendă a terenului și abrogarea punctului 3 a 

deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 4/28 din 27.06.2014 “Cu privire la 

prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului””.  

Raportor - Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

 În conformitate cu art. 14 alin. (3) din Legea RM privind administraţia publică locală nr. 

436-XVI din 28.12.2006,  examinînd notificarea Oficiului Teritorial Bălţi al Cancelariei de Stat a 

RM nr. 1304/OTı-229 din 19.03.2018 privind abrogarea pct. 24 din anexa nr. 1 și pct. 4 din 

decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 13/11 din 14.12.2017 “Cu privire la prelungirea termenelor 

contractelor de arendă a terenului și abrogarea punctului 3 a deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 

4/28 din 27.06.2014 “Cu privire la prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului””, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 



1. Se satisface notificarea Oficiului Teritorial Bălţi al Cancelariei de Stat a RM nr. 1304/OTı-

229 din 19.03.2018.  

2. Se abrogă pct. 24 din anexa nr. 1 și pct. 4 din decizia Consiliului mun. Bălţi nr. 13/11 din 

14.12.2017 “Cu privire la prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului și 

abrogarea punctului 3 a deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 4/28 din 27.06.2014 “Cu privire 

la prelungirea termenelor contractelor de arendă a terenului””. 

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc, în termen de 15 zile, să expedieze 

în adresa notificarea Oficiului Teritorial Bălţi al Cancelariei de Stata RM copia prezentei 

decizii. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, pentru 

drept şi disciplină. 

 

AU VOTAT: 

Pro –17,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

32.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea adresării ÎM „Regia «Apă-Canal-Bălţi»” nr. 98  

   din 17.01.2018”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art. 14 alin. (1), (2) lit. b), alin. (3) din Legea RM privind administraţia 

publică locală nr. 436-XVI din 28.12.2006; art. 4 alin. (1) lit. g) din Legea RM privind 

decentralizarea administrativă nr. 435-XVI din 28.12.2006; Legea RM cu privire la proprietatea 

publică a unităţilor administrativ-teritoriale nr. 523-XIV din 16.07.1999; Legea RM privind 

administrarea şi deetatizarea proprietăţii publice nr. 121-XVI din 04.05.2007; conducîndu-se de 

Regulamentul privind modul de posesiune, de folosinţă şi de dispoziţie asupra Patrimoniului 

proprietate municipală pe teritoriul municipiului Bălţi, aprobat prin decizia Consiliului municipal 

Bălţi nr. 16/23 din 24.12.2012, în baza adresării ÎM „Regia «Apă-Canal-Bălţi»” nr. 98 din 

17.01.2018, cu scopul reflectării corecte în evidenţă contabilă, -  

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se satisface adresarea ÎM „Regia «Apă-Canal-Bălţi»” nr. 98 din 17.01.2018. 

2. Se permite ÎM „Regia «Apă-Canal-Bălţi»” să efectueze capitalizarea patrimoniului  

municipal, cu reflectarea ulterioară în evidenţă contabilă a întreprinderii municipale, 

conform anexei.  

3. Primarul interimar al municipiului Bălţi: 



3.1. să modifice corespunzător registrul patrimoniului public şi evidenţa contabilă a 

mijloacelor fixe, în conformitate cu legislaţia în vigoare, 

3.2. să semneze acordul adiţional de modificare şi completare a Contractului privind 

administrarea proprietăţii municipale cu drept de gestiune economică. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului, 

pentru activități economico-financiare. 
 

AU VOTAT: 

Pro –18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

33.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea petiţiei dlui Igor Gordaş Nr. G-427/23 din  

   07.03.2018”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a se abține pentru a examina minuțios cererea cu examinarea ulterioară în 

cadrul ședinței ulterioare. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –17,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A menționat că: 

- se încalcă procedura de votare, 

- se votează pentru proiectul de decizie ca bază în cazul cînd proiectul de decizie trebuie 

să fie modificat, cînd sunt înregistrate propuneri privind modificarea sau completarea, 

etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a repeta procedura de votare, ținînd cont de propunerea dlui Iordan Serghei. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus: 

- de a amîna examinarea prezentei chestiuni și celei ulterioare, care sunt legate de 

poligon, pînă la ședința viitoare,   

- de a invita la ședința viitoare agentul economic ce administrează poligonul, pentru a 

pune un șir de chestiuni  

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 



A supus votului proiectul de decizie, făcînd mențiune că fiecare va vota, cum consideră de 

cuviință. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A menționat că: 

- în cazul cînd consilierii nu vor vota pentru această chestiune, el nu va fi inclus în 

ordinea de zi, ca fiind respins,  

- el se va include în ordinea de zi, cînd va fi paritate de voturi, sau proiectul de decizie 

este perfectat în baza unui document executoriu, 

- prezenta decizie este perfectată în baza cererei prealabile,  

- conform legislației consiliul poate respinge sau satisface cererea prealabilă, etc. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

AU VOTAT: 

Pro –13,  Contra – 0,  S-au abţinut – 5.  

 

(proiectul de decizie n-a acumulat numărul necesar de voturi) 

 

34.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea petiţiei dlui Igor Gordaş Nr. G-428/23 din  

   07.03.2018”. 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus proiectul de decizie în întregime. 

 

AU VOTAT: 

Pro –16,  Contra – 0,  S-au abţinut – 2.  

 

(proiectul de decizie n-a acumulat numărul necesar de voturi) 

 

35.S-A EXAMINAT:”Сu privire la examinarea cererii repetate a dlui Ungureanu I.V. din  

   22.02.2018”.  

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și  

relații funciare. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 



Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că data trecută consiliul a aprobat proiectul de decizie, fără indicarea titlului 

executoriu, etc. A întrebat cum să acționeze consilierii, ce aviz a dat direcția juridică? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că: 

- consilierii vor vota pentru proiectul de decizie,  

- cererea de recurs va fi pierdută,  

- consilierii sau expus în 2012 prin decizia sa,  

- conform poziției consilierii juriștii în baza procurii, au depus o cerere în legătură cu 

refuzul părții de a executa hotărîrea judecății,  

- dna G.Zincovscaia poate informa consiliul dacă a fost semnat contractul 19.06…. 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A informat consilierii că: 

- după primirea deciziei spre executare, a fost perfectată notificarea pentru a face 

cunoștință cu contractul și a semna,  

- notificarea a fost transmisă prin aviz de recomandare,  

- adăugător a fost perfectată telefonograma, de a se prezenta în anticamera primarului-

interimar pentru a semna actele necesare,  

- d-ei nu cunoaște ce a fost mai departe,  

- DPMRF a întreprins toate acțiunile necesare,  

- DPMRF altă informație nu deține, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că pentru d-lui nu este clar de ce cererile de chemare în judecată sunt 

perfectate pe consilieri, care n-au aprobat decizia, dar nu pe Primăria mun. Bălți care n-a încheiat 

contractul. 

 A propus de a aștepta reacția dlui Ungureanu I. privind semnarea contractului. 

 

Zagrudnaia Ludmila, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”.  

 A întrebat cum a fost inițiat proiectul de decizie ? 

 

Zincovscaia Galina, șef al Direcției proprietate municipală și relații funciare. 

 A informat consilierii că: 

- au fost două cereri de la dl Ungureanu, prima pentru încheierea contractelor ocupate 

de imobil, a doua cerere pentru executarea titlului judecătoresc,  

- conform cererii nr.2 consiliul a fost obligat să încheie contractul fără licitație,  

- au fost perfectate proiectele de decizii care se propuneau spre aprobare consiliului,  

- ultima decizie a fost executată de către reprezentanții Primăriei,  

- avizul de recomandare n-a fost restituit Primăriei, etc. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- dacă astăzi va fi adoptată decizia consiliului, vor fi două decizii pe același subiect,  

- nu va fi clar cum de executat,  

- este necesar de a se abține, a vota împotrivă, etc. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 0,  Contra – 4,  S-au abţinut – 14.  

 



(proiectul de decizie n-a acumulat numărul necesar de voturi) 

 

36.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei  

de Stat nr. 1304/OT1-225 din 15.03.2018”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că avizul comisiei pentru drept și disciplină este pozitiv, proiectul de decizie a 

fost votat la 17.04.2018. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

A propus că se va abține de la votare deoarece d-lui consideră că mun. Bălți are nevoie de 

conducere. A făcut chemare către consilieri. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A menționat că prezenta chestiune nu-i pregătită suficient, d-lui se va abține în proces de 

votare. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –0,  Contra – 0,  S-au abţinut – 18.  

 

(proiectul de decizie n-a acumulat numărul necesar de voturi) 

 

37.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea scrisorii Consiliului Concurenței nr. ASR- 

15/47-556 din 07.03.2018”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A menționat că ședința a avut loc la data de 25.04.2018, unde au fost prezentate interesele 

Consiliului municipal Bălți, la ședință au participat: dl Vitalii Balan - șef al Direcției juridice, dna 

Vera Rusu - șef al Direcției Generale Financiar-Economice, dna Galina Zincovscaia - șef al 

Direcției proprietate municipală și relații funciare, dl Iu. Hmarnîi – director interimar al  ÎM 

„DRCD Bălți”. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că proiectul de decizie a fost votat la 17.04.2018, în baza deciziei au fost 

delegate persoanele la Chișinău. 



Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat ce decizie a fost primită? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A menționat că: 

- hotărîrea n-a fost primită,  

- reprezentanții Primăriei s-au expus pe subiectul dat,  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat: 

- dacă a fost dusă evidența mijloacelor separat? 

- dacă a fost coordonat mecanismul dat cu Consiliul Concurenței? 

A solicitat: 

- prezentarea Consiliului municipal la ședința viitoare de ce nu se respectă legislația? 

- Primarul interimar să informeze consiliul municipal cum au fost semnate contractele, 

nerespectate normele legale, pentru coordonare cu Consiliul Concurenței, etc. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A întrebat care vor fi efectele, dacă prezenta chestiune va fi examinată în cadrul ședinței 

ulterioare? 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A menționat că răspunsul trebuie perfectat în termen de 30 zile. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –14,  Contra – 0,  S-au abţinut – 4.  

 

(proiectul de decizie n-a acumulat numărul necesar de voturi) 

 

37.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea scrisorii Consiliului Concurenței nr. ASR-15/57- 

622 din 16.03.2018”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, la data de 17.04.2018.  

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că proiectul de decizie a fost votat la 17.04.2018, în baza deciziei au fost 

delegate persoanele la Chișinău. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ca bază. 



AU VOTAT: 

Pro –17,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului modificările la proiectul de decizie propuse de dl Balan Vitalii. 

 

AU VOTAT: 

Pro –15,  Contra – 0,  S-au abţinut – 2.  

 

39.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea cererii dlui Boris Macarciuc nr. M-664/23 din  

   02.04.2018”. 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că răspunsul este perfectat incorect. A propus amînarea examinării sau 

modificarea textului deciziei. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A propus de a vota ca bază. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că proiectul se votează ca bază în cazul cînd sunt propuse modificări la proiect. 

Consilierii trebuie să voteze pentru proiectul propus de către primar, fiecare din consilieri decide 

pentru ce opțiune va vota. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 0,  Contra – 3,  S-au abţinut – 15.  

 

(proiectul de decizie n-a acumulat numărul necesar de voturi) 

 

40.S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei Consiliului mun. Bălți nr. 6/2 din  

02.07.2015 “Cu privire la aprobarea componenței comisiilor consultative de 

specialitate ale Consiliului municipal Bălți”, cu modificările ulterioare”. 

Raportor – Ludmila Dovgani - șef al Secției administrație publică locală. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 



A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de a amîna examinarea proiectului de decizie. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A propus de a vota proiectul de decizie. A menționat că în cazul apariției unor noi 

propuneri, consiliul va modifica proiectul de decizie. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

 A răspuns că proiectul de decizie a fost votat la 17.04.2018. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

41. S-A EXAMINAT:”Cu privire la modificarea deciziei CMB nr. 5/23 din 22.02.2018 ”Cu  

privire la desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei Consiliului 

municipal Bălți ”Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de 

selectare și numire a administratorului întreprinderii municipale”. 

Raportor – Maria Ciolan - șef al Serviciului resurse umane. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL:  

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A răspuns că 

proiectul de decizie a fost votat la 17.04.2018. 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A comentat decizia adoptată anterior, a solicitat informația de ce a fost tergiversată decizia 

consiliului municipal, a menționat că consiliul nu poate face modificări în decizii anterioare, etc. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A răspuns că: 

- modificările pot fi operate în proiectul de decizie,  

- opinia dată este a consilierului Iordan S.,  

- specialistul care trebuia să perfecteze regulamentul n-a executat prevederile legale 

întemeiat,  

- explicațiile vor fi prezentate,  

- astfel de modificări se poate de efectuat, etc.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A solicitat comentariile dlui Balan Vitalii. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

A răspuns că: 

- astfel de modificări au fost prezentate consiliului nu o singură dată,  

- nu este o chestiune principială,  



- problema poate fi soluționată prin două căi: se abrogă decizia inițială și se aprobă în 

redacția nouă sau se operează modificări în decizie.  

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

A solicitat de a supune votului proiectul de decizie. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –15,  Contra – 3,  S-au abţinut – 0.  

 

42.S-A EXAMINAT:”Cu privire la degrevarea de atribuţiile de serviciu de la locul de  

   Muncă permanent a dnei Irina SERDIUC”. 

Raportor – Maria Ciolan - șef al Serviciului resurse umane. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A răspuns că 

proiectul de decizie a fost votat la 17.04.2018. 

 

Buceațchi Pavel, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că în cerere este indicată data de 18.04.2018, care trebuie de modificat. 

 

Marcoci Boris, consilier independent, fracțiunea ”Pro-Europeană”, președintele comisiei 

consultative de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia 

mediului. 

A menționat că cererea a fost depusă pe 18.04.2018. 

 

Balan Vitalii, șeful Direcției juridice. 

 A menționat că: 

- în baza deciziei va fi perfectată dispoziția primarului,  

- primarul nu va putea perfecta dispoziție cu data de 18.04.2018,  

- a întrebat cînd vor fi semnate deciziile? 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A propus de indicat în decizie, că decizia intră în vigare la data ”intrării în vigoare”. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie ținînd cont de propunerea expusă. 

 

AU VOTAT: 

Pro –18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

42.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea răspunsului la cererea dnei S.Acopean din  

   08.02.2018”. 

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 



Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul adresării, 

” …Examinînd cererea Dvs., înregistrată în primăria mun. Bălți sub numărul nr. A-204/123 

din 08.03.2017 referitor la acordarea spațiului locativ, Vă comunicăm că cererea Dvs a fost 

examinată la şedinţa extraordinară a IX a Consiliului mun. Bălţi din 26.04.2018, în conformitate 

cu art. 27, 53  din Regulament-cadrul privind constituirea şi funcţionarea Consiliilor locale şi 

raionale, aprobat prin Legea RM nr. 457-XV din 14.11.2003.   

În rezultatul examinării cererii nominalizate, abordînd problema specificată prin prisma 

Legii privind administrația publică locală, Consiliul municipal Bălți consideră necesar de a explica 

faptul că: 

- conform Legii RM nr. 75 din 30.04.2015  cu privire la locuinţe și Hotărîrii Guvernului RM 

„pentru aprobarea Regulamentului cu privire la evidența, modul de atribuire și folosire a 

locuințelor sociale” nr. 447 din 19.06.2017, spațiile locative se eliberează cetățenilor, conform 

listei persoanelor pentru acordarea locuinței, reieșind din timpul luării la evidență și includerea 

persoanelor în listă, în dependență de eliberarea spațiilor locative pe teritoriul mun. Bălți; 

 - avînd în vedere lipsa mijloacelor financiare,  mai mult de 20 de ani pe teritoriul mun. 

Bălți,  construcțiile de blocuri locative noi nu se realizează. Existența apartamentelor care sunt 

eliberate din cauza decesului chiriașului principal sau în legătură cu pierderea dreptului la spațiul 

locativ foarte puține, însă persoanele care necesită îmbunătățirea condițiilor de trai la moment 

constituie 1066 de persoane care sunt incluse în listele aprobate pentru acordarea spațiului locativ, 

astfel, autoritățile publice locale în persoana primăriei nu au posibilitate să organizeze procedura 

de acordare a locuinței tuturor cetățenilor nevoiași. Se planifică realizarea proiectului de 

construcție a locuințelor sociale, despre ce locuitorii municipiului vor fi informați prin sursele 

mass-media. 

Reieşind din cele relatate mai sus, în conformitate cu Legea privind administraţia publică 

locală nr. 436 din 28.12.2006, Legea RM nr. 75 din 30.04.2015  cu privire la locuinţe, Hotărîrea 

Guvernului RM pentru aprobarea Regulamentului cu privire la evidența, modul de atribuire și 

folosire a locuințelor sociale nr. 447 din 19.06.2017, cerinţele Dvs nu pot fi satisfăcute”. 

 

AU VOTAT: 

Pro –18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

43.S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea răspunsului la cererea dnei G. Mancaș 12.03.2018”.  

Raportor – Tatiana Parascan – director al ÎM „GLC Bălți”. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A menționat că este 

cererea de a amîna examinarea cererii dnei G.Mancaș. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea de a aproba textul adresării. 



AU VOTAT: 

Pro – 0,  Contra – 0,  S-au abţinut – 18.  

 

44.S-A EXAMINAT:”Decizia Curții de Apel Bălți din 03.10.2017 (dosarul nr. 3a-26/17 privind  

contestarea deciziei nr. 1/37 din 04.02.2016 “Cu privire la transferarea 

spațiului locativ în nelocativ și schimbarea destinației construcțiilor și 

amenajărilor”). 

Raportor – Vitalii Balan – șef al Direcției juridice. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A propus de a lua act de cunoștință. 

 

AU VOTAT: 

Pro –18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

45.S-A EXAMINAT:”Răspunsul Centrului Național Anticorupție al RM nr. 12/1266 din  

   22.03.2018 (la nr. 03-19/488 din 02.03.2018)”. 

Raportor – Irina Serdiuc - secretarul Consiliului mun. Bălți. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A propus de a lua act de cunoștință. 

 

46.S-A EXAMINAT:”Aprobarea răspunsului S.A. „INCOMLAC” 

Raportor – Galina Zincovscaia - șef al Direcției proprietate municipală și 

relații funciare. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Cojuhari Iuri, consilier independent, secretarul comisiei consultative de specialitate pentru 

gospodărie municipală, administrarea bunurilor şi protecţia mediului. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul răspunsului,  

”…    Prin prezenta, Vă informăm că, în corespundere cu art. 27, 53 din Regulamentul-cadru 

privind constituirea şi funcţionarea consiliilor locale şi raionale, aprobat prin Legea RM nr. 457-

XV din 14.11.2003, Legea RM cu privire la petiţionare nr. 190-XIII din 19.07.1994, petiţia Dvs nr. 

183/R 03-01 din 26.12.2017 cu referire la lotul de teren cu numărul cadastral 0300104430 din str. 

Feroviarilor, 22 a fost examinată la şedinţa  a IX extraordinară a Consiliului municipal Bălţi din 

26.04.2018. 



    În urma examinării petiţiei Consiliul s-a ajuns la concluzia de a Vă explica că, de către 

Agenția Proprietății Publice RM a fost prezentată scrisoarea nr. 03-04-506 din 03.04.2018 în care 

sunt enumerate unele acte legislative, însă lipsește părerea lor pe chestiunea transmiterii lotului de 

teren din str. Feroviarilor, 22 din proprietate publică a statului în proprietatea publică mun. Bălți. 

     Luînd în considerare cele expuse mai sus și ținînd cont că sectorul de teren, în baza titlului 

de autentificare a dreptului deținătorului de teren, se află în folosința ÎS “Calea Ferată din 

Moldova”, recomandăm  să Vă adresați către Ministerul Transporturilor și Infrastructurii 

Drumurilor RM pentru a primi aviz pe întrebarea posibilității  transmiterii lotului de teren din str. 

Feroviarilor, 22 din proprietate publică a statului în proprietatea publică mun. Bălți. 

 Adăugător informăm că, Consiliul mun. Bălți la prezentarea avizului corespunzător de către 

organul central de specialitate, va examina chestiunea de oferirea acordului privind transmiterea 

lotului de teren din str. Feroviarilor, 22 din proprietate publică a statului în proprietatea publică 

mun. Bălți”. 

 

AU VOTAT: 

Pro –18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

47.S-A EXAMINAT:”Cu privire la desfășurarea consultărilor publice la proiectul deciziei  

Consiliului municipal Bălți „Cu privire la susținerea socială a cuplului 

familii de 50 de ani, 60 de ani de căsnicie comună și persoanelor care au 

atins vărsta de 100 de ani și mai mult prin acordarea ajutorului material 

unic” 

Raportor – Veronica Munteanu – șef al Direcției asistență socială și 

protecția familiei. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

48.S-A EXAMINAT:”Cu privire la examinarea notificării Oficiului Teritorial Bălți al Cancelariei  

   de Stat a RM nr. 1304/OT1-252 din 29.03.2018”. 

Raportor – Ghenadie Guțu - șef al Serviciului civil și evidența militară. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 



AU VOTAT: 

Pro –18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

49.S-A EXAMINAT:”Cu privire la desfăşurarea consultărilor publice la proiectul deciziei  

Consiliului municipal Bălţi „Cu privire la aprobarea Strategiei locale de 

incluziune socială a persoanelor social-vulnerabile din mun.Bălți pentru anii 

2018-2021” 

Raportor – Veronica Munteanu – șef al Direcției asistență socială și 

protecția familiei. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. A menționat că 

proiectul de decizie a fost aprobat la data de 17.04.2018 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului proiectul de decizie. 

 

AU VOTAT: 

Pro –17,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 

50. S-A EXAMINAT:”Cu privire la aprobarea sporului lunar la salariul de funcție (salariul tarifar)  

pentru anumite categorii ale angajaților din instituțiile de învățămînt general. 

Raportor – Tatiana Dubițkaia – șef al Direcției învățămînt, tineret și sport. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

 A solicitat prezentarea avizurilor comisiilor consultative de specialitate. 

 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți. 

A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează. 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus  votului proiectul de decizie ca bază. 

 

AU VOTAT: 

Pro –18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului propunerea privind modificarea proiectului de decizie după cum urmează: 

stabilirea sporului lunar la salariul de funcție (salariul tarifar) în mărime de 20% din salariul tarifar 

în schimbul a 200 lei. 

 

AU VOTAT: 

Pro –18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus  votului propunerea de a substitui sintagma ”Grigorișin Nicolai” cu sintagma 

”Șmulschii Ghenadie”. 



AU VOTAT: 

Pro – 18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus  votului proiectul de decizie în întregime. 

 

S-A DECIS: 

 

În conformitate cu art.14 alin. (3), al Legii nr. 436-XVI din 28.12.2006 privind administraţia 

publică locală, art.28 al Legii nr. 355 din 23.12.2005 cu privire la sistemul de salarizare în sectorul 

bugetar, precum și în baza adresării angajaților din instituțiile de învățămînt general, în scopul 

îmbunătățirii condițiilor de salarizare și reducerea deficitului de cadre, – 

 

Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se aprobă stabilirea sporului lunar la salariul de funcție (salariul tarifar) în mărime de 20% 

din salariul tarifar pentru personalul tehnic și auxiliar (categoria de salarizare 1 – 6), precum 

și pentru bucătarii șefi (categoria de salarizare 9) din instituțiile de învățămînt general din 

mun. Bălți. 

2. Sporul respectiv va fi achitat din contul veniturilor suplimentare obținute la executarea 

bugetului municipal pe anul 2017. 

3. Perioda de executare a prezentei decizii este de la 1 mai 2018 pînă la 31 decembrie 2018. 

4. Primarul interimar al mun. Bălţi dl Gh. Șmulschii să asigure executarea prezentei decizii în 

conformitate cu legislația în vigoare. 

5. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specialitate pentru educație, protecţie socială şi sănătate publică, pentru activităţi 

economico-financiare, pentru drept şi disciplină. 
 

AU VOTAT: 

Pro – 18 ,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

51.S-A EXAMINAT:” Întrebări și interpelări ale consilierilor”. 

 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 A menționat că: 

- în cadrul ședinței anterioare d-lui a abordat chestiunea privind componența Consiliilor 

de administrație a întreprinderilor municipale, ce ține de dl Șmulschii Ghenadie și 

Grigorișin Nicolai,  

- prin adresarea oferită de Camera de Înregistrare se confirmă participarea 

viceprimarilor, persoanelor date, în cadrul Consiliilor de Administrație în calitate de 

membri,  

- există un mecanism, inclusiv adoptarea modificărilor în deciziile consiliului, actele 

existente în Camera de Înregistrare,  

- există risc de adrogare a deciziilor Consiliului municipal Bălți,  

- dl Grigorișin trebuie să ceară scuze, pentru că în prezența susținătorilor săi l-a numit 

minciunos,  

- d-lui a dat întrebări, dar nu a confirmat,  

- a primit răspuns privind instalarea pavajului pe str. Ștefan cel Mare și Sfînt, dar n-a 

primit nici o informație cine/cînd va asigura reparația porțiunii deteriorate etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 



 A propus la ședința ordinară a consiliului municipală să fie perfectat proiectul de decizie de 

către aparatul Primăriei, privind constituirea grupului de lucru ce va examina problema evacuării 

gunoiului și starea drumurilor în mun. Bălți. 

 

Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A întrebat cine efectuează lucrările de construcție în Parcul central, dacă există 

documentele permesive și cînd vor fi finisate lucrările de construcție? 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A menționat că : 

- la ședința precedentă a fost expusă o informație de manipulare, despre 415 

tomberoane, care au fost transmise de la balanța ÎM”GLC Bălți” unei înterprinderi, a 

solicitat ca directorul ÎM”GLC Bălți”, să prezinte acte ,ce ar confirma transmiterea lor,  

- a solicitat prezentarea actelor de inventariere a bunurilor ÎM pentru anii 2015, 2016, 

2017,  

- are loc constrîngerea agenților economici, ce au în posesie construcții de publicitate, 

cu scopul de a folosi resursele administrative în campania electorală, a solicitat 

prezentarea informației, cine este dl Margarint, unde d-lui activează, contractul, fișa 

postului,  

- Direcția arhitectură și construcții să prezinte informația despre structura din subordine 

ce se ocupă de publicitate, contractele, atribuțiile de serviciu,  

- un concurent electoral a prezentat informația că venitul ÎM”GLC Bălți a crescut în 

perioada 2015-2017 cu 5 mln.lei, a solicitat de la DGFE - dna Vera Rusu, ÎM”GLC 

Bălți” – dna Tatiana Parascan, acte ce ar confirma creșterea dată,  

- d-lui vrea să cunoască cîte întruniri au avut loc dintre conducerea Primăriei mun. Bălți 

cu conducerea poligonului? 

- unde este depozitat gunoiul din municipiu ? 

- în baza căror acte normative se efectuează evacuarea gunoiului ? 

- care este datoria ÎM”DRCD Bălți” față de administratorul poligonului. 

 

Rusnac Dmitrii, Administratorul poligonului. 

 A menționat că : 

- datoria constituie 1 mln 300 mii lei,   

- miercuri poligonul va fi închis pentru neexecutarea cerințelor contractului, etc 

 

Ciornîi Andrei, consilier independent, președintele ședinței. 

A supus votului închiderea şedinţei a IX-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi din 

17 - 26.04.2018 şi i-a mulţumit pe cei prezenţi pentru participare. 

 

AU VOTAT: 

Pro – 18,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 

 

Preşedintele şedinţei a IX-a  

extraordinare a Consiliului municipal Bălţi     Ciornîi Andrei 

 

 

         

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Serdiuc Irina 

 

 

 



Anexa nr. 1 

la procesul-verbal 

nr. IX din 17.04.2018 

 

 

Lista consilierilor prezenţi  

la şedinţa a IX-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 17.04.2018 

 

1. Badiuc Evghenia 

2. Bînzari Igori 

3. Bondari Olga 

4. Buceațchi Pavel 

5. Ceaicovscaia Galina 

6. Cimili Eduard  

7. Cheptenari Vladimir 

8. Cojuhari Iuri 

9. Grițco Elena 

10. Dilion Diana 

11. Dobrogeanu Vasile 

12. Ghițu Vladimir 

13. Grădinaru Renata 

14. Iordan Serghei 

15. Frecauțan Boris 

16. Lefter Marcel 

17. Lisnic Antoniu 

18. Marcoci Boris 

19. Oserbaeva Svetlana 

20. Pasat Dmitri  

21. Poneatovschi Alexandru 

22. Popenco Raisa 

23. Povonschii Vitalii  

24. Rîbac Elena 

25. Rojac Nina 

26. Tuceac Boris 

27. Zagrudnaia Ludmila 

 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Anexa nr. 2  

la procesul-verbal 

nr. IX din 17.04.2018 

 

Lista consilierilor absenţi  

la şedinţa a IX-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 17.04.2018 

 

 

 

1. Balan Serghei 
2. Basistîi Igor  

3. Cudreașova Svetlana 

4. Șvarț Mihail 

5. Usatîi Alexandr 

6. Ciornîi Andrei 

7. Topolnițki Oleg 

8. Vacarciuc Vadim 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Anexa nr. 3 

la procesul-verbal 

nr. IX din 18.04.2018 

 

 

Lista consilierilor prezenţi  

la şedinţa a IX-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 18.04.2018 

 

1. Badiuc Evghenia 

2. Bînzari Igori 

3. Bondari Olga 

4. Cimili Eduard  

5. Cudreașova Svetlana 

6. Grădinaru Renata  

7. Grițco Elena 

8. Dilion Diana 

9. Frecauțan Boris 

10. Lefter Marcel 

11. Oserbaeva Svetlana 

12. Popenco Raisa 

13. Rojac Nina 

14. Tuceac Boris 

 

 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Anexa nr. 4  

la procesul-verbal 

nr. IX din 18.04.2018 

 

Lista consilierilor absenţi  

la şedinţa a IX-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 18.04.2018 

 

 

1. Balan Serghei 
2. Basistîi Igor  

3. Buceațchi Pavel 

4. Ghițu Vladimir 

5. Ceaicovscaia Galina 

6. Ciornîi Andrei 

7. Cheptenari Vladimir 

8. Cojuhari Iuri 

9. Dobrogeanu Vasile 

10. Iordan Serghei 

11. Lisnic Antoniu 

12. Marcoci Boris 

13. Pasat Dmitri  

14. Poneatovschi Alexandru 

15. Povonschii Vitalii  

16. Rîbac Elena 

17. Șvarț Mihail 

18. Topolnițki Oleg 

19. Vacarciuc Vadim 

20. Usatîi Alexandr 

21. Zagrudnaia Ludmila 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Anexa nr. 5 

la procesul-verbal 

nr. IX din 20.04.2018 

 

 

Lista consilierilor prezenţi  

la şedinţa a IX-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 20.04.2018 

 

1. Badiuc Evghenia 

2. Bînzari Igori 

3. Bondari Olga 

4. Buceațchi Pavel 

5. Cimili Eduard  

6. Cudreașova Svetlana 

7. Grădinaru Renata  

8. Grițco Elena 

9. Dilion Diana 

10. Frecauțan Boris 

11. Lefter Marcel 

12. Oserbaeva Svetlana 

13. Popenco Raisa 

14. Rojac Nina 

15. Tuceac Boris 

16. Usatîi Alexandr 

 

 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Anexa nr. 6  

la procesul-verbal 

nr. IX din 20.04.2018 

 

Lista consilierilor absenţi  

la şedinţa a IX-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 20.04.2018 

 

 

1. Balan Serghei 
2. Basistîi Igor  

3. Ghițu Vladimir 

4. Ceaicovscaia Galina 

5. Ciornîi Andrei 

6. Cheptenari Vladimir 

7. Cojuhari Iuri 

8. Dobrogeanu Vasile 

9. Iordan Serghei 

10. Lisnic Antoniu 

11. Marcoci Boris 

12. Pasat Dmitri  

13. Poneatovschi Alexandru 

14. Povonschii Vitalii  

15. Rîbac Elena 

16. Șvarț Mihail 

17. Topolnițki Oleg 

18. Vacarciuc Vadim 

19. Zagrudnaia Ludmila 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Anexa nr. 7 

la procesul-verbal 

nr. IX din 26.04.2018 

 

 

Lista consilierilor prezenţi  

la şedinţa a IX-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 26.04.2018 

 

1. Badiuc Evghenia 

2. Balan Serghei 

3. Bînzari Igori 

4. Bondari Olga 

5. Buceațchi Pavel 

6. Cheptenari Vladimir 

7. Ciornîi Andrei 

8. Cojuhari Iuri 

9. Cudreașova Svetlana 

10. Ghițu Vladimir 

11. Grădinaru Renata  

12. Grițco Elena 

13. Dilion Diana 

14. Dobrogeanu Vasile 

15. Iordan Serghei 

16. Lefter Marcel 

17. Lisnic Antoniu 

18. Oserbaeva Svetlana 

19. Marcoci Boris 

20. Pasat Dmitri  

21. Poneatovschi Alexandru 

22. Popenco Raisa 

23. Povonschii Vitalii  

24. Rîbac Elena 

25. Rojac Nina 

26. Șvarț Mihail 

27. Tuceac Boris 

28. Usatîi Alexandr 

29. Vacarciuc Vadim 

30. Zagrudnaia Ludmila 

 

 

 

 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 

 

 

 

 



 Anexa nr. 8  

la procesul-verbal 

nr. IX din 26.04.2018 

 

Lista consilierilor absenţi  

la şedinţa a IX-a extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 26.04.2018 

 

 
1. Basistîi Igor  

2. Ceaicovscaia Galina 

3. Cimili Eduard  

4. Frecauțan Boris 

5. Topolnițki Oleg 

 

 

 

 

Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 

 


